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 Protokół Nr XVI/2024 

z XVI sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 30 grudnia 2024 r., 8 stycznia 2025 r. oraz 15 stycznia 2025 r.  

 

Obradom przewodniczyła Wioletta Anuszkiewicz  

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia 30.12.2024 r. – 13:00, zakończenia – 19:06 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Maciej  Kordjak  

2. Wioletta Anuszkiewicz 

3. Andrzej  Dołęga 

4. Andrzej  Gutowski  

5. Wojciech Hołdyński 

6. Zbigniew Makarewicz 

7. Kamil Markowski 

8. Paweł  Perko  

9. Janina  Pietrewicz 

10. Tomasz Popławski  

11. Zofia   Syperek 

12. Marcin Urzędowski 

13. Monika Wałejko 

14. Sylwia Wrzesień-Kisielewska  

15. Marek Zajączkowski 

 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów sesji z dnia 19.09.2024 r. (VIII), 24.09.2024 r. (IX), 9.09.2024 r. (X), 29.10.2024 r. 

(XI) 

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr LIX/435/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 26 września 2022 roku w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Warmińsko - Mazurskich Samorządów 

Pogranicza, 

2) wprowadzenia ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych  

do spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy Gołdap, 

3) zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok 

1) omówienie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036, 

2) omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektach uchwał w sprawach: 

 a) uchwały budżetowej Gminy Gołdap na 2025 rok 

 b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Gołdap na 2025 rok 

 c) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036 

4) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej w ramach następujących punktów: 

 a) przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały budżetowej 

 b) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi 
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c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady poprawek do projektu uchwały   

budżetowej  

d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady 

6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap  na lata 

2025-2036 

 7) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok 

8) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają        

      z upływem roku budżetowego 2024 

8. Interpelacje radnych 

9. Zapytania radnych 

10. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

11. Wolne wnioski 

12. Zamknięcie sesji    

 

Porządek po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów sesji z dnia 19.09.2024 r. (VIII), 24.09.2024 r. (IX), 9.10.2024 r.  (X), 29.10.2024 r. 

(XI) 

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr LIX/435/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 26 września 2022 roku w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Warmińsko - Mazurskich Samorządów 

Pogranicza, 

2) wprowadzenia ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy Gołdap, 

3) zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok, 

4) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Gołdap na rok 2025” 

7. Omówienie projektów uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2025-

2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok oraz przedstawienie opinii: 

1) omówienie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036, 

2) omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektach uchwał w sprawach: 

 a) uchwały budżetowej Gminy Gołdap na 2025 rok 

 b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały  budżetowej 

Gminy Gołdap na 2025 rok 

 c) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036 

4) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały       budżetowej 

8. Interpelacje radnych 

9. Zapytania radnych 

10. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

11. Wolne wnioski 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2024 

13. Podjęcie uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2025-2036 oraz 

budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok tj.: 

1) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej w ramach następujących punktów: 

 a) przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały budżetowej 

 b) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi 

 c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady poprawek do projektu uchwały   

budżetowej  

d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady 
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2) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2025-2036 

3) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok 

14. Zamknięcie sesji                        

                     

Kontynuacja posiedzenia w dniu 07.01.2025 r.  

Godzina rozpoczęcia– 08:00, zakończenia – 08:23 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Maciej  Kordjak  

2. Wioletta Anuszkiewicz 

3. Andrzej  Dołęga 

4. Andrzej  Gutowski  

5. Wojciech Hołdyński 

6. Zbigniew Makarewicz 

7. Kamil Markowski 

8. Paweł  Perko  

9. Janina  Pietrewicz 

10. Tomasz Popławski  

11. Zofia   Syperek 

12. Marcin Urzędowski 

13. Monika Wałejko 

14. Sylwia Wrzesień-Kisielewska  

15. Marek Zajączkowski 

 

Kontynuacja posiedzenia w dniu 15.01.2025 r. - godzina rozpoczęcia. – 14:00, zakończenia – 22:30 

           Obecni: 

1. Maciej  Kordjak  

2. Wioletta Anuszkiewicz 

3. Andrzej  Dołęga 

4. Andrzej  Gutowski  

5. Wojciech Hołdyński 

6. Zbigniew Makarewicz 

7. Kamil Markowski 

8. Paweł  Perko  

9. Janina  Pietrewicz 

10. Tomasz Popławski  

11. Zofia   Syperek 

12. Marcin Urzędowski 

13. Monika Wałejko 

14. Sylwia Wrzesień-Kisielewska  

15. Marek Zajączkowski 

                                            

Do pkt 1 

XVI posiedzenie sesji Rady Miejskiej IX kadencji 2024-2029 otworzyła Przewodnicząca Rady Wioletta 

Anuszkiewicz. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 radnych, zatem podejmowane decyzje będą prawomocne.  

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Radna Senior 

poinformowała zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 
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Do pkt 2  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia. Zapytała,  

czy są propozycje zmiany do porządku posiedzenia.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki złożył wniosek o zmianę porządku posiedzenia poprzez dodanie 

projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 4) w brzmieniu: przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gołdap na rok 2025”. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 4) w brzmieniu: przyjęcia „Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gołdap na rok 2025”. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie projektu uchwały w pkt 6 podpunktu 4) w brzmieniu: przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Gołdap na rok 2025” 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, 

Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała się, czy radni mają uwagi do protokołu z dnia 

19.09.2024 r. (VIII).  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z dnia 19.09.2024 r. (VIII).  

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymującym protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 19.09.2024 r. (VIII) 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski,  

Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, 

Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej  Gutowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała się, czy radni mają uwagi do protokołu z dnia 

24.09.2024 r. (IX).  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z dnia 19.09.2024 r. (IX).  

W głosowaniu jawnym głosami  10 za, 4 wstrzymującymi protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z sesji z dnia 24.09.2024 r. (IX) 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz,  

Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
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Maciej  Kordjak, Andrzej  Gutowski, Paweł  Perko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała się, czy radni mają uwagi do protokołu z dnia 

9.10.2024 r. (X).  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z dnia 9.10.2024 r. (X).  

W głosowaniu jawnym głosami  12 za, 2 wstrzymującymi protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z sesji z dnia 9.10.2024 r. (X) 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, 

Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska,  

Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej  Gutowski , Wojciech Hołdyński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała się, czy radni mają uwagi do protokołu z dnia 

29.10.2024 r. (XI).  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z dnia 29.10.2024 r. (XI).  

W głosowaniu jawnym głosami  12 za, 2 wstrzymującymi protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z sesji z dnia 29.10.2024 r. (XI) 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski,  

Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko,  

Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej  Gutowski , Paweł  Perko 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Do pkt  4  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki przedstawił informację z okresu międzysesyjnego: 

1. 27.11.2024r. – Wspólne Posiedzenie Komisji, 

2. 27.11.2024r. – Spotkanie z Dyrektorami placówek oświatowych, 

3. 27.11.2024r. – Błysko-Disco Kiermasz Charytatywny w SP3, 

4. 27.11.2024r. – Spotkanie z dyrektorami placówek miasta Sakai, 

5. 28.11.2024r. – Spotkanie online nt. Płatności Online w Samorządach z Panem Arturem Glosem- 

przedstawicielem STP-Polska, 

6. 28.11.2024r. – Wspólne Posiedzenie Komisji, 

7. 28.11.2024r. – Posiedzenie Rady Sportu, 

8. 29.11.2024r. – Spotkanie z Kierownikami i Samodzielnymi Stanowiskami,  

9. 30.11.2024r. – Gala Boksu Gołdap Fight Night, 

10. 02.12.2024r. – Rozstrzygnięcie konkursu „Kartka Świąteczna – Boże Narodzenie 2024”, 

11. 02.12.2024r. – Kontynuacja Wspólne Posiedzenie Komisji,  

12. 02.12.2024r. – Spotkanie w sprawie herbu gminy Gołdap, 

13. 02.12.2024r. – Spotkanie z Radą rodziców w SP5, 

14. 03.12.2024r. – XIV Nadzwyczajna Sesja Rady Miejskiej – Eko-Mazury, 
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15. 03.12.2024r. – Międzynarodowy Dzień Wolontariusza, 

16. 04.12.2024r. – Spotkanie z Sołtysami, 

17. 04.12.2024r. – Spotkanie włodarzy miast Eko-Mazury Ełk, 

18. 04.12.2024r. – Seminarium warsztatowe JST- Strefy i Klastry- udział Sekretarz Anny Rawinis,  

19. 05.12.2024r. – Narada Warmińsko-Mazurskiego Państwowego Inspektora Sanitarnego z Państwowymi 

Powiatowymi Inspektorami Sanitarnymi, 

20. 06.12.2024r. – Podpisanie umowy WFOSiG, 

21. 06.12.2024r. – Spotkanie Polska-Litwa Olsztyn, 

22. 06.12.2024r. – Spotkanie z pracownikami Europejskiej Współpracy Terytorialnej dotyczące możliwości 

współpracy w ramach programów międzynarodowych, 

23. 06.12.2024r. – Spotkanie z Dyrektorem Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego – 

Zbigniewem Cieciuchem, 

24. 06.12.2024r. – Wystawa „W Świątecznym klimacie” Galeria K2- udział Zastępcy Burmistrza,  

25. 07.12.2024r. – Mikołajki w Parku Miejskim, 

26. 09.12.2024r. – Spotkanie z Dyrektorem Wód Polskich Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Białymstoku – Marianem Magnuszewskim, 

27. 09.12.2024r. – Spotkanie z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Białymstoku – 

Tadeuszem Wilczyńskim, 

28. 09.12.2024r. – Pasowanie na Przedszkolaka – Oddziały Przedszkolne SP3 – Udział Zastępcy Burmistrza, 

29. 10.12.2024r. – Wspólne Posiedzenie Komisji,  

30. 11.12.2024r. – Spotkanie podsumowujące audyt w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Gołdapi, 

31. 11.12.2024r. – Spotkanie w sprawie projektu „Młodzi Kreatywni”,  

32. 12.12.2024r. – Kiermasz Bożonarodzeniowy w SP2 – udział Pani Sekretarz i Zastępcy Burmistrza, 

33. 12.12.2024r.-13.12.2024r. – Posiedzenie XIII Komitetu Monitorującego FEWiM, 

34. 13.12.2024r. – Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie Suwalskiej SSE S.A. – udział Pani Sekretarz, 

35. 13.12.2024r. – Szkolenie w ramach Projektu KPO OZE w Olsztynie – udział Zastępcy Burmistrza, 

36. 14.12.2024r. – 21 Charytatywny Koncert Świąteczno-Noworoczny,  

37. 16.12.2024r. – Spotkanie z Wicepremierem, Ministrem Obrony Narodowej Władysławem Kosiniakiem-

Kamyszem, 

38. 16.12.2024r. – Gminny Zespół Zarządzania Kryzysowego, 

39. 17.12.2024r. – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

40. 17.12.2024r. – Spotkanie dotyczące problemów z parkowaniem przy hali sportowej w Gołdapi, 

41. 17.12.2024r. – Spotkanie Wigilijne w 15 Pułku Przeciwlotniczym w Gołdapi,  

42. 17.12.2024r. – Spotkanie Opłatkowe- Uniwersytet III Wieku, 

43. 18.12.2024r. – Spotkanie Świąteczne w Urzędzie Marszałkowskim w Olsztynie, 

44. 19.12.2024r. – Kiermasz Bożonarodzeniowy w Przedszkolu Samorządowym nr. 1 W Gołdapi, 

45. 20.12.2024r. – Spektakl Bożonarodzeniowy pt. „Potyczki Anioła o świat 2024” w Szkole Podstawowej w 

Pogorzeli  – udział Burmistrza i Zastępcy Burmistrza, 

46. 20.12.2024r. – Kontynuacja Nadzwyczajnego Walnego Zgromadzenia Suwalskiej SSE S.A.  – udział Pani 

Sekretarz, 

47. 22.12.2024r. – 14 Jarmark Bożonarodzeniowy, 

48. 23.12.2024r. – Wręczenie aktów mianowania nauczycielom, 

49. 23.12.2024r. – XV Nadzwyczajna Sesja Rady Miejskiej. 

 

Wydział ds. Administracyjnych 

1. W dniu 13 grudnia 2024 r.  pracownik merytoryczny zajmujący się tematyką spraw obronnych, 

zarządzania kryzysowego i ochrony ludności uczestniczył w odprawie rocznej w Starostwie Powiatowym 

w Gołdapi. Podczas odprawy zostały przekazane najważniejsze uwagi i sugestie dotyczące realizacji zadań 

w 2024 r. oraz zamierzenia planistyczne na rok 2025, tj. wprowadzenie wytycznych Burmistrza gminy  

do realizacji zadań bezpieczeństwa powszechnego, zarządzenia kryzysowego i ochrony ludności na terenie 

gminy Gołdap (wynika to z zarządzenia Wojewody nr 412 z 13 grudnia 2024r.) 

2. W dniu 16 grudnia 2024 r. zostało zwołane posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego  

na którym omawiane były: 

a)  informacje o przygotowaniu do zimowego utrzymywania dróg i chodników na terenie miasta  i gminy 

w sezonie 2024/2025, 
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b) przygotowanie gminy do organizowania pomocy osobom potrzebującym wsparcia w okresie 

zimowym, 

c) analiza zdarzeń, wypadków i innych zagrożeń jakie zaistniały na obszarze Gminy Gołdap w 2024 r., 

d) zatwierdzenie planu pracy Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego na 2025 rok. 

3. W dniach 19-20.12.2024 r. dokonano montażu mebli w pokojach nr: 23, 26, 39, 12. Zakres prac obejmował 

dostawę i montaż szaf, regałów, komód, biurek, kontenerków. 

4.  Wstawiono nowe biurka i kontenerki do pokoju 4b i 29.  

5. Pokoje nr 12, 17, 18, 19, 23, 26, 39 są po kompleksowym remoncie: wymieniono podłogi, pomalowano 

ściany. 

6.  Obecnie trwają przygotowania do malowania pokojów nr 25 i 29 – związane z relokacją urzędników. 

7. W ramach grantu "Cyberbezpieczny Samorząd" Gmina Gołdap otrzymała 850 tys. zł. Środki wpłynęły  

3 grudnia 2024 r., w związku z czym przystąpiono do realizacji zadania. Pierwszym etapem był zakup 

platformy szkoleniowej dla pracowników jednostek Gminy Gołdap objętych grantem (Urząd Miejski, 

Ośrodek Pomocy Społecznej, Szkoły Podstawowe oraz Przedszkole Samorządowe, Ośrodek Sportu  

i Rekreacji). Od stycznia 2025 r.  na platformie będą publikowane kolejne kursy, w których pracownicy 

będą mogli systematycznie uczestniczyć. 

8. W dalszej kolejności planujemy dalszą realizację grantu w ramach, którego nastąpi rozbudowa środowiska 

serwerowego oraz infrastruktury IT, a także zakup agregatu prądotwórczego. Projekt zakłada 100% 

pokrycia wydatków kwalifikowanych. 

9. Celem projektu jest zwiększenie poziomu bezpieczeństwa informacji jednostek samorządu terytorialnego 

poprzez wzmacnianie odporności oraz zdolności do skutecznego zapobiegania i reagowania na incydenty 

w systemach informacyjnych. 

10. Umowa będzie realizowana maksymalnie do 30.06.2026 r. 

11.  Zakupiono 10 komputerów typu AIO marki DELL (parametry: procesor i5 14500T RAM 16GB dysk 

512GB SSD) w cenie 4 551,00 zł za sztukę wraz z pakietem Microsoft Office w cenie  1 098 zł za sztukę 

na łączną wartość zamówienia: 56 490 zł. 

Wydział Gospodarki Komunalnej 

 

1. Został  zrealizowany Grant Sołecki „Zielone i Aktywne Sołectwo Zatyki”  w ramach konkursu „Małe 

Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego ” w 2024 r. na podstawie umowy  

nr OW-II.3031.50.2.2024 z dnia 3 kwietnia 2024 r., gdzie głównym zadaniem było doposażenie miejsca 

rekreacji w elementy małej architektury oraz nasadzenia drzew. 

2. Na cmentarzu komunalnym przy ul. Zadumy w sali ceremonii został zamontowany system klimatyzacji. 

3. W strefie płatnego parkowania został wymieniony parkometr na nowy. 

4. Wybrano wykonawców na utrzymanie terenów zieleni miejskiej i parkowej na terenie miasta Gołdap 

(rejon I i rejon II)- umowy będą 2 letnie; sumy/kwoty na jakie mają opiewać umowy:  

rejon I 387 941,36 zł brutto, rejon II 124 844,96 zł brutto, Wykonawca: Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych s.c. Tomasz Brzeziński, Marta Brzezińska ul. Zatorowa 1, 19-500 Gołdap. 

5. Podpisano umowy na odbiór odpadów komunalnych z terenów niezamieszkałych należących  do Gminy 

Gołdap, tj. odbiór odpadów z koszy ulicznych z terenu miasta Gołdap ( kwota 335 400,00 zł), odbiór 

odpadów ze sprzątania ogólnodostępnych terenów miejskich (kwota 136 890,00 wartość globalna/ 

rozliczenie po faktycznej ilości odebranych odpadów), odbiór  i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

z targowiska miejskiego (67 140,00 zł brutto wartość globalna/ rozliczenie po faktycznej ilości odebranych 

odpadów), odbiór odpadów z cmentarzy komunalnych położonych na terenie Gminy Gołdap  

( 110 017,54 zł brutto wartość globalna/ rozliczenie po faktycznej ilości odebranych odpadów). 

Wydział Współpracy, Komunikacji  Społecznej i Funduszy Zewnętrznych 

1.  Jeszcze do 3 stycznia 2025 roku organizacje pozarządowe mogą składać oferty na realizację zadań 

publicznych w 2025 roku w ramach otwartych konkursów ofert.  Szczegółowe informacje na temat 

wspieranych zadań i zasad konkursów dostępne są na stronie internetowej www.goldap.pl w zakładce 

Organizacje Pozarządowe oraz w BIP. 

Wydział Inwestycji i Rozwoju 

1. Zakończono prace na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi gminnej we wsi Rożyńsk Mały”. 

Wykonano prace ziemne, ustawiono krawężniki, wykonano podbudowę, oświetlenie drogowe, kanalizację 

deszczową, nawierzchnię z betonu asfaltowego, wjazdy z kostki brukowej betonowej. Odbiór końcowy 

odbył się 16.12.2024 r.  Inwestycja zrealizowana z dofinansowaniem w ramach Programu Rozwoju 

http://www.goldap.pl/
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Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020. Dofinansowanie wynosi 63,63% kosztów kwalifikowanych. 

Planowana wartość inwestycji zgodnie z wnioskiem wynosiła 1 578 173,29 zł (środki kwalifikowane – 

1 446 026,31 zł, planowane dofinansowanie 920 106 zł).  

2. Realizowane są prace budowlane na zadaniu inwestycyjnym  pn. „Przebudowa ulicy Polnej w Gołdapi”. 

Wykonano kanalizację deszczową, kanał technologiczny, oświetlenie uliczne bez słupów,  korytowanie  

i warstwy podbudowy pod chodnik i jezdnię, ustawiono krawężniki, wykonano chodniki i zjazdy, 

wykonano warstwę wiążącą z betonu asfaltowego. Zadanie dofinansowane w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Planowana kwota dofinansowania to 50 % kosztów kwalifikowanych  

tj. 1 375 424,89 zł. Planowany termin zakończenia robót 15 kwiecień 2025 r. 

3. Zakończono prace na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa oświetlenia drogowego w miejscowości 

Skocze – 2 słupy oświetleniowe”. Odbiór końcowy odbył się 23.12.2024 r.  Wartość robót wyniosła 

28 861,90 zł. 

4. Zakończono prace na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi w Kośmidrach – odcinek do drogi 

powiatowej”. Odbiór końcowy odbył się 23.12.2024 r.  Wartość robót wyniosła 161 999,07 zł. 

5. 29.11.2024 r. dokonano wyboru wykonawcy w zapytaniu ofertowym na opracowanie                     

dokumentacji projektowej dla zadania pn. doświetlenie pumptracka- firma WMO technologie  

sp. z o.o. z siedzibą w Inowrocławiu na kwotę 7400,00 zł brutto 

6. 29.11.2024 r. dokonano wyboru wykonawcy w zapytaniu ofertowym na opracowanie                  

dokumentacji projektowej dla zadania pn. montaż lamp oświetleniowych na ul. Jeziorowej do corso - firma 

WMO technologie sp. z o.o. z siedzibą w Inowrocławiu na kwotę 7200,00 zł brutto 

7. 03.12.2024 r. dokonano wyboru wykonawcy zamówienia publicznego w przedmiocie                       

opracowania dokumentacji projektowej budowy świetlicy wiejskiej w miejscowości                      

Botkuny-  Projekt 2.0 Sp. z  o.o. z siedzibą w Białymstoku za cenę brutto 30 135,00 zł 

8. 13.12.2024 r. opublikowano zapytanie ofertowe - poprawienie czytelności koncepcji                             

architektonicznej oraz opracowanie dokumentacji projektowej trzech witaczy. W terminie składania ofert 

tj. 19 grudnia 2024 r. godz. 12 wpłynęły 2 oferty. Wybrano ofertę: Zakład Usług Technicznych z kwotą 

29 000 zł. 

9. 13.12.2024 r.- opublikowano zapytanie ofertowe -opracowanie koncepcji architektonicznej, oraz 

dokumentacji projektowej dwóch miejsc odpoczynku rowerzystów z uzupełnieniem elementów małej 

architektury i zieleni. W terminie składania ofert tj. 19 grudnia 2024 r. godz. 12 wpłynęły 4 oferty. 

Zapytanie ofertowe zostało unieważnione. 

Wydział Oświaty i Spraw Społecznych 

1. W dniu 10 grudnia bieżącego roku w Urzędzie Miejskim odbyły się postępowania egzaminacyjne  

na stopień nauczyciela mianowanego. Do egzaminu przystąpiło 4 nauczycieli ze Szkoły Podstawowej  

nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Mikołaja Kopernika w Gołdapi. Wszystkie postępowania 

zakończyły się wynikiem pozytywnym. Serdecznie gratulujemy uzyskania stopnia awansu zawodowego, 

życzymy kolejnych sukcesów zawodowych i radości z wykonywania zawodu. 

2. W dniu 17  grudnia 2024 r. Gmina Gołdap złożyła wniosek do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  

o przyznanie dotacji na realizację wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole  i  w domu” Moduł 

1 i 2 w 2025 r. na kwotę 450 000,00 zł, z czego wnioskowana kwota dotacji wynosi 315 000,00 zł. Program 

realizowany jest w Ośrodku Pomocy Społecznej w Gołdapi. 

3. W dniu 19.12.2024 r. Gmina Gołdap podpisała umowę w sprawie realizacji zadania w ramach resortowego 

Programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego edycja 2025 r. na łączną kwotę 392 968,00 zł. Program 

realizowany jest przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Gołdapi. 

4. Dobiega końca realizacja zadań w ramach przyznanych środków finansowych przez Burmistrza Gołdapi 

z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Gołdap na lata 2023-2026,  w roku 2024. Dofinansowanie zostało przyznane  

dla 43 Wnioskodawców na realizację zadań z zakresu profilaktyki alkoholizmu i przeciwdziałania 

narkomanii oraz uzależnień behawioralnych. 

5. Gmina Gołdap w ramach Programu Aktywna Szkoła – sprzęt sportowy dla szkół otrzymała wsparcie 

finansowe w postaci dotacji celowej ze środków pochodzących z budżetu państwa w wysokości  

49 846,30 zł dla dwóch uprawnionych szkół biorących udział w Programie Aktywna Szkoła (Aktywny 

weekend):  Szkoła Podstawowa nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Mikołaja Kopernika w Gołdapi  

i Szkoła Podstawowa nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi. 
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6. Dokonano rozliczenia dotacji celowej na zakup podręczników szkolnych, materiałów ćwiczeniowych  

i edukacyjnych dla uczniów z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego w szkołach 

ponadpodstawowych w roku 2024. Otrzymana dotacja wyniosła 10 880,00 zł wykorzystano 9 497,82 zł; 

7. Dokonano rozliczenia dofinansowania realizacji zadania Ministra Finansów pod nazwą "Lekcje  

o finansach" 2024. Ze środków MF dofinansowano zajęcia lekcyjne i trzy wycieczki edukacyjne w Szkole 

Podstawowej Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. M. Kopernika w Gołdapi na łączną kwotę uzyskanych 

środków 40 000,00 zł; 

8. Z WFOŚiGW otrzymano środki z refundacji na działania proekologiczne w projektach w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Gołdap na łączną kwotę 30 000,00 zł. Projekt nadal będzie 

realizowany w 2025. 

Urząd Stanu Cywilnego 

1. Na terenie Gminy Gołdap w listopadzie urodziło się 6 dzieci, zaś zmarło 21 osób, 

2. W tut. USC sporządzono 5 aktów małżeństwa, zarejestrowano 3 rozwody, 

3. Wydano 235 odpisów aktów stanu cywilnego, 

4. Przeniesiono 110 aktów z papierowych ksiąg do elektronicznego Rejestru Stanu Cywilnego, 

5. Zameldowano/wymeldowano 72 osoby, 

6. Wydano 2 decyzje w sprawach meldunkowych, 

7. Zastrzeżono numer PESEL 36 osobom, 

8. Wydano 152 dowody osobiste. 

Wydział Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Nieruchomości 

1. W wydziale GPO trwały intensywne prace związane z przekazaniem  w użyczenie świetlic wiejskich 

Domowi Kultury. Od 1 stycznia 2025 r. użyczone zostaną Domowi Kultury świetlice w Jabłońskich  

i Siedlisku. 

2. Trwają prace nad opracowaniem projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

położonego na zachód od ul. Gumbińskiej w obrębie ewidencyjnym 

Bałupiany  opracowano  projektu  w/w planu. Celem spotkania będzie omówienie  zapisów zawartych  

w projekcie planu. 

3.  Zakończono procedurę formalno- prawną związaną z opracowaniem zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  kwartału miasta Gołdap, ograniczonego ulicą Stadionową, rzeką 

Gołdapą i terenem kolejowy. Dnia 23 grudnia 2024 r.w tej sprawie  Rada Miejska w Gołdapi   podjęła 

uchwałę Nr XV/88/2024 . 

4. Trwają prace analityczne nad zgromadzonym materiałem formalno-prawnym do opracowania projektu 

planu ogólnego gminy. 

Straż Miejska 

  W ostatnim okresie międzysesyjnym strażnicy Straży  Miejskiej w Gołdapi : 

1. Wykonywali patrole prewencyjne na terenie miasta i gminy Gołdap (piesze i zmotoryzowane) w godzinach 

dziennych i nocnych, sprawdzali między innymi na drogach wyposażenie rowerzystów i pieszych  

w obowiązkowe oświetlenie  i elementy odblaskowe po zmroku. 

2. Wykonywali kontrole porządkowe posesji pod kątem wyposażenia nieruchomości w szczelne zbiorniki  

na nieczystości ciekłe oraz oczyszczalnie ścieków, posiadania  dokumentacji z usuwania nieczystości 

ciekłych. 

3. Kontrolowali nieruchomości pod kątem ewentualnego spalania odpadów. 

4. Zabezpieczali porządek publiczny w trakcie imprez na terenie Gołdapi. 

5. Wykonywali konwoje na potrzeby gminy Gołdap. 

6. Ujawniali  wykroczenia za które sprawcy zostali pouczeni lub ukarani mandatami karnymi. 

7. Brali udział w pracach komisji inwetaryzacyjnych. 

8. Prowadzili czynności wyjaśniające w sprawach o wykroczenia. 

Monitoring 

Operatorzy monitoringu wizyjnego miejsc publicznych pełnili dyżury na 1 i 2  zmiany, zgłosili służbom  

42 interwencje dotyczące : 

1. podejrzenie picia alkoholu w miejscach publicznych -3, 

2. Palenie papierosów w miejscach niedozwolonych - 1, 

3. nieprawidłowe parkowanie pojazdów – 38. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że od listopada burmistrz wie o tym, że radni chcą 

wprowadzić do budżetu szereg zmian. W dniu 10 grudnia odbyło się wspólne posiedzenie komisji w której 
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burmistrz nie uczestniczył. Zapytał, czy burmistrz może wyjaśnić swoją nieobecność na tej komisji, dlaczego 

zrezygnował z dyskusji na temat przeprowadzanych zmian, dlaczego do dnia dzisiejszego nie odniósł się  

do proponowanych zmian. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że musiałby wrócić do szczegółowego kalendarza.  

Co do proponowanych propozycji zmian w projekcie budżetu na 2025 rok odniesie się w dalszej części 

dzisiejszego spotkania. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że burmistrz wspomniał, że na początku grudnia otrzymał audyt OSiR. 

Zwrócił się o przekazanie radnym celem zapoznania się.  

Radny Paweł Perko zapytał,  czy zostały już zakupione komputery. Jeżeli tak, to na jaką kwotę i co się stało 

z nadwyżką, jeżeli taka była. Zapytał, ile osób na dzień dzisiejszy liczy komisja alkoholowa, czy prawdą jest  

to, że kilka osób rezygnowało z pracy. Jeżeli tak, to jaki jest powód tej rezygnacji. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że wynik audytu w Ośrodku Sportu i Rekreacji  

w Gołdapi zostanie przesłany radnym. W informacji z okresu  międzysesyjnego przekazał informację, że zostało 

zakupionych 10 komputerów typu IOMarki Dell ale jeżeli jest potrzeba uszczegółowienia, jakie to są sprzęty,  

co one zawierają to zwróci się do wydziału o szczegółową informację. 

Radny Paweł Perko powiedział, że bardziej chodzi o kwotę jaka została wydatkowana na ten cel. Była mocna 

dyskusja na ten temat i co z nadwyżką się stało. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że komputery zostały za daną jednostkę zakupione  

w cenie 4 551,00 zł za sztukę wraz z pakietem Microsoft Office w cenie 1 098 zł za sztukę.  Łączna wartość 

zamówienia wyniosła 56 490,00 zł. W kwestii nadwyżki wydział przygotuje informację. Do końca roku komisja 

alkoholowa funkcjonuje w pełnym składzie. Od 1 stycznia do komisji zostaną powołane trzy nowe osoby,  

tj. Małgorzata Tobolska, Alicja Tynecka oraz Agnieszka Jarzębowicz, która będzie prowadziła także punkt 

konsultacyjny.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że w sprawie remontu pomieszczeń 

w Urzędzie Miejskim trwają prace. W związku z tym, że zmiany budżetowe dotyczą tego roku to czy faktycznie 

do jutra wszystko zostanie zakończone. Odbyło się posiedzenie Rady Sportu i czy już został opracowany 

regulamin przydzielania środków dla klubów sportowych na rok 2025. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że kolejne dwa pomieszczenia jeszcze będą 

remontowane. Urząd otrzymał dotację od wojewody warmińsko-mazurskiego, Radosława Króla na remont  

i modernizację sali ślubów.  

Wiceprzewodnicząca rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że jakiś czas temu była mowa o tym, 

że jeżeli wystarczy środków to zostanie zakupiony monitor dla przewodniczącej albo dla przewodniczącego, 

który prowadzi komisję. Zapytała, czy wystarczyło środków aby dokupić monitor.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że wydział przygotuje informację jak to zadanie zostało 

zrealizowane. Odbyło się posiedzenie Rady Sportu na którym jednogłośnie zaopiniowano projekt budżetu Gminy 

Gołdap w zakresie sportowym oraz prowadzone były rozmowy na temat programu współpracy.  

Radny Tomasz Popławski powiedział, że odbył się odbiór końcowy drogi gminnej w Rożyńsku Małym. 

Zapytał, czy prace zostały wykonane w terminie a jeżeli nie, to czy została naliczona kara umowna.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że na jednej z dróg termin był wyznaczany drugi raz  

i zostały naliczone kary umowne. W pierwszym terminie pracownicy stwierdzili niewykonanie wszystkich prac. 

Wykonawca złożył informację o przystąpieniu do odbioru. Został wyznaczony przez Urząd Miejski w Gołdapi 

drugi termin i w ramach drugiego terminu inwestycja została odebrana. 

Radny Andrzej Dołęga powiedział, że plan ogólny dla Gminy Gołdap musi powstać do końca 2025 roku. 

Zapytał, na jakim jest etapie, czy jest przygotowany projekt, czy urząd wyrobi się z tym terminem. W grudniu 

odbyło się spotkanie ze wspólnotą placu Zwycięstwa 16 odnośnie przekształcenia tego lokalu po Bajce na cele 

Urzędu Miejskiego. Jeśli było takie spotkanie, to co zostało uzgodnione, czy były jakieś uzgodnienia oraz  

czy są jakieś plany. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że trwają prace analityczne nad zgromadzonym 

materiałem formalnoprawnym do opracowania planu ogólnego Gminy Gołdap. Został wyłoniony wykonawca, 

który realizuje te prace. Nadzór nad planem ogólnym prowadzi Wydział Gospodarki Przestrzennej Ochrony 

Środowiska i Nieruchomości. Zbierane były uwagi mieszkańców, których wpłynęło sporo. Przygotowywana jest 

wstępna koncepcja zagospodarowania budynku, pomieszczeń. Odbyło się pierwsze spotkanie ze wspólnotą 

mieszkaniową oraz pracowników Wydziału Inwestycji i Rozwoju. Będzie zorganizowane kolejne spotkanie  

na którym też będzie ta kwestia omawiana. 

Radny Paweł Perko zapytał o  ustalenia podczas spotkania dotyczącego problemów z parkowaniem przy hali. 

W dniu 14 grudnia odbyło się spotkanie w którym uczestniczyła sekretarz Anna Rawinis. Zapytał,  

co na spotkaniu zostało ustalone i czego ono dotyczyło. 
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Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że spotkanie dotyczące parkowania odbyło się w bardzo 

szerokim gronie. Uczestniczył w nim dowódca jednostki wojskowej, dyrektor Biblioteki Publicznej w Gołdapi, 

dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji, dyrektor Szkoły Podstawowej numer 5 im. Noblistów Polskich. 

Wyznaczone zostały kierunki brzegowe, w jakim kierunku należy przygotować organizację ruchu  

i w przyszłości, czyli na początku przyszłego roku odbędą się konsultacje społeczne dotyczące innego sposobu 

zagospodarowania tym terenem. Dołożą wszelkiej staranności aby osoby chodzące na halę basen miały gdzie 

zaparkować i mogły skorzystać z tego parkingu, bo dzisiaj jest to ogromnym problemem, ogromnym 

wyzwaniem. Dowódca jednostki ma przygotowany duży parking na którym są wolne miejsca, ponieważ wygoda 

wygrywa. Sekretarz przygotuje notatkę podsumowującą spotkanie i tam będzie opisana cała struktura konferencji 

organizowanej przez Warmińsko-Mazurską Specjalną Strefę Ekonomiczną. 

Radny Andrzej Dołęga zapytał, czego dotyczyło spotkanie w Lasach Państwowych.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że spotkanie z Dyrektorem Regionalnym Lasów 

Państwowych dotyczyło kluczowych tematów funkcjonowania nadleśnictwa. Podczas spotkania zostały 

poruszone także kwestie dotyczące Parku Narodowego, o lesie społeczno-użytecznym. Regionalna Dyrekcja 

zobowiązała nasze nadleśnictwo, żeby komunikować mieszkańców o działaniach zapobiegawczych, 

przedostawania się choroby do drzew.  

Radny Andrzej Dołęga zapytał, czego dotyczyło spotkanie w Wodach Polskich. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że spotkanie w Wodach Polskich dotyczyło kilku 

tematów. Pierwszym tematem było lobbowanie w kolejnej perspektywie dofinansowań w kierunku przywrócenia 

nieaktywnego kanału, mowa o Kanale Brożajckim. Odbył kolejne spotkanie z Prezes Fundacji Wielkich Jezior 

Mazurskich, z Panią Magdaleną Fuk, która zajmuje się tematem kanałów Wielkich Jezior Mazurskich  

i rozmawiali, czy do kolejnej perspektywy nie można było rozważyć stworzenia atrakcji turystycznej na terenie 

powiatu Gołdapskiego i gminy Gołdap. Drugi temat dotyczył funkcjonowania gołdapskiego zalewu  

a w szczególności udrożnienia połączenia pomiędzy zalewem a jeziorem. Kolejne spotkania w Giżycku będą się 

odbywały w tym temacie. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że podczas spotkań w grudniu padał temat OPO 

- finansowania, funkcjonowania. Zapytała, czy planuje monitoring, audyt celem sprawdzenia funkcjonowania 

OPO. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że w dzisiejszym sprawozdaniu z okresu 

międzysesyjnego przedstawiłem plany audytowe na rok 2025. W ramach planów audytowych był podpunkt 

dotyczący oceny, funkcjonowania i realizacji zadań związanych z oświatą przez Wydział Obsługi Placówek 

Oświatowych oraz Wydział Oświaty i Spraw Społecznych w Urzędzie Miejskim w Gołdapi. Na początku roku 

powołany zostanie zespół roboczy do którego zaproszą radnych. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, jaką procedurę burmistrz wprowadzi dla osób, które 

mają dyplom Collegium Humanum a biorą udział w naszych spółkach.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że sprawy dyplomu Collegium Humanum i zarządzenia 

prezydenta Warszawy, który nakłada nakaz zdania egzaminu państwowego potwierdzającego wiedzę  

i kompetencje dla zasiadających w spółkach komunalnych z ramienia urzędu zobowiązał wszystkich urzędników 

posiadających dyplomy Collegium Humanum, którzy są członkami organów nadzorczych spółek Gminy Gołdap 

do dostarczenia innego dokumentu potwierdzającego wiedzę i kompetencje do zasiadania w spółkach 

komunalnych do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski  zapytał, ilu jest pracowników, którzy mają takie dyplomy. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że jeden, który zasiada w spółkach komunalnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, jak wygląda obecnie sytuacja Zakładu 

Przyrodoleczniczego, co się dzieje, jakie są kierunki wyznaczone w związku ze stanowiskiem radnych,  

czy są jakieś zmiany, czy będą jakieś możliwości innego finansowania. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie  

m in. stanowiska Rady Miejskiej. Prowadzone są cały czas prace zbliżające w kierunku ugody z byłym 

wykonawcą. W dniu dzisiejszym Wydział Inwestycji i Rozwoju miał spotkanie z Panem Mendakiem dotyczące 

przygotowania dokumentów.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że zwróciła się o zestawienie poszczególnych 

elementów, co zostało wymienione i dostała informację, że urząd nie posiada takich informacji a koszt naprawy 

był na kwotę ponad 55 000,00 zł. Zwróciła się o wystąpienie o takie zestawienie i przekazanie dla radnych. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że na wniosek radnego Andrzeja Gutowskiego, który 

był składany na ostatniej sesji, jest przygotowywana odpowiedź, a więc ta odpowiedź na dniach zostanie  

wysłana i będą dostępne informacje dotyczące tego zdarzenia. 
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzeja Gutowskiego powiedział, że na ostatniej komisji zapytał zastępcę 

skarbnik  dlaczego wprowadzono do WPF 11 000 100,00 zł z budżetu gminy na prace związane z Zakładem 

Przyrodoleczniczym. Nie dostał odpowiedzi.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że środki zabezpieczone w budżecie są środkami 

zabezpieczającymi kilka ewentualności, które z biegiem najbliższych miesięcy zostaną określone. Może to być  

ewentualność zwrotu środków do Urzędu Marszałkowskiego, czy ewentualność dokończenia budowy. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzeja Gutowskiego odpowiedział, że ta kwota nie powinna się tam znaleźć. 

Zapytał, dlaczego została wprowadzona autopoprawką.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że skarbnik przy omawianiu budżetu i Wieloletniej 

Prognozy Finansowej poinformowała radnych, że zaistniał błąd i ta kwota nie została wprowadzona. Chciałby 

zwrócić uwagę na zawartość objaśnienia do Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-2036. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał burmistrza, czy pamięta stanowisko Rady odnośnie 

dokładania do ZPL-u. Nie zgadzają się na dokładanie. Burmistrz może wszelkiego rodzaju inne środki 

zewnętrzne zastosować tylko nie kwoty z budżetu.  

Radny Maciej Kordjak powiedziała, że zgodnie ze stanowiskiem prosili o przekazywanie kopii dokumentów 

i wszystkich informacji na bieżąco. Wynika z tego, że nie dostają znowu, więc przypomina, że w stanowisku 

Rada zwróciła się o przekazywanie wszystkich dokumentów niezwłocznie. Zwraca się o uzupełnienie tego jak 

najszybciej. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że wszystkie dokumenty, które dostają z zewnątrz stara 

się przesyłać. Urząd nie przesyła tylko dokumentów dotyczących ugody, ponieważ na spotkaniu został 

poinformowany przez prawnika, że sprawy ugodowe objęte są tajemnicą. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska zapytała, czy można otrzymywać sprawozdanie 

burmistrza przed sesją.   

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, bo do 5 minut przed sesją 

jeszcze nanosi poprawki. 

 

Do pkt 5 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że odbyły się 3 posiedzenia, podczas których 

Komisja. Komisje omawiały plany pracy Komisji. Odbyło się wspólne posiedzenie Komisji, podczas którego 

była omawiana Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Gołdap na lata 2025-2036 oraz budżet Gminy Gołdap 

na rok 2025, które było kontynuowane 2 razy. Odbyła się XIV sesja Rady Miejskiej w Gołdapi podczas której 

była poruszona sprawa spółki Eko-Mazury. Na posiedzeniu Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

wypracowywała i zatwierdzała opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały 

budżetowej na 2025 roku. Na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 10 grudnia radni omawiali Wieloletnią 

Prognozę Finansową na lata 2025-2036, jak również budżet Gminy Gołdap na rok 2025 oraz były zgłaszane 

poprawki. Odbyła się kontynuacja posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która przeprowadziła kontrolę Szkoły 

Podstawowej nr 2. Radni Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym, oprócz posiedzeń i analizy dokumentów, 

uczestniczyli w wydarzeniach kulturalnych i edukacyjnych. Radni uczestniczyli w konkursach, koncertach  

i kiermaszach świątecznych. Grupa radnych zaangażowała się w Koncert Świąteczno-Noworoczny, gdzie były 

zbierane środki finansowe na leczenie Mai. Wpłynęły 3 zgłoszenia do zabrania głosu. Udzieli głosu w kolejności: 

Tomasz Luto, Jarosław Walc, Andrzej Tobolski. 

 

Do pkt 6 

1)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik WKS Justyny Charkiewicz  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/435/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi  

z dnia 26 września 2022 roku  w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia 

Warmińsko - Mazurskich Samorządów Pogranicza. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że w przedstawionym projekcie uchwały w związku  

ze zmianą na stanowisku zastępcy Burmistrza, za Panią Joannę Magdalenę Łabanowską proponuje się Pana 

Damiana Czarniewskiego, obecnego Zastępcę Burmistrza Gołdapi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że od 2022 r. Gmina Gołdap 

przynależy do tego stowarzyszenia. Zapytała, co się udało zrobić w ramach udziału w Stowarzyszeniu od 2022 

roku, o ile coś udało się wykonać. Zapytała również, czy są podejmowane jakieś działania aby coś z tego zyskać 

w 2025 roku. 
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Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w 2025 roku na najbliższej sesji radni będą przyjmować 

projekt Młodzi Kreatywni, który na kwotę ponad 2 000 000,00 zł będzie realizowany w  szkołach. Projekt zakłada 

100% dofinansowanie. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, jaka jest wiedza zastępcy burmistrza na temat działalności  

tego Stowarzyszenia. Zapytał, jakie aktualnie stowarzyszenie prowadzi projekty, jakie jest zaangażowanie 

Gminy Gołdap, kto z ramienia urzędu uczestniczy w pracach. 

Zastępca burmistrza Damian Czarniewski odpowiedział, że nie zapoznawał się ze szczegółowym planem 

działań, ani bieżącymi działaniami Stowarzyszenia. W chwili obecnej gminę reprezentuje Justyna Charkiewicz,  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że zastępca burmistrza będzie nową osobą, która będzie 

dopiero się wdrażała w ten temat, jak zostanie zaangażowany. Pełną odpowiedź na temat projektów urząd może 

przesłać, które Gmina Gołdap w najbliższych pięciu latach będzie realizować z ramienia Rady Miejskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że w związku z tym, że zastępca burmistrza nie 

ma  za bardzo wiedzy na ten temat tego Stowarzyszenia to proponuje Panią Justynę Charkiewicz. Posiada pełną 

wiedzę w tej kwestii, zajmuje się projektami. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jak ja ma oddać głos na przedstawiciela, który nie wie, czym 

Stowarzyszenie się zajmuje. W trakcie realizacji są 4 projekty, piąty jest w trakcie realizacji.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że zastępca burmistrza jest dopiero wdrażany w temat 

stowarzyszenia. Funkcję piastuje krótki okres czasu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy Pani Justyna Charkiewicz wyraża zgodę.  

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz odpowiedział, że jeżeli burmistrz wyraża zgodę to tak. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jako pracodawca nie wyraża zgody, ponieważ Pani 

Justyna Charkiewicz uczestniczy w wielu projektach strategicznych, przygotowuje wnioski. Jest jednym  

z nielicznych pracowników Urzędu Miejskiego w Gołdapi, który przygotowuje wnioski też w języku angielskim. 

Nie chciałby dodawać kolejnych zadań i obowiązków dla Pani Justyny Charkiewicz, ponieważ na dzień 

dzisiejszy ma ich bardzo dużo. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że nie będą stawiać Pani Justyny Charkiewicz w niekomfortowej sytuacji. 

Uważa, że mimo, iż jest to dobry pomysł należy w tej chwili go wycofać.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że w związku ze sprzeciwem ze strony burmistrza 

wycofuje zgłoszoną kandydaturę Pani Justyny Charkiewicz.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr LIX/435/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 26 września 2022 roku  w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Warmińsko - Mazurskich Samorządów Pogranicza.  

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LIX/435/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 26 września 2022 roku  w sprawie wyrażenia 

woli przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Warmińsko - Mazurskich Samorządów Pogranicza 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz,  

Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska,  

Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej  Gutowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maciej  Kordjak , Paweł  Perko 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr XVI/94/2024 

 

2)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do pracownika Wydziału OSS Małgorzaty 

Tobolskiej  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczenia w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy 

Gołdap. 
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 Pracownik Wydziału OSS Małgorzata Tobolska powiedziała, że projekt uchwały w §1: na terenie Gminy 

Gołdap zakazuje się sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 

między godziną 23.00 a 6.00 rano. 

 Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy Gołdap. 

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 przeciw uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy Gołdap 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, 

Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Monika Wałejko 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr  XVI/95/2024 

3)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawi 

zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, 

Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr XVI/96/2024 

4)  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do kierownik WGK Magdy Zymkowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gołdap na rok 2025”. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

Radny Maciej Kordjak powiedziała, że w §6 podane są kwoty. Zapytał, czy nie warto przed każdą kwotą 

dodać słowa, przedrostka „do” wysokości podanych. Sztywno zakłada się kwoty na poszczególne pozycje.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że wojewoda wymaga szczegółowego rozpisania 

konkretnych kwoty.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, czy prowadzony jest rejestr przekazywania karmy dla 

zwierząt, ile kto bierze karmy.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że na dzień dzisiejszy w rejestrze prowadzonym od 2015/ 

2016 roku jest to około 500 osób. Dodał, że jest ok. 30 czynnych społeczników, którzy ciągle sterylizują, kastrują, 

chcą jakąś karmę. 
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Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytał, czy można by było dokonać jakiejś weryfikacji celem 

ustalenia ilości opiekunów i aby dać wsparcie opiekunom, którzy zajmują się cały czas bezdomnością zwierząt. 

Zapytała, czy po zweryfikowaniu opiekunów społecznych można przypisać limity do danego opiekuna. Opiekun 

będzie wiedział jakie ma możliwości. Zapytała, czy można by było stworzyć listę z wykazem chorób na które 

leczone są koty. Finansowana z gminy jest nosówka i zapytała, czy można by było finansować inne choroby, 

kotw złapanych przez opiekunów społecznych. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o weryfikację opiekunów to wydział 

już sam wie, kto jest takim faktycznym opiekunem. Ciężko zweryfikować wszystkich, bo wymagałoby  

to dodatkowego pracownika, który ciągle byłby w terenie i weryfikował taki stan. Limity, które zostały 

wprowadzone dla podmiotu weterynaryjnego, zostały ze względu na to aby można ciągle nadzorować stan 

posiadania środków budżetowych. W miesiącu grudniu została stworzona dodatkowa umowa, żeby kastracje  

i sterylizacje jeszcze przeprowadzać. Z weterynarią ustano, że to podstawą są nosówki, bo to są najważniejsze 

zagrożenia dla tych zwierząt. Opiekunowie zwracali się o rozszerzenie katalogu, który jest rozszerzany 

indywidualnie. Nie wezmą pod uwagę wszystkich chorób, gdyż jest to w jednym worku z kastracją, sterylizacją. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Gołdap na rok 2025”. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Gołdap na rok 2025” 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej Dołęga, Andrzej Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia Syperek, Marcin Urzędowski, 

Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr XVI/97/2024 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 min przerwy w posiedzeniu – godz. 14:35 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 14:46 

Do pkt 7  

Omówienie projektów uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036 

oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok oraz przedstawienie opinii: 

 1)  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-2036 z wprowadzonymi autopoprawkami. W załączniku 

numer 1 do uchwały dokonano zmiany w pozycji 4 przychody budżetu. W pozycji 4.2 nadwyżka budżetowa  

z lat ubiegłych, w tym zmniejszenie w kwocie 5 900 497,49 zł i zmniejszenie do 0. W pozycji  

4.2.1 na pokrycie deficytu budżetu, zmniejszenie w kwocie 3 400 497,49 zł i też do 0. Zmiany wprowadzono  

na zwiększenie w pozycji 4.3 wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 punkt 6 ustawy.  

Zwiększenie w kwocie 5 900 497,49 zł i to zwiększenie do tej właśnie kwoty. W pozycji 4.3.1 na pokrycie 

deficytu zwiększenie w kwocie 3 400 497,49 zł do tej kwoty. Również wprowadzono w pozycji  

9 finansowanie programów, projektów lub zadań realizowanych z udziałem środków, o których mowa  

w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy. Uzupełniono dane w poszczególnych pozycjach dochodów i wydatków  

na podstawie planowanych do realizacji programów, projektów lub zadań realizowanych z udziałem środków,  

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy w latach 2025-2027. Wprowadzono również aktualizację 

informacji uzupełniających o wybranych kategoriach finansowych w pozycji 10 w załączniku numer  

1. Dokonano aktualizacji kwot wydatków objętych limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy,  

w tym bieżących i majątkowych dostosowując do wartości wynikających z załącznika numer 2 wykazu 

przedsięwzięć. W załączniku numer 2 zaktualizowano kwoty w przedsięwzięciu budowa Zakładu 

Przyrodoleczniczego w uzdrowisku Gołdap w pozycji łączne nakłady finansowe 36 661 997,90 zł. Limit 

wydatków w roku 2025 - 7 900 000 zł. Takie same środki zostały zaplanowane w projekcie budżetu na rok 2025. 

Limit wydatków w roku 2026, 11 100 000 zł i łączny limit zobowiązań 19 000 000 zł. Pozostałe pozycje  

w załącznikach zostają bez zmian. 
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Radny Maciej Kordjak odniósł się do poruszonej kwestii przez radnego Andrzeja Gutowskiego, czyli ZPL  

i zmiana wprowadzona na ostatniej komisji w kwocie 11 100 000,00 zł na rok 2026. Zgodnie z tym, co już było 

mówione, jest to sprzeczne ze stanowiskiem Rady, które zostało przyjęte w tym roku. Zaproponował zmianę  

w tym punkcie, w załączniku numer 2 w wykazie zadań w punkcie 1.3.2.7 w roku 2026 kwotę 11 100 000,00 zł 

zmienić na 0,00 i dodać punkt 1.3.2.8, który w roku 2026 będzie miał kwotę 11 100 000 zł pn. „Modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Gołdapi i przepompowni ścieków przy ulicy Żeromskiego”. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że niezależnie, czy będzie kończone dane zadanie 

inwestycyjne to muszą być zabezpieczone środki na zwrot dotacji. Zwrócił się o pozostawienie tej pozycji  

i przegłosowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej w przedstawionym kształcie. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski odpowiedział, że nie zgadza się z burmistrzem. W takim 

wypadku należałoby wprowadzić całkiem inny punkt, który miałby brzmienie, że zwrot ewentualnej dotacji, 

kwota taka i taka a tu jest konkretnie na budowę Zakładu Przyrodoleczniczego - kontynuacja. Uważa, że wniosek 

radnego Macieja Kordjaka jest zasadny i będę za nim głosował. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że podtrzymuje swój wniosek. Mając na szali konieczność modernizacji 

oczyszczalni o której wiadomo od początku kadencji, kiedy jeszcze poprzedni prezes PWiK-u zgłaszał pilną 

potrzebę modernizacji oczyszczalni to wybiera oczyszczalnię, gdyż jest to ważniejsze dla mieszkańców. Zgodnie 

ze stanowiskiem Rady, burmistrz ma dowolność, jeżeli chodzi o dokończenie zakładu ale przy udziale środków 

pozyskanych z zewnątrz. Jeżeli będzie zaś konieczność zwrotu tej dotacji to jest to kwota niewystarczająca, więc 

ona nie zabezpieczy ewentualnych roszczeń i będzie trzeba się nad tym pochylić  

w zupełnie oddzielnym punkcie. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że prosi radnych o rozwagę i przegłosowanie projektu 

uchwały w zaproponowanej formie.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że jeżeli nie zostanie zrobiona oczyszczalnia  

to prawdopodobnie będzie trzeba podwyższyć ceny za ścieki nie wiadomo o ile. Będą potrzebne bardzo duże 

środki a poza tym jeszcze Gołdap będzie pływała w nieczystościach. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że padł wniosek formalny. Punkt dotyczy 

omówienia projektu, zatem wniosek będzie musiał paść w momencie, kiedy będzie głosowanie projektu uchwały. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w budżecie Gminy Gołdap jest założony w formie 

aportu do spółki PWiK w kwocie  500 000,00 zł na dokumentację projektową, więc w przyszłym roku dokładnie 

będzie znana wartość tego zadania. Uważa, że jeżeli chciałby takie zadanie wprowadzić to na pewno będzie 

droższe na podstawie przedstawionej przez prezesa PWiK prezentacji. Trwają rozmowy z prezesem aby pozyskać 

zewnętrzne dofinansowanie a wiadomo, że na oczyszczalnię ścieków dofinansowania są wysokoprocentowe. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że poprzedni prezes sygnalizował o potrzebie 24 500 000,00 zł  

na modernizację oczyszczalni. Jeżeli się uda pozyskać środki to będzie można te środki przesunąć na inne cele. 

Autopoprawka zgłoszona na ostatniej komisji przez zastępcę skarbnika, kiedy nie było burmistrza oraz skarbnik, 

nawet nie mogli podyskutować na ten temat. Uważa, że jest to po prostu ignorowanie stanowiska Rady, które 

jasno wskazało kierunek, jeżeli chodzi o ZPL. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że nie mógł uczestniczyć w spotkaniu, ponieważ zostało 

ono przesunięte z czwartku na piątek, na prośbę radnych Rady Miejskiej. Tego dnia miał zaplanowaną wizytę  

u lekarza, jak również Skarbnik miała tego dnia też umówioną wizytę. Zwrócił się o rozwagę przy planowaniu 

kolejnych posiedzeń komisji. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że rozwaga jest duża. W miesiącu grudniu 

odbyło się wiele posiedzeń, więc nie było możliwości aby inaczej organizować pracę Rady. Przewodniczący 

komisji starali się jak mogli, także uwaga jest zbędna. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że Komisje zostały przesunięte, gdyż zostały zwołane pierwotnie  

w terminie, kiedy dokładnie o tej samej porze i godzinie odbywała się sesja budżetowa w powiecie a troje 

członków rady również ma swoje obowiązki w tamtym urzędzie. Dlatego posiedzenie zostało przesunięte 

najszybciej jak się dało w poniedziałek z czwartku na piątek. Już zostały omówione kwestie synchronizacji 

kalendarzy ale to też, tak jak powiedziała przewodnicząca, sygnalizowali Państwo zmiany na początku a zostały 

zgłoszone na ostatniej możliwej komisji. Uważa, że dyskusja zbędna, więc zaproponował zamknięcie dyskusję  

i przejście do głosowania. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że chciał usprawiedliwić siebie i skarbnik, żeby nie było 

takiego przekazu do opinii społecznej, że nie uczestniczą w komisjach czy posiedzeniach.  

2)  

omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Powiedziała, że proponuje się w §1. Dochody budżetu gminy w wysokości 143 982 468,41 zł, zgodnie  



17 
 

z załącznikiem numer 1, w tym dochody bieżące w wysokości 121 085 544,33 zł. Dochody majątkowe  

w wysokości 22 896 924,08 zł. §2. Punkt 1. Wydatki budżetu gminy w wysokości 147 382 965,90 zł, zgodnie  

z załącznikiem numer 2. W tym podpunkt 1. Wydatki bieżące w wysokości 121 918 808,88 zł. Podpunkt  

2. Wydatki majątkowe w wysokości 25 464 157,02 zł. Podpunkt 2. Wydatki inwestycyjne w 2025 roku  

w wysokości 24 964 157,02 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3. Podpunkt 3. Wydatki na programy i projekty 

realizowane ze środków pochodzących z Funduszy Strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki 

pochodzące ze źródeł zagranicznych niepodlegające zwrotowi w wysokości 2 768 405,34 zł, zgodnie  

z załącznikiem nr 4. Podpunkt 4. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 

i innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem 

numer 5. Dochodów skarbu państwa związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych odrębnymi ustawami do przekazania w 2025 roku, zgodnie z załącznikiem numer 5a. Zadań 

realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie  

z załącznikiem nr 6. §3. Deficyt budżetu gminy w wysokości 3 400 497,49 zł, zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z wolnych środków, o których mowa w art. 219 ust. 2 pkt 6 w kwocie 1 000 000 zł i z tytułu 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach w kwocie 2 400 497,49 zł. §4. Przychody budżetu w wysokości 5 900 497,49 zł, rozchody w wysokości 

2 500 000 zł, zgodnie z załącznikiem numer 7. §5. Limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek 

oraz emitowanych papierów wartościowych zaciąganych na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu  

w kwocie do 4 000 000 zł. §6. Ustala się dochody w kwocie 460 000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 388 350 zł na realizację zadań określonych w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Podpunkt 2. Ustala się wydatki w kwocie 

71 650 zł na realizację zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii. Podpunkt 3. 

Ustala się dochody w kwocie 140 000 zł z tytułu dodatkowej opłaty za wydawane zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych w opakowaniach nieprzekraczających 300 ml oraz wydatki w kwocie 140 000 zł  

na działania mające na celu realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym 

skutkom spożywania alkoholu. §7. Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 

ust. 4 do 6 i art. 403 Ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska. Dochody w wysokości  

36 000 zł, wydatki w wysokości 36 000 zł. §8. Ustala się dochody w kwocie 5 100 000 zł z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatki w kwocie 5 100 000 zł związane z pokrywaniem kosztów 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami o których mowa w art. 6r Ustawy z dnia 13 września  

1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. §9. Ustala się plan dochodów i wydatków związanych 

z realizacją. Podpunkt 1. Zadań inwestycyjnych z programu Polski Ład zgodnie z załącznikiem nr 8. Podpunkt 

2. Zadań z Funduszu Pomocy dotyczących realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, zgodnie z załącznikiem nr 8a. Podpunkt 3. Zadań 

finansowanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, Rządowy Fundusz Odbudowy Zabytków, zgodnie  

z załącznikiem nr 8b. §10. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, stanowi załącznik nr 9. §11. Wydatki budżetu na 2025 rok obejmują zadania jednostek 

pomocniczych gminy na łączną kwotę 715 433,25 zł, w tym ze środków Funduszu Sołeckiego na kwotę  

665 433,25 zł, zgodnie z załącznikiem numer 10. §12. Ustala się plan dochodów w łącznej kwocie rachunku 

dochodów jednostek oświatowych, o których mowa w art. 223 Ustawy o systemie oświaty i wydatków nimi 

finansowanych w wysokości dochody 2 812 980 zł i wydatki 2 812 980 zł, zgodnie z załącznikiem numer  

11. §13. W budżecie tworzy się rezerwy w łącznej wysokości 1 533 564 zł, w tym rezerwę ogólną w wysokości 

147 423 zł, co stanowi 0,10% planowanych wydatków budżetu. Rezerwę celową w wysokości 1 386 141 zł,  

co stanowi 0,94% planowanych wydatków budżetu, z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego w wysokości 308 500 zł, realizację budżetu obywatelskiego w wysokości 200 000 zł i wydatki, 

których szczegółowy podział na pozycję klasyfikacji budżetowej nie może być dokonany w okresie opracowania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego w wysokości o 877 641 zł. §14. Podpunkt 1. Upoważnia  

się Burmistrza Gołdapi do zaciągania kredytów i pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych  

do wysokości limitów zobowiązań określonych w §5 uchwały, tj. na finansowanie przejściowego deficytu 

budżetu. Podpunkt 2. Ponadto upoważnia się Burmistrza Gołdapi do Punkt 1. Lokowania wolnych środków 

budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

Podpunkt 2. Dokonywania innych zmian w planie wydatków niż określone w art. 257 Ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 roku o finansach publicznych, z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami, to jest  

do przenoszenia wydatków pomiędzy. Planowanymi wydatkami inwestycyjnymi, pomiędzy zadaniami 

niepowodującymi ich zwiększenia w danym dziale i niepowodujących likwidacji tego zadania. 

Wynagrodzeniami i składkami od nich naliczonymi, niepowodujących zwiększenia limitu wynagrodzeń. 



18 
 

Podpunkt 3. Przekazania uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do dokonywania przeniesień w planie 

wydatków bieżących w obrębie wydatków działu. §15. Przyjmuje się, iż uzyskane przez jednostki budżetowe 

zwroty wydatków dokonanych w tym samym roku budżetowym zmniejszają wykonanie planowanych wydatków 

w tym roku budżetowym, natomiast uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych  

w poprzednich latach budżetowych stanowią dochody budżetu gminy. §16. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Gołdapi. Do przedstawionego projektu uchwały pierwotnego zostały wprowadzone dwie 

nieznaczne poprawki. W projekcie uchwały budżetowej w §3 był pierwotnie zapis nadwyżki budżetu  

z lat ubiegłych. Zastąpione to zostało wolnymi środkami, o których mowa w art. 216 ust. 2 pkt 6 ustawy.  

W §13 widniał zapis realizacji młodzieżowego budżetu obywatelskiego, który został zastąpiony realizacją 

budżetu obywatelskiego. Inne autopoprawki nie zostały wprowadzone. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że żadne wnioski radnych nie zostały uwzględnione. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że §14. Upoważnia się Burmistrza do zaciągania 

kredytów, pożyczek i tak dalej. Punkt 2, podpunkt 2, myślnik drugi. Wynagrodzenie do zarządzania 

wynagrodzeniami i składkami, od nich naliczonymi, niepowodującymi zwiększenia limitu wynagrodzeń. 

Zaproponował wykreślenie tego punktu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  odpowiedziała, że na tym etapie jest omówienie, więc  

w momencie procedowania radni będą mogli zgłaszać wnioski.   

3) 

a) i b)  

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła Uchwałę numer RIO VIII-0120-528/24 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 2 grudnia 2024 roku. 

c)  

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła Uchwałę numer RIO VIII/0120/529/24 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 2 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Gołdapi projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-2036. 

 Do pkt 4 

Radny Maciej Kordjak przedstawił opinie Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały 

budżetowej. 

 Do pkt 5 

a) Przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały budżetowej. 

Skarbnik Gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że zostały wprowadzane do projektu uchwały tylko zapisy 

w §3, czyli zamiast nadwyżki budżetu z lat ubiegłych zastąpione zostało to wolnych środków oraz §13 realizację 

młodzieżowego budżetu obywatelskiego zastąpione realizacją budżetu obywatelskiego. Żadnych innych 

autopoprawek nie wprowadzono. 

b) 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  zarządziła przerwę w posiedzeniu – godz. 15:30. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  wznosiła obrady – godz. 15:41 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie zmianę zapisu w §3 - myślnik 

pierwszy z zapisu "nadwyżki budżetu z lat ubiegłych" na "wolnymi środkami" 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiana zapisu w §3 - myślnik pierwszy z zapisu "nadwyżki budżetu z lat ubiegłych" na "wolnymi środkami" 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Wojciech Hołdyński, Kamil 

Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Monika 

Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie zmianę zapisu w §13 podpunkt 2) 

myślnik drugi z zapisu "Młodzieżowego Budżetu Obywatelskiego" na "Budżetu Obywatelskiego".  

Głosowano wniosek w sprawie: 
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zmiana zapisu w §13 podpunkt 2) myślnik drugi z zapisu "Młodzieżowego Budżetu Obywatelskiego" na 

"Budżetu Obywatelskiego" 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Wojciech Hołdyński, Kamil 

Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Monika 

Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

c)     

 Radny Maciej Kordjak powiedział, że ponowi wnioski, które zostały zgłoszone do Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego. Nie będzie odczytywał źródeł finansowania, gdyż były omawiane na komisjach, 

zatrzyma się tylko na zmianach, które zostały zaproponowane a które nie zostały uwzględnione  

po przedstawieniu budżetu. Punkt 1. Zwiększenie kwoty na dofinansowanie do programu przydomowych 

oczyszczalni o kwotę 100 000 zł. Punkt 2. Zwiększenie kwoty na Radę Osiedli o 50 000 zł. Punkt 3. Zwiększenie 

kwoty na Budżet Obywatelski o kwotę 160 000 zł. Punkt 4. Do programu lampy solarne Sołectw plus teren 

miejski, zwiększenie kwoty o 50 000 na teren miejski, gdyż był uwzględniony tylko teren wiejski. Punkt 5. Rada 

Miejska, zwiększenie kwoty o 150 000. Punkt 6. Zakup papieru ksero, papieru toaletowego do szkół, zwiększenie 

o 75 679,31 zł. Punkt 7. Wymiana oświetlenia ulicznego, kwota 1 102 000 zł. Punkt 8. Pumptrack, monitoring  

i oświetlenie łącznie z odcinkiem GreenVelo, kwota 50 600 zł. Punkt 9. Monitoring placów zabaw kwota  

30 000 zł. Punkt 10. Dokumentacja odcinka ulicy Bocznej kolejny etap kwota 102 000 zł. Punkt  

11. Dokumentacja ulicy tak zwanej Budowlanki we Wronkach Wielkich kwota 50 000 zł. Punkt 12. Utwardzenie 

terenu przy Szkole Posłowej numer 2 kwota 200 000 zł. Punkt 13. Remont dachu Szkole Podstawowej numer 2 

kwota 100 000 zł. Punkt 14. Projekt świetlic modułowych kwota 149 968 zł. Punkt 15. Był zgłoszony monitoring 

placów zabaw plus zejście przy muralu Kanta, kwota 31 050 zł. Zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie na  

wymianę części kamer w monitoringu. Kwota pozostaje bez zmian, źródła finansowania 31 500 zł. Punkt  

16. Gala talentów kwota 50 000 zł. Punkt 17. Szlaki turystyczne, utrzymanie i doznakowanie kwota 30 500 zł. 

Punkt 18. Utwardzenie odcinka ulicy Jeziorowej, wykonanie nawierzchni bitumicznej kwota 306 000 zł. Takie 

propozycje zostały złożone 2 grudnia. Od 2 grudnia do dzisiaj radni nie doczekali się żadnej dyskusji na temat 

przedstawionych propozycji zmian w projekcie budżetu, który przedstawił radzie 15 listopada 2024 r. Cały czas 

proszą o dialog i poważne traktowanie a nie siłowe narzucanie swoich propozycji. Rolą rady jest wskazywanie 

kierunków działań, uchwalanie i kontrola budżetu. Rolą burmistrza jest wykonywanie tych zaleceń i rady.  

Im szybciej to zostanie zrozumiane, tym łatwiej będzie wspólnie działać na rzecz mieszkańców. Niestety  

nie znaleziono czasu aby  porozmawiać z radnymi na temat tych propozycji. Mowa jest o minimalnych 

przesunięciach, które stanowią 1,73% całego budżetu. W zmianach budżetowych, które zostały przedstawione 

na sesji 23.12.2024 r. do tegorocznego budżetu, który się już kończy i znalazło się ponad 3 000 000,00 zł  

z niedoszacowań z wpływów z podatków od nieruchomości z przeszacowanych kwot na wynagrodzenia  

w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych. Były kwoty milionowe, które często stanowiły 30-40% całych 

tych pozycji. Kompetencją rady jest uchwalanie budżetu i powinno się wspólnie wypracować  

to, co dla mieszkańców jest najważniejsze. W sumie komisje i klub radnych złożyły 73 wnioski do budżetu.  

Nie został uwzględniony żaden. W grudniu złożyli 18 propozycji, które wyselekcjonowaliśmy z tych 73, również 

okrojone na miarę możliwości, jakie widzieli w obecnej sytuacji finansowej gminy. Radni zwiększyli kwoty 

podatków zabezpieczając dzięki temu w budżecie dodatkowe środki, które między innymi są przeznaczane na 

zgłaszane przez mieszkańców potrzeby. Jeżeli nie będziemy się rozwijać, jeżeli nie będziemy oszczędzać, jeżeli 

nie będziemy słuchać potrzeb mieszkańców to chyba daleko nie zajedziemy a naszą rolą jest działanie na rzecz 

mieszkańców, nie na przepychanie swoich pomysłów, tylko na wspólne wypracowywanie i uzgadnianie tego, co 

wspólnie mamy zrobić dla mieszkańców. Dlatego zgłasza 18 propozycji i proponuje również aby zostały one 

przegłosowane blokowo. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do radcy prawnego, czy powinien być zgłoszony 

wniosek formalny o głosowanie blokowe, czy powinno się jednak głosować każdą pozycję oddzielnie,  

czy uzasadnienie jest wystarczające, czy powinno się wskazać dział, rozdział i paragraf. 

Radca Prawny Marcin Bogdan odpowiedział, że aby uniknąć wątpliwości formalnych, punkt mówi  

o przedstawieniu przez przewodniczących komisji stałych poprawek do projektu uchwały budżetowej. 

Wypowiedział się jeden z przewodniczących i teraz jest pytanie, czy pozostali przewodniczący komisji wyrażają 
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zgodę, aby prezentował te poprawki wyłącznie jeden z przewodniczących. Jeśli tak, to należałoby 

przewodniczących zapytać, aby tą formalność tutaj wyjaśnić. Przewodniczący powiedział, że przy monitoringu 

placu zabaw dokonuje autopoprawki na wymianę kamer. Poprawki zostały już przegłosowane przez właściwe 

komisje i ma wątpliwość, jak wprowadzić taką autopoprawkę, skoro była już przedmiotem głosowań 

poszczególnych komisji. Jeśli przewodniczący poszczególnych komisji zaakceptują taką zmianę w poprawce  

i nie zmienia się jakoś istotnie to zadanie, to będzie można zmienić. Przedstawienie poprawek do projektu było 

w  sposób ogólny omówione a czy satysfakcjonuje to pozostałych radnych, nie mu to oceniać. Co do głosowania 

blokowego, co do zasady głosuje się za danym jednym rozwiązaniem, za uchwałą, za poprawką i to jest zasada. 

Głosowanie blokowe polega na tym, że w sprawach oczywistych, powtarzających się, bardzo zbliżonych za 

zgodą wszystkich radnych albo bez sprzeciwu żadnego z radnych. Wprowadzanie blokowego głosowania 

wszystkich poprawek w sytuacji, kiedy był świadkiem zastrzeżeń innych radnych do tego, jak wystarczająco 

uzasadniono poszczególne poprawki, z czego się one biorą.  

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że wzorem sejm również głosuje blokowo wszystkie zmiany i poprawki 

do budżetów od lat. Uważa, że  wzorem tego, jak jest to robione w sejmie, rada może też w ten sposób 

funkcjonować. Jeżeli chodzi o szczegółowość omawiania, były komisje, był czas na pytania i tam prowadzone 

były rozmowy. 

Radny Marka Zajączkowskiego powiedział, że poprawki radnym były przedstawione ale na komisjach nad 

tymi poprawkami nie głosowali. Były przedstawione, omówione ale głosowane nie były. 

Radny Paweł Perko odpowiedział, że były głosowane przez jedną komisję - Komisję Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, gdyż taką informację dostali, że takie jedno głosowanie przez 

jedną komisję wystarczy. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że  w uchwale trybowej jest wskazane, że powinny to przegłosować 

wszystkie komisje. 

Radna Monice Wałejko powiedziała, że wszystkie inwestycje, które zostały zgłoszone, będą służyć 

mieszkańcom. Źródło finansowania tych wszystkich poprawek to w większości dział 750, rozdział 75023  

i paragraf 4010, wynagrodzenia osobowe pracowników. Zapytała, ile osób trzeba zwolnić, żeby zrealizować  

te inwestycje. Jest za tym, że wymienione inwestycje są ja najbardziej potrzebne.  

Radca prawny Marcin Bogdan  powiedział, że sejm głosuje wszystkie poprawki blokowo. Weryfikował  

to, natomiast wiem, że też zdarzały się przypadki głosowania przez sejm blokowo pomimo sprzeciwu. Było  

to postrzegane jako naruszenie praworządności, były zastrzeżenia do głosowania rozwiązań blokowo. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy były w związku z tym jakieś dokumenty, które 

uchwalił Sejm, były nieważne, czy były jakieś zastrzeżenia do takich głosowań pod kątem prawnym.  

Radca prawny Marcin Bogdan odpowiedział, że nie weryfikował tego.  

Radny Macieja Kordjak  powiedział, że nie jest w stanie powiedzieć ilu pracowników będzie ewentualnie 

zwolnionych. To pewnie będzie w stanie powiedzieć burmistrz czy ewentualnie sekretarz, która odpowiada  

za organizację pracy urzędu. Z analiz i porównań samorządu w podobnej wielkości jasno wynika, że urząd ma 

ponad 30% więcej osób zatrudnionych niż porównywalne jednostki samorządu terytorialnego, co przedstawili 

na komisjach w zestawieniach tabelarycznych. Jeżeli chodzi o wskazanie tych a nie innych źródeł finansowania, 

nie było żadnych przeszkód, żeby burmistrz usiadł z radnymi do stołu, zaczął rozmawiać i wskazał inne 

ewentualne możliwości finansowania. To się nie zadziało. Ustawa mówi, że radni mają wskazać źródło 

finansowani. Ustawa jest ustawą niedoskonałą i mogli wskazać dowolne źródło finansowania, gdyż ustawa nie 

narzuca na radnych wskazania właściwego źródła finansowania. Dlatego też radni oczekiwali rozmowy  

i dyskusji. To, że należy przemodelować funkcjonowanie aparatu administracji publicznej nie ulega wątpliwości. 

Jest depopulacja, odpływ mieszkańców. Na komisjach okazało się, że tylko w tym roku, jak to wynikło  

z zapytania o informację publiczną jednego z mieszkańców, zatrudnienie wzrosło z 92 do 97 osób w ciągu paru 

miesięcy a planowane są 102 etaty na przyszły rok. Podobne samorządy te same zadania wykonują przy liczbie 

60-70 osób. Był czas na dyskusję, można było poszukać innych źródeł finansowania i tego oczekiwali. Nikt  

z radnymi nawet nie próbował rozmawiać a na ostatniej komisji zastępca skarbnika,  bo burmistrz miał wizyty  

u lekarza a skarbnik miała inną zaplanowaną wizytę, poinformowała, że do propozycji radnych burmistrz 

odniesie się na sesji. Stąd też wniosek głosowanie blokowe, bo czas na rozmowy był wcześniej a teraz niestety 

trzeba podjąć decyzję. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że  do każdego punktu w ramach propozycji przesunięć  

w budżecie będzie się odnosił po kolei. Pierwszym punktem było zwiększenie kwoty na dofinansowanie  

do przydomowych oczyszczalni o kwotę 100 000 zł. Przesunięcie z działu 851, rozdział 851 11, paragraf 6300 

w kwocie 100 000 zł. Zgodnie z §2 uchwały numer XIV/131/2019 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 września 

2019 roku, w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, wydatki budżetowe powinny 

być planowane według działów, rozdziałów i paragrafów klasyfikacji budżetowej. We wspomnianym wniosku 
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zaistniał brak wskazania działu, rozdziału i paragrafu, w ramach którego ma zostać ujęte dofinansowanie  

do przydomowych oczyszczalni ścieków. W projekcie budżetu na 2025 rok zaplanowano środki  

na dofinansowanie wyposażenia i zakupu sprzętu w celu uruchomienia oddziału wewnętrznego gołdapskiego 

szpitala. Spółka GoldMedica złożyła wniosek o pozyskanie środków na rozwój i doposażenie placówki sprzęt 

medyczny o wartości ponad 4 000 000 zł. W tym konieczne jest zabezpieczenie wkładu własnego w kwocie 

blisko 1 000 000 zł. Gmina zabezpieczyła środki na udzielenie dotacji Powiatu gołdapskiego w kwocie  

100 000 zł w celu wsparcia działalności szpitala. Na przydomowe oczyszczalnie ścieków w projekcie budżetu 

na 2025 rok przewidziano dotację w kwocie 50 000 zł. Wskazana kwota wystarczy na udzielenie dotacji  

dla 16 zainteresowanych osób fizycznych lub wspólnot mieszkaniowych chcących wybudować przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Kwota dotacji dla osób fizycznych na dzień dzisiejszy wynosi 3 000 zł, dla wspólnot 

mieszkaniowych 4 000 zł. Z wieloletniego doświadczenia przy udzielaniu dotacji na przydomowe oczyszczalnie 

ścieków wynika, że średnie udzielanie dotacji w latach 2017-2024 to 16 dotacji rocznie. Nie ma też kolejek osób 

oczekujących na przydzielenie dotacji. Propozycja radnych uniemożliwiłaby udzielenie wsparcia  

dla gołdapskiego szpitala. Punkt 2. Rady Osiedla, zwiększenie środków o 50 000 zł. Przesunięcie z działu 750, 

rozdział 75023, paragraf 4300, kwota 50 000 zł. We wniosku zaistniał brak wskazania działu, rozdziału  

i paragrafu w którym ma zostać ujęte dofinansowanie do Rad Osiedla. W projekcie budżetu Gminy Gołdap  

na 2025 rok zostały zaplanowane środki w wysokości 50 000 zł z przeznaczeniem na 5 Rad Osiedli po 10 000 zł 

na każdą radę. Zaplanowane w projekcie budżetu na 2025 roku kwota na zakup usług pozostałych w kwocie 

 992 012,30 zł jest to niezbędne minimum potrzebne do funkcjonowania Urzędu Miejskiego, jak również Rady 

Miejskiej w Gołdapi i nie ma możliwości rezygnacji z któregoś z wyżej wymienionych programów bądź usług. 

Wydział ds. Administracji szacował budżet na wyższą kwotę i bez proponowanych zmian w rozdziale 75023, 

paragraf 4300 mogą być niewystarczające na pokrycie planowanych usług. Nie ma mowy również  

o dodatkowych usługach, takich jak wprowadzenie karty, aplikacji mieszkańca. Zabranie kolejnych 150 000 zł  

z całego tego paragrafu spowoduje całkowity paraliż urzędu, nie pozwoli pokryć zaciągniętych zobowiązań  

lub podpisać umów przedłużających opiekę użytkowania systemów a zachowanie ciągłości ich funkcjonowania 

jest jednym z obowiązków jednostki. Komisja wnioskuje o zwiększenie planu w tym paragrafie praktycznie  

o 20% zaplanowanych środków na 2025 rok, co oznacza konieczność wyłączenia większości systemów  

i nie pozwoli spełnić ustawowych obowiązków, np. transmitowania obrad Rady Miejskiej, wykonywania 

napisów zamieszczanych przy sesji, prowadzenia Biuletynu Informacji Publicznej, czy też wystawiać i wysyłać 

deklaracji podatkowych. Dodatkowo w roku 2025 wchodzą w życie kolejne obowiązki dotyczące wprowadzenia 

e-doręczeń, jak również dyrektywy NIS 2, które będą generowały dodatkowe koszty. Przy uwzględnieniu 

wniosków w paragrafie 4300 zostanie na poziomie 792 012,30 zł, co stanowi 79,76% planu w tym paragrafie w 

grudniu 2024 roku. Jest to kwota 993 101 zł. Proponowane przez radnych na komisjach cięcia wysokości  

4% daje kwotę 39 680,49 zł i jest kwotą pięciokrotnie niższą niż wyżej wymienionych zmianach. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że można było o tym dyskutować  

na posiedzeniach komisji a teraz to co czyta burmistrz, taki słowotok w który burmistrz w tej chwili wpadł. Nic 

z niego nie rozumie. Musiałaby mieć tabelki, wniosek, który został złożony przez Komisję Zdrowia, a następnie 

po kolei odnosić się do tego, co burmistrz czyta. Był czas na tą dyskusję. Zaproponowała, aby  burmistrz 

przedstawił to w skrócie a nie przedstawiał 40 stron. Była mowa, żeby dyskutować na komisjach.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że postara się wolniej i wyraziściej mówić, jeżeli jest taka 

potrzeba. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że chciałby wysłuchać tego, co burmistrz ma do powiedzenia. 

Chronologicznie poprawki radnych czy Komisji Zdrowia będą omawiane i burmistrz nie sypie jakoś paragrafami 

szczególnie. Jako radni nie dostali tych poprawek na piśmie. Oczywiście była mowa na komisji. Nie dostał jako 

radny poprawek o których dyskutowano na komisji. Pierwsza wersja, którą ma przed sobą, była błędna. Radni 

podali parę przykładów błędnych paragrafów lub paragrafów, które nie były a miały one być źródłem 

finansowania tych poszczególnych pozycji. Formalnie poprawek nie zna, nie dostał na piśmie. Uważa, że musi 

wybrzmieć ze strony wnioskodawcy z czego na co się zabiera, z jakich paragrafów, z jakich działów, na jakie. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że widziała, że poprawki były wysłane po kilka 

razy, były zmieniane, poprawiane i tak w kółko krążyły między radnymi a Biurem Rady, między radnymi  

a skarbnik. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że jako radni mieli możliwość zapoznania się z tym skąd zabiera się 

środki, gdzie są przesuwane, natomiast wielu mieszkańców ogląda dziś sesję i chce, żeby to wybrzmiało. W tych 

poprawkach wiele rzeczy jest zasadnych, natomiast przesunięcia np. przesunięcie z pomocy dla GoldMedica. 

Zabierając ze słuszniejszych rzeczy, jest za tym, aby pozwolić burmistrzowi dokończyć wypowiedź.  
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Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że nie powiedziała, że nie da dokończyć 

wypowiedzi dla burmistrza, tylko, że w taki sposób jest to nieczytelne i nie wszyscy mogą to zrozumieć, więc 

nie wie o co radni apelują. 

Radny Wojciech Hołdyński zwrócił się do przewodniczącej aby ustaliła, czy wszyscy radni dostali  

te poprawki.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że poprawki między innymi omawiane były na 2 komisjach wspólnych, 

10 i 20 grudnia na których zgłaszali uwagi, co do źródeł finansowania. Na bieżąco nanosili zmiany i na bieżąco 

korygowali zmiany źródeł finansowania, bo niektóre błędnie wskazane. Do każdej poprawki został wskazany 

dział, rozdział i paragraf. Jeżeli teraz ma się zamienić dzisiejszą sesję na komisję, które się odbyły tylko  

na których nie było dyskusji w tym najważniejszym temacie, gdyż do dzisiaj burmistrz nie odniósł się  

do propozycji, które zostały złożone 2 grudnia. Zaproponował zmienić formułę i omawiać punkt po punkcie. 

Burmistrz zgłasza swój punkt widzenia, odnosi się do propozycji zmiany a później dyskutują radni.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  powiedziała, że biuro rady otrzyma informację, którą odczytał 

radny Maciej Kordjak oraz informację burmistrza. Oba dokumenty radni będą mogli otworzyć na swoich 

komputerach oraz na ekranie, który widzą mieszkańcy. Radny Maciej Kordjak odczyta punkt, burmistrz się  

do tego odnosi. Następuje dyskusja i głosowanie.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że nie jest w stanie przesłać dokumentu, bo jest to materiał 

roboczy, przygotowany na potrzeby dzisiejszej sesji. Treść będzie przekazywał za pomocą środków 

telekomunikacji czyli mikrofonu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  zarządziła 15 minut przerwy  - godz.16:22 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  wznowiła obrady – godz. 16:37 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy wszyscy radni otrzymali informację na maila tą, 

którą została zgłoszona przez Komisję Zdrowia. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że w związku z problemami technicznymi 

zarządziła 5 minut przerwy – godz. 16:43 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  wznowiła obrady – godz. 16:50 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedział, że nastąpiła sytuacja, że radni wskazali dział, 

rozdział i paragraf, z którego zabierają środki na dane działanie ale nie wskazali działu, rozdziału i paragrafu 

gdzie powinny być przesunięte.  W związku z tym nie ma sensu cała dyskusja i cała procedura, która przed chwilą 

została ustalona.  

Radny Maciej Kordajk powiedział, że jako klub radnych wykonali pracę zgodnie z wytycznymi, jakie 

otrzymali. Mieli wskazać źródła finansowania i tak to wykonali. Od 2 grudnia zmiany zostały złożone  

do burmistrza i od 2 grudnia mogli otrzymać informację, że trzeba jeszcze wskazać miejsca a nie tylko źródła 

finansowania. Do dnia dzisiejszego nie było o tym mowy poza jedną kwestią, jeżeli chodzi o szkoły i papiery. 

20 listopada zwrócił się o przekazanie budżetów, tak jak otrzymali przed projektem budżetu wnioski wszystkich 

jednostek i wszystkich wydziałów urzędu. Dostali tylko budżety jednostek organizacyjnych ale nie dostali 

budżetu wydziałów.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że projekt budżetu został skonstruowany w oparciu  

o zabezpieczenie zobowiązań wymagalnych, czyli zobowiązań, które Gmina Gołdap ma obowiązek zapłacić. 

Zobowiązaniami wymagalnymi są wynagrodzenia nauczycieli, różnego typu pochodne i te zobowiązania  

w ramach tego budżetu zostały wszystkie w 100% zagwarantowane. Nie wprowadzono poprawek radnych  

do tego budżetu, ponieważ nie ma możliwości przesunięcia tych środków ze względu na zobowiązania 

wymagalne na które Urząd Miejski w Gołdapi czy jednostki podległe mają podpisane umowy albo są to zlecenia 

zlecone. Przygotował szeroką analizę miejsc proponowanych przesunięć, bo uważa, że mieszkańcy mają prawo 

wiedzieć z czego są przesuwane środki. Z budżetu można to wyczytać, dokumenty do budżetu były udostępniane 

na dysku dla radnych. Uchwała Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 września 2019 roku w sprawie określenia 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej na pierwszej stronie w §2 wskazuje, że projekt uchwały 

budżetowej powinien zawierać planowane wydatki bieżące budżetu gminy według działów, rozdziałów  

i paragrafów klasyfikacji budżetowej z wyszczególnieniem wydatków jednostek budżetowych na wynagrodzenia 

i składniki od nich naliczane, pozostałych wydatków bieżących związanych z realizacją statusu zadań jednostek 

budżetowych. Jeżeli jest potrzeba to na uchwałę trybową można zrobić jeszcze jedno szkolenie.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  odpowiedziała, że szkolenie, które radni mieli, na pewno dużo 

dało a kolejne szkolenia będą planować i wdrażać, bo są niezbędne aby radni mogli wykonywać swoją funkcję 

należycie. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że burmistrz przeczytał uchwałę trybową tylko, że to się tyczy projektu, 

który przygotowuje burmistrz. Jeżeli chodzi o uwagi i ewentualne propozycje zmian to jest trochę inna część. 

Uchwałodawca po to przewidział, że projekt przygotowuje burmistrz a ewentualne zmiany i uchwałę podejmuje 
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rada dlatego, że to burmistrz ma cały aparat administracyjny oraz pracowników merytorycznych, którzy w stanie 

są to zrobić. Rada tylko weryfikuje, ewentualnie koryguje i przyjmuje. I to jest kompetencja Rady. Burmistrz 

unika rozmowy od miesiąca na ten temat. Teraz stosując różne chwyty, żeby wykazać, że radni  

są nieprzygotowani, nie merytoryczni. Zwrócił się do burmistrza: Usiądźmy, rozmawiajmy a nie bawmy się  

w różne zagrywki, bo też możemy też się zacząć bawić. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że na początku kadencji burmistrz radnych,  żeby 

wszystkie takie kwestie sporne rozstrzygać na komisjach aby sesje przebiegały sprawnie. A jak widać,  

to burmistrz dzisiaj chce radnych wmanewrować w dyskusję na sesji. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że nie chce wmanewrować w dyskusję, tylko chce, żeby 

opinia publiczna dostała pełną informacji. Przygotowywał różnego typu materiały, notatki, żeby móc to dzisiaj 

na sesji przekazać. Zwrócił się do radnego Macieja Kordjaka, że to nie jest żadna zagrywka.  Tak jak na komisji 

wspomniano, że do tych poprawek się odniesie, dlaczego ich nie uwzględnił i dzisiaj chciałem to przekazać 

Państwu i opinii publicznej. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że da możliwość burmistrzowi przekazania 

informacji. Zwróciła się do radcy prawnego aby zapoznał się z uchwałą trybową i wskazał za ok. 10 minut, czy 

radni powinni to przygotować w taki sposób, jak w tej chwili było tu umówione w kuluarach. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 minut przerwy – godz. 17:23 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 18:12 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że działania burmistrza jego słowom, bo od 

miesiąca miał wiedzę i możliwości, żeby siąść z komisją i porozmawiać na temat budżetu. Także w tej chwili, 

jak mówi takie rzeczy na sesji, no to burmistrz przeczy sobie, że chce rozmawiać. Burmistrz nie chce rozmawiać, 

po prostu chce teraz PR-owo zabłysnąć i nic więcej. Zdaniem radnego, burmistrz jest po prostu takim PR-owcem, 

nic więcej. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zwrócił się o nie rzucanie takich słów w stosunku do jego osoby osobie, 

bo czuje się bardzo źle w tej sytuacji. Radny w jakiś sposób spróbował oczernić jego osobę. Zwrócił się do 

radnego aby takich słów w stosunku do jego osoby, ani do pracowników Urzędu Miejskiego w Gołdapi nie 

kierować, jakie padły przed chwilą na tej sali. Nie jest to żadna zagrywka PR-owa, po prostu tylko wyjaśnienie, 

dlaczego nie zostały wprowadzone poprawki do budżetu.  

Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że te same reguły co do szczegółowości budżetu odnoszą się do 

projektu uchwały budżetowej przygotowanego przez burmistrza, jak i do poprawek zgłoszonych do tego 

projektu. Art. 235 i 236 ustawy o finansach publicznych też mówi o tej szczegółowości. Po uchwaleniu poprawki 

zostanie ona technicznie wklejona do budżetu, więc musi tam pasować. Zatem musi pasować zarówno w zakresie 

działów, rozdziałów i paragrafów musi. Zdecydowanie do poprawek zgłaszanych przez radnych te regulacje 

uchwały mają zastosowanie.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że nasuwa się jej jedna konkluzja. Na 

jednej z komisji z burmistrzem wraz ze wszystkimi radnymi odbyły się  szczere rozmowy i były podejmowane 

jeszcze wcześniej decyzje na temat nagrywania tychże komisji. Burmistrz mówił o tym, że komisje i nagrania z 

tych komisji będą niszczone. Część radnych się z tym zgadzała, część radnych się z tym nie zgadzała. Gdyby 

komisje były dostępne w takiej formie, w jakiej są sesje, nie byłoby z tym żadnego problemu. Rozmowy 

odbywałyby się na komisjach i wtedy można by dyskutować w taki sposób, w jaki to się odbywa dzisiaj na sesji. 

Uważa, że skoro dostali takie a nie inne wytyczne do budżetu, radni naprawdę mocno nad tym napracowali i od 

półtora miesiąca czekali na to, żeby ktoś z radnymi porozmawiał na ten temat. Nie miało to miejsca do dnia 

dzisiejszego. Takie informacje, które ma burmistrz, uważa, że powinni dostać dużo wcześniej. Radni swoje 

zmiany do budżetu przesłali i urząd miał okazję się z tym zapoznać, z którego paragrafu, działu, rozdziału jest 

propozycja przesunięcia środków. Nie było wskazania, który to ma być dział, rozdział, paragraf ale przysiądą do 

tego, o ile tylko zostanie przerwana sesja i będzie wyznaczony inny termin. Zastanawia się, czy faktycznie już 

wtedy nie wyjdzie coś nowego w tle i nie będzie poruszany jakikolwiek inny temat.  O tym, że powinno to być 

zrobione tak jak powinno, teraz jest mówione, że to powinno być zrobione. Radni  powinni wiedzieć w 

pierwszym dniu, w którym urząd dostał propozycje radnych a nie dowiadują się o tym na końcowej sesji 

budżetowej.  

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że ten dokument, który otrzymali przed chwilą nadal zawiera błędy. 

Na pierwszej stronie wnioskodawcy powołują się na rozdział, którego nie ma. Dokument w dalszej części 

również zawiera błędy i wymaga szczegółowej analizy. Skoro ten dokument zawiera błędy, nie ma wskazań, na 

jakie działy, paragrafy, kwoty zostaną przeznaczone, składa wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i 

przegłosowanie projektu uchwały budżetowej i Wieloletniej Prognozy Finansowej zaproponowanej przez 

burmistrza. 
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Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że podda pod głosowanie wniosek radnego i od 

razu powiedziała, że będzie przeciw. Dodała, że radny złożył wniosek przed zabraniem głosu przez nią a chciała 

rozwinąć dyskusję i zaproponować rozwiązanie tej sytuacji.  

Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że zakończenie dyskusji i przejście do głosowania budżetu, 

pomija punkt porządku obrad. Uważa, że tak skonstruowanego wniosku radnego nie można głosować, 

chyba, że będzie miał on stosowną modyfikację. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że dokument, który radni mają dzisiaj, w dniu 

dzisiejszym też na e-mail, mieli również od 2 grudnia, więc wytykanie błędów na sesji jest wręcz 

niestosowne. Na komisji bardzo głośno też podnoszono tematy, dlaczego i skąd zabierają te środki. 

Komisja była burzliwa, jedna i druga wspólna, na której te problemy były rozpatrywane. Wskazywanie 

błędów na ostatnią chwilę jest taką rzeczą niestosowną i nie na miejscu. Od 2 grudnia dokumenty były 

dostępne. 

Radny Wojciech Hołdyński odpowiedział, że pierwszy dokument był z błędami, drugi też jest z błędami. 

Powtarza, że nie wszyscy radni ten dokument mieli do wczoraj. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że jest trochę zniesmaczona współpracą. Radni 

od 2 grudnia składali dokumenty, starali się je poprawiać zgodnie z wytycznymi, zgodnie z informacjami, które 

otrzymywali. Ci radni, którzy złożyli te propozycje dbają o mieszkańców. To mieszkańcy potrzebowali tego, to 

mieszkańcy zgłaszali. Jako radni potrzebują wsparcia od burmistrza i od całego mechanizmu, którym jest urząd, 

którym są urzędnicy. W związku z tym, że dokumenty są niedoprecyzowane i nie można nad nimi głosować, jak 

wskazał radca prawny, złożyła wniosek o zmianę porządku. W związku z tym, że są na sali mieszkańcy, którzy 

czekają na zabranie głosu oraz trzeba przegłosować środki niewygasające nie może procedować punktu, który 

jest niedoprecyzowany. Radni chcą złożyć swoje zmiany, burmistrz chce się do nich odnieść a nie ma 

wskazanego miejsca, gdzie te środki mają być przesunięte. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że przewodnicząca przedstawia go w takim świetle jakby 

ograniczał kontakt pracowników Urzędu Miejskiego z radnymi Rady Miejskiej. Zwrócił uwagę, że zarówno 

biuro obsługi rady, jak i biuro prawne jest do radnych dyspozycji. Wyraził opinię, że mogą potwierdzić to 

kierownicy i dyrektorzy obecni dziś na sali, że z biura obsługi rady korzystają i mają tam kontakt wzorowy, gdyż 

stara się obserwować i oceniać. Może po prostu trzeba wprowadzić procedurę, że radni każdy taki dokument 

będzie będą wysyłać do zaopiniowania przez biuro prawne.  Jeżeli radni potrzebują większej współpracy z 

Urzędem Miejskim w Gołdapi, z biurem prawnym to trzeba o tym powiedzieć. Jeżeli radni wysłaliby pytania o 

konkretne rzeczy to na pewno informacja zwrotna z urzędu dotarłaby do biura rady. Czasami ten czas jest 

późniejszy, ale to z tego względu, że pracownicy mają dużo obowiązków i dużo zadań do zrealizowania. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  powiedziała, że nie postawiała burmistrza w złym świetle. 

Chodzi o to, że radni mogą nie wiedzieć o co mają zapytać.  Jest to nowa rada, dosyć młoda, nowi radni i często 

nie wiedzą o co zapytać. Chciałaby po prostu pomocy, żeby merytoryści, którzy są zatrudniani przez burmistrza 

mogli podpowiedzieć, bo radni nie wiedzą o co zapytać. W tym może być problem. 

Radny Maciej Kordjak zwrócił się do radny prawnego  o pisemną interpretację przedstawionego trybu, w 

którym wskazuje się, że radni powinni wskazać nie tylko źródło finansowania ale też źródło, w którym ma się 

znaleźć to w budżecie.  W uchwale trybowej zapis nie mówi tego jednoznacznie. Może wynika to z ustawy, co 

będzie przyczyną zmiany uchwały trybowej, która mówi tylko i wyłącznie o tym, że komisja ma obowiązek 

wskazania źródła jego finansowania. 

Radny Paweł Perko powiedział, że radni potrzebują czasu, aby ten dokument przygotować tak jak burmistrz 

wskazał.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła przerwę – godz. 17:25 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznosiła obrady i ogłosiła ponownie przerwę.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady -  godz. 18:13 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że za chwilę zostanie przedstawiona zmiana 

porządku posiedzenia i zarządzi przerwę na wprowadzenie treści wniosku do głosowania do systemu. Zwróciła 

się do radcy prawnego o omówienie, jak będzie wyglądał porządek posiedzenia po akceptacji radnych.   

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska wróciła na obrady – godz. 18:15  

Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że w dniu dzisiejszym przede wszystkim najważniejszym będzie 

przegłosowanie uchwały w sprawie wydatków niewygasających. Zaproponował następującą zmianę o brzmieniu: 

zmiany wprowadzenia wyliczenia w pkt 7 na: "7. Omówienie projektów uchwał w sprawach uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok oraz 

przedstawienie opinii:" oraz usuniecie podpunktów 5) do 8)  oraz dodanie pkt 12 w brzmieniu: "12. Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024" i dodanie 

pkt 13 w brzmieniu: 13. Podjęcie uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  
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2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok tj.: 1) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej w ramach 

następujących punktów: a) przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały 

budżetowej b) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi  

c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady poprawek do projektu uchwały   budżetowej  

d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady  

2) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-

2036 3) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok" oraz nadanie punktowi 

"Zamknięcie sesji" numeru 14. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz złożyła wniosek o brzmieniu: zmiany wprowadzenia wyliczenia 

w pkt 7 na: "7. Omówienie projektów uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok oraz przedstawienie opinii:" oraz usuniecie podpunktów  

5) do 8)  oraz dodanie pkt 12 w brzmieniu: "12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024" i dodanie pkt 13 w brzmieniu: 13. Podjęcie uchwał w sprawach 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok  

tj.: 1) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej w ramach następujących punktów: a) przedstawienie przez 

Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały budżetowej b) głosowanie nad przyjęciem poprawek 

przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady 

poprawek do projektu uchwały   budżetowej d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez 

Przewodniczących Komisji Stałych Rady 2) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-2036 3) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2025 rok" oraz nadanie punktowi "Zamknięcie sesji" numeru 14. 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 minut przerwy – godz. 18:23 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 18:35 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie złożony wniosek. 

W głosowaniu jawnym głosami  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany wprowadzenia wyliczenia w pkt 7 na: "7. Omówienie projektów uchwał w sprawach uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok oraz 

przedstawienie opinii:" oraz usuniecie podpunktów 5) do 8)  oraz dodanie pkt 12 w brzmieniu: "12. Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024"  

i dodanie pkt 13 w brzmieniu: 13. Podjęcie uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata  2025-2036 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok tj.: 1) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

w ramach następujących punktów: a) przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu 

uchwały budżetowej b) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi  

c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady poprawek do projektu uchwały   budżetowej 

d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady  

2) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata  

2025-2036 3) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok" oraz nadanie 

punktowi "Zamknięcie sesji" numeru 14 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Paweł  Perko , Janina  

Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-

Kisielewska , Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

            

Do pkt 8 

Brak interpelacji radnych 

Do pkt 9  

Brak zapytań radnych  
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Do pkt 10  

Brak zapytań przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

Do pkt 11  

Radny Marcin Urzędowski powiedział, że od 1 stycznia wchodzi nowa frakcja tekstylia. Zapytał, w jaki 

sposób będzie to zorganizowane w gminie. Mieszkańcy po przeczytaniu komunikatu o samodzielnym wywozie 

tej frakcji do Kośmidr są zaniepokojeni. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, czemu audyt ciągnie się trochę długo, czy burmistrz 

będzie robił audyt również stanowisk i działów w urzędzie. Zapytał również, kto w systemie zadekretował 

błędnie wniosek w sprawie pumptracka w systemie,  w biurze podawczym, który był procedowany przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji oraz przez radę.   

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na ostatnie pytanie nie udzieli odpowiedzi, bo nie 

sprawdzał tego ale wróci z informacją na piśmie. W sprawozdaniu międzysesyjnym przedstawił propozycję 

brzmienia tematów zadań audytowych, która została już zatwierdzona. Drugim punktem audytu jest ocena 

struktury organizacyjnej oraz podziału zadań w Urzędzie Miejskim w Gołdapi. Taki audyt zgodnie z zapowiedzią 

odbędzie się w 2025. Od 1 stycznia każdy mieszkaniec będzie mógł dostarczyć bezpośrednio tekstylia  

do PSZOK-u w siedliskach oraz trzech stacji przeładunkowych. Na terenie gminy jest stacja przeładunkowa  

w Kośmidrach 50, gdzie będą przyjmowane bezpłatnie i bez limitów odpady z tekstyliami od mieszkańców 

nieprowadzących działalności gospodarczej. I zgodnie z przepisami odpady tekstylia mogą być dostarczone  

w różnorodnych pojemnikach, pod warunkiem, że będą one odpowiednio oznakowane i nie zmieszane z innymi 

odpadami. W PSZOK odpady tekstylne należy samodzielnie umieścić luzem do wskazanego przez pracownika 

spółki kontenera, a opróżnienie worków lub pojemników do innych odpowiednich kontenerów. Harmonogram  

i zasady funkcjonowania mobilnych PSZOK-ów w ramach realizowanego przez spółkę Eko-Mazury projektu 

dofinansowanego ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zostaną 

opracowane na początku 2025 roku z uwzględnieniem uzyskanych informacji od poszczególnych gmin Związku 

Międzygminnego Gospodarka Komunalnego, o ich potrzebach i planowanych lokalnych wydarzeniach.  

Radny Marcin Urzędowski zapytał, czy burmistrz nie rozważa takiej sytuacji jak z gabarytami, żeby raz  

na jakiś czas zbierać w określonych miejscach. Nie każdy ma możliwość dowiezienia. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  odpowiedział, że kierownik WGK Magda Zymkowska pracuje nad 

takim rozwiązaniem. Jest na etapie zbierania ofert.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że aby w ogóle obliczyć jakie to byłyby koszty zostało 

wysłane rozeznanie cenowe do aktualnych wykonawców, którzy zajmują się odbiorem odpadów z terenu 

wiejskiego, jak i również miejskiego.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  odpowiedział, że jest to najwyższa stawka, jaka jest na dzień dzisiejszy 

na rynku, czyli to jest najwyższa możliwa cena. Trzeba zwrócić uwagę, że tekstylia są traktowane w Eko-

Mazurach jako frakcja palna, czyli one też w tej ilości zakontraktowanej będą mogły być przetwarzane  

w instalacji obróbki termicznej w Olsztynie i tam jest dużo niższa cena. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  udzieliła głosu mieszkańcowi, Tomaszowi Luto.  

Mieszkaniec Tomasz Luto zwrócił się o przełożenie jego wniosku na kolejną sesję, bo chciałby  

się wypowiedzieć po zatwierdzonym, bądź też nie budżecie. Jest to bardzo istotne, jeśli chodzi o jego wypowiedź. 

Powiedział,  że jak radni będą jeszcze pracować nad budżetem, to aby zastanowili się, czy nie zwiększyć środków 

na szkolenie dla Rady Miejskiej, bo szkolenie chyba niekoniecznie pomogło. Kwota 150 000,00 zł więcej  

na szkolenia, to też nie wie, czy coś zmieni, bo przykładowo w przypadku przewodniczącej, która jest już radną 

którąś kadencję, to ja nie wie, czy tu już nie potrzeba jakichś nowatorskich szkoleń, bardziej innowacyjnych, 

żeby co poniektórzy zrozumieli albo nauczyli się, kiedy i jak głosować bądź zgłaszać wnioski. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, żeby napisał kolejny wniosek, gdyż będzie  

to nowe posiedzenie. Dodała, że  dla niej nowatorskie szkolenia pomogą, ale mieszkańcowi już nie. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  udzieliła głosu mieszkańcowi, Andrzejowi Tobolskiego.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski powiedział, że jedną z największych zdobyczy a zarazem przywilejów 

demokracji jest wolność słowa i możliwość krytyki oraz oceny tego, co się wokół dzieje w życiu publicznym. 

Miało być inaczej niż przez ostatnie dziewięć lat. Niestety przewodnicząca już podczas debaty o stanie Gminy 

Gołdap zakneblowała usta jednemu z obywateli i nie dopuściła do swobodnej wypowiedzi. Następnie 

wprowadziła pięciominutowy czas dla mieszkańców w wolnych wnioskach. Komisja Statutowa przez 8 miesięcy 

nie może jakoś wypracować i dokonać zmian w tej kwestii, ponieważ postawiła na współpracę. Z ich wyborczego 

hasła stawiamy na współpracę okazuje się, że we własnym gronie i w klubie. Niedawno radni ustanowili 

najwyższe podatki w Gminie Gołdap, ale przyznali sobie to, co powiedział nawet Tomasz Luto, kolejne  

150 000 zł na szkolenia, co zdaniem mieszkańca jest mało etyczne i niemoralne. Wszelkie szkolenia można 

zorganizować na miejscu w Gołdapi, może jakiś obywatel chętnie skorzysta z tego i przyjdzie na takie szkolenia. 
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Mija nam kolejny rok, tym razem to był rok wyborczy, podczas którego mieszkańcy myśleli, że jak z każdej 

zmiany wyjdziemy mocniejsi i naprawione zostaną błędy poprzedników. W ocenie radnego ostatnie wybory były 

nieuczciwe, nierówne, nietransparentne. Lokalne media publikując sondaże nie umieszczało wszystkich 

kandydatów w tych rankingach. Pewien portal rozpoczął sesję wywiadów z kandydatami na stanowisku 

burmistrza, który zakończył na dwóch kandydatach, na pani Anuszkiewicz i panu Bartoszuku. O panu z innego 

portalu powie tylko tyle, że jest to nieobiektywny redaktor i od każdego burmistrza dostaje dziesiątki tysięcy 

publicznych pieniędzy. Prawie burmistrz po pierwszej turze, pewien dyrektor, zapomniał, że Tomasz Luto i jego 

żona mają dość duże grono swoich wyznawców i żołnierzy, którym świetnie się wiodło przez ostatnie dziewięć 

lat i poprał oficjalnie jego przeciwnika. Nie ma nic przeciwko temu, że młody kandydat wygrał. Chodzi o pana 

Konrada Kazańskiego. Już jako burmistrz chciał rozliczyć poprzednika i jego destrukcyjne działania, żeby 

zrealizował zapowiadane audyty i wizję naprawy. Jak na razie nie, skoro pozostawił sekretarz i biuro prawne, 

czyli tych ludzi, których w ocenie mieszkańca również tej destrukcji dokonywali i w tym uczestniczyli. To jego 

zdaniem grupa trzymająca faktyczną władzę w ścisłym porozumieniu określonym celu. Teraz bracia Kazanieccy 

mają pełną władzę i autostradę do rewitalizacji służby zdrowia, co obiecywali w czasie kampanii. Nigdy nie 

będzie dobrze, jak politycy i włodarze nie poniosą odpowiedzialności za działania na szkodę interesu 

publicznego, jak choćby z ZPL a Tomasz Luto ciągle na wolności. Dziś oczekuje od burmistrza audytu  

w urzędzie, skoku cywilizacyjnego i spełnienia deklaracji, że Gołdap będzie liderem ekologicznej transformacji, 

choćby w kontekście pięciu nielegalnych wysypisk śmieci, niebezpiecznych odpadów przez pewnego 

przedsiębiorcę zlokalizowanych przez niego od kilku lat temu. Irytuje go również, jak radni przepychają  

się ze skarbnikiem oraz z burmistrzem i przesuwają niewielkie środki w budżecie a nie robią nic, żeby odzyskać 

kilka milionów z nieruchomości przy ulicy Polnej. Został przez nich też okłamany, że podjęli już jakieś działania 

w tym kierunku. Byłem w Urzędzie Marszałkowskim u  Dyrektora Cieciucha. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz  zwróciła się do mieszkańca aby dopowiedział jedno zdanie.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski odpowiedział, że złożone.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że nie wielokrotnie, bo odbierze głos. Jedno 

zdanie. 

Mieszkaniec Andrzej Tobolski odpowiedział, że tak wygląda demokracja po waszemu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że obowiązuje statut.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski odpowiedział, że tego nigdy nie było. Nawet za źle sprawującego stanowisko 

pana Hołdyńskiego tak źle nie było, jak teraz jest.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odebrała głos radnemu – godz. 18:50 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  zaprosił na powitanie Nowego Roku, które odbędzie się 1 stycznia o 

godzinie 19:00 na Targowisku Miejskim w Gołdapi oraz na Koncert Kolęd Zaśpiewajmy od serca zorganizowane 

przez Dom Kultury w Gołdapi w Parafii Konkatedralnej pod wezwaniem Najświętszej Matki Kościoła w Gołdapi 

w dniu 5 stycznia 2025 r. o godz. 19:00.  

Radny Maciej Kordjak chciał poprosić o możliwość dokończenia dla mieszkańca Tobolskiego tego, co miał 

do powiedzenia. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że 5 minut zgodnie ze statutem, który radni 

uchwalili, nie ona go uchwaliła. Stara się stosować, żeby nie było później nieporozumień, że ktoś dostał więcej 

czasu niż było to przewidziane zgodnie z procedurą, która jest uchwalona.  

 

Do pkt 12 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do skarbnik gminy Sylwii Ostrowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2024. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska przedstawiła projekt uchwały oraz autopoprawkę, którą zostały 

wprowadzone 3 kolejne zadania. W Wydziale Infrastruktury i Inwestycji Komunalnych 2 zadania majątkowe w 

rozdziale 75023 § 605 kwota 44 280 zł - adaptacja lokalu przy placu Zwycięstwa 16 na potrzeby administracji, 

dokumentacja, ostateczny termin realizacji wydatku - 30 czerwiec 2025 roku. W rozdziale 75095  § 605,  

w kwocie 29 000 zł - transgraniczne szlaki turystyczne, bezpieczeństwo i dostępność dla wszystkich, jako 

wykonanie dokumentacji na witacze i na MOR - termin ustalony na wykonanie 30 czerwiec 2025 roku. Wpłynął 

wniosek z Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi na zadanie bieżące w rozdziale 852 19  § 427 - zakup usług 

remontowych w kwocie 18 450 zł na opracowanie ekspertyzy technicznej dotyczącej ustalenia przyczyn 

zawilgocenia ścian piwnicznych budynku Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi - ostateczny wykonania 

zadania na 30 czerwca 2025 roku. Łączna wartość tego planu niewygasających wydatków 462 558,50 zł, w tym 

wydatki bieżące to jest kwota 155 431 zł i wydatki majątkowe 307 127,50 zł.  
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Radny Andrzej Dołęga odniósł się do zadania adaptacja lokalu przy placu Zwycięstwa 16 na potrzeby 

administracji, dokumentacja. Powiedział, że doszły do niego informacje, że wspólnota nie wyrazi zgody  

na zmianę przeznaczenia tego lokalu. Zapytał, jaki jest w związku z tym plan, czy burmistrz będzie kontynuował 

prace, występował o zmianę przeznaczenia tego lokalu, będzie rozmawiał ze wspólnotą. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że będzie kolejne spotkanie, będą prowadzone rozmowy  

ze wspólnotą i przekaże wszystkie informacje.  

Radny Andrzej Dołęga zapytał, czy jest jakiś plan na wypadek gdyby wspólnota nie wyraziła zgody,  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że ma nadzieję, że wyrazi zgodę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska zapytała, kiedy powstał pomysł wykonania 

dokumentacji projektowej adaptacji tego lokalu, czy to już zostało ogłoszone za pytanie ofertowe. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że plan adaptacji jeszcze powstał za poprzedniego 

Burmistrza i musi wrócić do dokumentacji źródłowej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska zapytała, kiedy została zlecona dokumentacja.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że jest robiona koncepcja i wypracowywana ze służbami 

BHP, z wydziałami. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień – Kisielewska zapytała, skąd się wzięła taka inwestycja  

w niewygasach na rok przyszły oraz zapytała o opracowanie ekspertyzy w OPS w Gołdapi, czy już zostało 

zlecone. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że w grudniu został wyłoniony wykonawca na adaptację 

lokalu przy Placu Zwycięstwa i dopiero została podpisana umowa. W związku z tym jest ta zmiana,  

bo bez podpisanej umowy nie można ująć tego w wykazie wydatków niewygasających. Po grudniowej Komisji 

wpłynęła informacja z Ośrodka Pomocy Społecznej, że wykonawca wystąpił o wydłużenie terminu realizacji 

zadania. Dla OPS zależało na tym, żeby to ująć w wykazie wydatków niewygasających, bo mieli zawartą umowę.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 z autopoprawką 

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymującym się uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Wojciech Hołdyński, Kamil 

Markowski, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Monika Wałejko, Sylwia 

Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Urzędowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr XVI/98/2025  

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zgłosiła wniosek w sprawie zarządzenia przerwania sesji  

i kontynuowania obrad w dniu 7.01.2025 r. o godz. 8:00 w sali nr 1 Urzędu Miejskiego w Gołdapi. 

W głosowaniu jawnym głosami 12 za, 2 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zarządzenia przerwania sesji i kontynuowania obrad w dniu 7.01.2025 r. o godz. 8:00 w sali nr 1 Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Paweł  Perko , Janina  

Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-

Kisielewska , Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski 

NIEOBECNI (1) 
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Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz w imieniu radnych Rady Miejskiej w Gołdapi złożyła życzenia 

noworoczne.  

 Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz ogłosiła przerwę w obradach – godz. 19:04 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady w dniu 7 stycznia 2025 r. o godz. 8:00. 

Oznajmiła, iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Powiedziała, że wpłynęły kolejne wnioski o zabranie głosu. Konsultowała to z radca 

prawnym i nie może wprowadzić kolejnego punktu wolne wnioski. Podjęła decyzję, że udziel głosu  

dla zgłoszonych mieszkańców po głosowaniu radnych nad budżetem.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zwrócił się do radnych z prośbą o przerwę w obradach, ponieważ 

wczoraj w godzinach nocnych urząd otrzymał materiały na dzisiejszą sesję, które chcieliby przeanalizować.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 5 minut przerwy na podjęcie decyzji – godz. 8:07. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz. 8:13 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że w związku z wnioskiem burmistrza oraz  

po rozmowie z radcą prawnym  wynika, że nie jest uprawniony do prośby o taką przerwę. W imieniu burmistrza 

złożyła wniosek o przerwę w posiedzeniu.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jako przewodniczący Klubu Dobro i Współpraca, że przychyli  

się do prośby burmistrza. Nie wiem w jakim celu mieliby Państwo potrzebować jeszcze czasu, gdyż wszystkie 

przedstawione zmiany są tymi samymi zmianami. Nastąpiły tylko przesunięcia w obrębie tych samych 

paragrafów a jedno zadanie zostało usunięte. W dniu wczorajszym odbyło się spotkanie klubu z burmistrzem, 

podczas którego próbowano dojść do porozumienia. Burmistrz w pierwszej kolejności zaproponował członkom 

kluby aby  wycofali wszystkie swoje propozycje zmian i przyjęli budżet taki jaki został przedstawiony przez 

burmistrza a on się zobowiąże do tego, żeby to, co jest zaproponowane wprowadzić w trakcie roku. 

Kontrpropozycja była taka, że zgadzają się ale na przyjęcie wszystkich poprawek i klub zobowiązuje  

się do ewentualnych zmian w budżecie, gdyby wyliczenia okazały się niepoprawne. Proponowane zmiany  

są oparte na wyliczeniach, wielogodzinnych analizach a nie na widzimisię. Kolejna propozycja była pół na pół, 

czyli rezygnacja z połowy a druga połowa zostanie wprowadzona, na co również się nie zgodzili. Zdaniem 

radnego, najistotniejszą rzeczą w tym wszystkim była odpowiedź na pytanie jak burmistrz konstruowałby budżet, 

gdybyśmy radni nie zapewnili dodatkowych wpływów z podatków przy przyjmowaniu wysokości podatków  

na ten rok. W odpowiedzi usłyszeli, że burmistrz pokryłby zobowiązania wymagalne z wolnych środków, czyli 

dokładnie z tego, co radni zaproponowali, że pokryją w trakcie roku przyjmując wprowadzane zmiany.  

Nie rozumie na co jest potrzebny czas, dlaczego radni mają odkładać przyjęcie budżetu, bo de facto jest 

zapewniona stabilność i jest zapewnienie ze strony klubu, że w razie potrzeby wszelkie braki będą przychylnie 

przyjmowane.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że pan Tobolski i pan Luto złożyli kolejne 

wnioski o zabranie głosu. Dzisiaj nie będzie takiej możliwości w związku z tym, że obrady będą przerwane. 

Zaprosiła na kolejne posiedzenie.  

Po przeprowadzonej dyskusji został ustalony kolejny termin posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zarządzenia 

przerwania sesji i kontynuowania obrad w dniu 15.01.2025 r. o godz. 14:00 w sali nr 1 Urzędu Miejskiego  

w Gołdapi.  

W głosowaniu jawnym głosami 15 za wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zarządzenia przerwania sesji i kontynuowania obrad w dniu 15.01.2025 r. o godz. 14:00 w sali nr 1 Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński,  

Zbigniew Makarewicz, Kamil Markowski, Paweł  Perko, Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski, Zofia   Syperek, 

Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz ogłosiła przerwę w obradach – godz. 8:21. 
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W dniu 15.01.2025 r. o godz. 14:00 przewodnicząca wznowiła obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Gołdapi. 

Ustawowy skład liczbowy Rady Miejskiej w Gołdapi wynosi 15 osób. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy  

15 radnych. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że został przegłosowany podpunkt a) i b).  

Przy braku głosów przeciwnych przeszła do procedowania podpunktu c).  

c)  

Radny Marcin Urzędowski jako przewodniczący Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska  

i Porządku Publicznego, która wypracowała takie poprawki, zwrócił się do radnego Macieja Kordjaka  

o przedstawienie wypracowanych wniosków Komisji.   

Radny Maciej Kordjak przedstawił pierwsza poprawkę. Zwiększenie kwoty na dofinansowanie  

do przydomowych oczyszczalni o kwotę 100 000,00 zł, przesunięcie z działu 851, rozdział 85111, §6300 w 

kwocie 100 000,00 zł, dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na zakupy inwestycyjne, zakup sprzętu 

medycznego na wyposażenie, uruchomienie oddziału wewnętrznego. Przesunięcie do działu 900, rozdział 90019, 

§6230. Spółka GoldMedica zwróciła się do burmistrza z wnioskiem o dofinansowanie na zakup sprzętu  

do planowanego uruchomienia nowego oddziału wewnętrznego. Zwróciła się o kwotę 500 000,00 zł. Burmistrz 

w projekcie budżetu zaproponował 1 000 00,00 zł. Jest to kwota dalece odbiegająca od wnioskowanej, więc takie 

łatanie dziur częściowo kwotą, a nie wnioskowaną, raczej nie będzie wystarczające do tego, żeby pokryć 

zapotrzebowanie na zakup tego sprzętu do oddziału wewnętrznego. Jednocześnie na chwilę obecną są dopiero 

przygotowywane dokumenty projektowe do zmian pomieszczeń, więc do tego jeszcze długa droga. Na pewno 

jeżeli wpłynie konkretny wniosek o konkretną pomoc finansową dla GoldMedica, jeżeli będzie to wniosek, czy 

na zakup sprzętu potrzebnego do wyposażenia i uruchomienia oddziału wewnętrznego, czy na inne kwestie, 

pochylą się nad tym i na pewno nie odmówią pomocy. Wiedzą  jak ważna dla mieszkańców jest kwestia szpitala 

i nie ma w ogóle żadnej wątpliwości, że nie będą pomagać i wspomagać spółki GoldMedica w tym zakresie. 

Jeżeli jakiekolwiek wnioski będą kierowane, warto, żeby te wnioski były bardziej szczegółowe, bo wniosek 

poprosimy o 500 000,00 zł, zakup sprzętu jest troszkę zbyt ogólny. Zeszłoroczna kontrola już pokazała, że są 

duże braki w budynkach mieszkalnych. Na jednej z komisji uzyskali informację od komendanta Straży Miejskiej, 

że w ramach zeszłorocznej weryfikacji wystawiono do września 11 wniosków, które nakazują naprawę sytuacji 

z odpadami płynnymi.  

Radca Prawny  Marcin Bogdan powiedział, że z formalnego punktu widzenia brakuje na wstępie informacji, 

w którym załączniku do projektu uchwały budżetowej dokonuje się zmian. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że jest to załącznik numer 2 do uchwały rady miejskiej. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w projekcie budżetu na 2025 rok zaplanowano środki 

na dofinansowanie czy to wyposażenia, czy zakupu sprzętu medycznego dla spółki GoldMedica. Pierwszy 

przetarg spółka ogłosiła na remont pomieszczeń pod podstawową opiekę zdrowotną na zakup sprzętu. Spółka 

GoldMedica złożyła wniosek o pozyskanie środków na rozwój i doposażenie placówki sprzęt medyczny  

o wartości ponad 4 000 000,00 zł, w tym konieczne jest zabezpieczenie wkładu własnego w kwocie blisko 1 000 

000,00 zł. Gmina zabezpieczyła środki na udzielenie dotacji powiatowi gołdapskiemu w kwocie 100 000,00 zł 

w projekcie budżetu. Na przydomowe oczyszczalnie ścieków w projekcie budżetu na 2025 rok przewidziano 

dotację w kwocie 50 000,00 zł. Jest to kwota optymalna i wystarczy na udzielenie dotacji  

dla 16 zainteresowanych osób fizycznych lub wspólnot mieszkaniowych, chcących wybudować przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Kwota dotacji na dzień dzisiejszy dla osoby fizycznej wynosi 3000,00 zł, dla wspólnoty 

mieszkaniowej 4000,00 zł. Z wieloletniego doświadczenia pracowników wydziału, przy udzielaniu dotacji  

na przydomowe oczyszczalnie ścieków wynika, że średnia udzielona dotacja w latach 2017-2024 to 16 dotacji 

rocznie, przy czym w 2022 roku udzielono 10 dotacji, a w 2024 udzielono 12 dotacji. Nie ma też kolejek osób 

oczekujących na przyznanie dotacji. Propozycja radnych uniemożliwi udzielenie wsparcia dla gołdapskiego 

szpitala. 

Radna Zofia Syperek powiedziała, że dotychczas wystarczyło 50 000,00 zł przeznaczonych na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Wszystkie wnioski zostały załatwione pozytywnie i nie ma wniosków czekających  

w kolejce. Nie ma żadnej pewności, że wnioski zostaną złożone i będzie potrzebna wyższa kwota. Cały powiat, 

wszyscy mieszkańcy, a co najmniej 15000 ludzi oczekuje na to, żeby w Gołdapi był otwarty oddział wewnętrzny. 

Uważam, że zakup sprzętu dla oddziału wewnętrznego jest bardzo ważny. Prezes GoldMedica złożyła wniosek 

do dyrektora NFZ o zarezerwowanie kwoty pieniędzy na utworzenie oddziału wewnętrznego. Jeśli oddział nie 

będzie miał sprzętu to nikt z lekarzy nie przyjdzie do pracy. Pani prezes musi jednocześnie zadbać o wszystko, 

tj. sprzęt, personel i pomieszczenia.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że to jest kwota niewystarczająca. GoldMedica wnioskowała  

o 500 000,00 zł. Jeżeli tylko pojawi się konkretny wniosek wskazujący konkretne potrzeby, radni pochylą się 

nad tym i na pewno udzielą takiej pomoc ale nie może być to po prostu 20% kwoty wnioskowanej bez żadnego 
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uszczegółowienia. Jeżeli radni zapoznają się z pełną dokumentacją, pochylą się nad tym i bez problemu znajdą, 

środki, żeby pomóc odtworzyć szpital wewnętrzny. Nie zauważył na sali nikogo, kto by protestował przy próbie 

likwidacji szpitala poprzez likwidację oddziału pediatrycznego. Ten temat jest mu bardzo bliski i na pewno  

go dopilnuje. Od lat kwota 3000,00 zł się nie zmienia. Na komisjach dyskutowano o zwiększeniu kwoty  

do 5000,00 zł, później do 7000,00 zł. Ceny poszły w górę a wniosków nakazujących, wydanych przez straż 

miejską na wrzesień było 11. Aktualny regulamin nie uwzględnia budynków nowo powstających, więc ta kwota 

150 000,00 zł przy 11 wnioskach, urealnieniu kwot.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zapytał, czy burmistrz posiada wiedzę kiedy będzie otwarty 

ten oddział wewnętrzny.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że tego typu pytanie skierować do pani prezes.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że jeżeli pani prezes zgłosi się do rady z konkretną 

datą i z konkretnymi potrzebami, pochylą się nad tym na pewno i bez żadnej zwłoki. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że środki może nie są wystarczające ale w miarę możliwości 

budżetowych w ciągu roku, jak się pojawią jakieś oszczędności, jak najbardziej. Szpital jest jednostką powiatową 

ale ludzi to nie interesuje. Ludzi interesuje, że będą mogli pójść, ktoś ich przyjmie, ktoś udzieli im porady  

i to jest najważniejsze. Uważa, że tych środków nie powinno się ruszać. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że nie ma terminu otwarcia oddziału, więc nie ma 

potrzeby dyskutowania nad tym. Na te dyskusje był czas od 2 grudnia 2024 roku do dnia dzisiejszego. Nikt  

z urzędu nawet nie ruszył się, żeby cokolwiek w tej kwestii powiedzieć i zrobić. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że od 2017 roku zostało 

przydzielonych 38 dotacji na oczyszczalnię ścieków ale to cały czas jest kwota 3000,00 zł. Umotywowanie 

wniosku przez radnego Macieja Kordjaka o tym, żeby ta stawka dofinansowania na daną oczyszczalnię ścieków 

była wyższa jest zasadna.  

Komendant Straży Miejskiej  Paweł Werchowicz powiedział, że wnioski kierowane do Wydziału Ochrony 

Środowiska o wydanie decyzji nakazującej w sprawach ściekowych, nie dotyczą budowy oczyszczalni ale 

zrobienia porządku ze ściekami na danych nieruchomościach, np. podłączeniem obowiązkowym do istniejącej 

kanalizacji. Także nie jest to 11 wniosków. Straż nie może decydować o tym, czy ktoś ma wybudować 

oczyszczalnię, czy sobie szambo zrobić.  

Radna Janina Pietrewicz zwróciła się do radnego Andrzeja Gutowskiego, żeby nie sugerował się datą  

2 grudnia. Uważa, że każdy termin jest dobry do dyskusji.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że nieprecyzyjnie zadał pytanie na komisji albo źle zrozumiał. Uważa,  

że i tak potrzeby są większe.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w związku z nieprawidłowymi informacjami 

przekazanymi przez radnego Andrzeja Gutowskiego przedstawił chronologicznie przesyłane przez radnych 

wnioski: 19 listopada 2024 roku o godzinie 14.19 na prośbę radnego Kordjaka o przesłanie projektu budżetu 

jednostek i wydziałów, jakie zostały zaproponowane na rok 2025 w ramach projektu budżetu gminy na 2025 rok. 

20 listopada 2024 roku o godzinie 13.47 biuro rady przekazało radnym projekt budżetu jednostek. 28 listopada 

2024 roku o godzinie 10.05 informacja została przesłana przez biuro rady o zaplanowanym posiedzeniu rady.  

4 grudnia 2024 roku o godzinie 22.11, została przesłana pierwsza propozycja Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego o wprowadzenie zmian w budżecie na 2025 rok. 10 grudnia 2024 

roku o godzinie 10.02 zostały przesłane opinie Komisji Budżetu do projektu budżetu na 2025 rok do biura rady. 

Dyskusja na Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 10 grudnia 2024 roku o godzinie 15.51 biuro rady 

przekazało wypracowane przez radnych poprawki podczas komisji. 13 grudnia ubiegłego roku o godzinie  

10:18 przesłano przez biuro rady porządek wspólnego posiedzenia do akceptacji radnych. 16 grudnia 2024 roku 

o godzinie 8.21 na prośbę radnego Kordjaka, została zmieniona godzina posiedzenia na godzinę 15.00. 17 grudnia 

2024 roku o godzinie 12.19 została przedstawiona informacja z biura rady o decyzji przewodniczących komisji 

stałych dotyczących zmiany terminu wspólnego posiedzenia komisji na 20 grudnia, godzina 12.00. 19 grudnia 

2024 roku godzina 8.24, zostały przedstawione drugie poprawki zmian do budżetu, zostały przesłane przez 

radnych do biura rady. Natomiast 30 grudnia 2024 roku o godzinie 16.26 zostały przesłane trzecie poprawki 

zmiany w budżecie gminy do biura rady. 30 grudnia 2024 roku o godzinie 22.24 została wysłana prośba radnych 

o pomoc skarbnik w zakwalifikowaniu proponowanych zmian. 6 stycznia 2025 roku o godzinie 23.55, zostały 

przesłane czwarte poprawki zmian w budżecie gminy do biura rady przez radnych. 7 stycznia 2025 roku  

o godzinie 8.00 miało odbyć się wznowienie sesji rady miejskiej i została ogłoszona przerwa na wniosek 

przewodniczącej. Burmistrz zwrócił się z prośbą o przerwę w obradach ze względu, że urząd chciał się odnieść 

do tych dokumentów. 8 stycznia 2025 roku o godzinie 14.59 została wysłana prośba skarbnik o wskazanie kwot 

w podziale na jednostki dotyczących zmniejszenia energii oraz zwrócenia uwagi na brak zbilansowania poprawek 

o 900,00 zł. 8 stycznia 2025 roku o godzinie 22.18 przesłano do biura rady uzupełniony arkusz kalkulacyjny 



32 
 

odnośnie energii, wskazania w poszczególnych jednostkach oświatowych, gdzie ta energia miałaby być 

zmniejszona. 9 stycznia 2025 roku zostały przesłane piąte poprawki zmian w budżecie gminy, zostały one 

przesłane do biura rady przez radnych i 11 stycznia o godzinie 14.01, szóste poprawki zmian w budżecie gminy 

zostały przesłane do biura rady przez radnych. Nieprawdą też jest, że od 2 stycznia nie było prowadzonych 

rozmów na temat poprawek czy też zmian w poprawkach. W  projekcie protokołu z posiedzenia wspólnego 

komisji z dnia 10 grudnia, odnośnie skarbnik: teraz jestem postawiona w takiej sytuacji, że jest kwota  

i ma to zrobić proporcjonalnie. Zmienianie kwot na dzień dzisiejszy sprawi, że budżet będzie ponownie 

niedoszacowany, na starcie będą koszty odszkodowań za zerwania umów, ponieważ w niektórych kwestiach 

urząd ma zawarte umowy i będą się zastanawiać, czy rozwiesić flagi na święto państwowe na ulicach. 10 grudnia 

informował radnych na komisji o tych sprawach.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski podziękował za wytknięcie. Chciał powiedzieć, że nie było 

współpracy.  

Radny Maciej Kordjak. Powiedział, że cały czas jest mowa o tych samych zmianach i poruszanie się wokół 

tych samych paragrafów. Modyfikacje były kosmetyczne, często właśnie na wniosek skarbnik, która wskazała 

albo błędy, albo pozycje, które zostały wskazane a które nie powinny być wskazane. Ostatnie zmiany, które były 

przesłane to jedna pozycja uszczegółowiona związana z bilansowaniem 900,00 zł. Druga to omyłkowo źle zliczył 

jedną pozycję, więc potem się z tego wycofał. Żałuje, że komisje nie są nagrywane, bo wtedy byłby prawdziwy 

obraz sytuacji ale dołoży wszelkich starań aby komisje również były nagrywane i transmitowane. Jedyny element 

o którym rozmawiano to doprecyzowanie przesunięć środków w dziale energia na szkoły. Radni nie powinni 

tego robić dlatego, że jako radni dostają budżet ogólny. Zwrócił się o uszczegółowienie budżetu i przesłanie 

budżetów poszczególnych jednostek po to, żeby maksymalnie precyzyjnie się nad tym pochylić.  

Radna Zosia Syperek powiedziała, że oczyszczalnie ścieków są bardzo ważne ale obowiązująca dzisiaj 

uchwała mówi, że dofinansowanie wynosi tylko 3000,00 zł. Wszystkie wnioski zostały załatwione pozytywnie. 

Nie ma wniosków, które by oczekiwały na dofinansowanie. Środki przeznaczane na szpital są bardzo istotne  

i na pewno dla mieszkańców ważniejszy jest szpital niż budowa przydomowych oczyszczalni.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że zależy radnym na tym, żeby oddział funkcjonował, był dobrze 

wyposażony dlatego na pewno takie wsparcie zostanie udzielone ale żeby to była realna, potrzebna kwota. Zależy 

radnym na tym, żeby to były środki przeznaczone na konkretny cel, który dyrektor wskaże i niezwłocznie  

po otrzymaniu wniosku pochylą się nad tym. Przedstawił zmianę numer 2: zwiększenie o 50 000,00 zł kwoty  

na rady osiedli, przesunięcie z działu 750 rozdział 75023 §4300 - urząd gminy, zakup usług pozostałych. Kwota 

50 000,00 zł do działu 750 rozdział 75095 §4300. Zmiana dotyczy załącznika numer 2 uchwały Rady Miejskiej. 

Od dłuższego czasu kwoty na rady osiedli nie były zmieniane. Są to kwoty, które podobnie jak Fundusz Sołecki 

służą rozwojowi inicjatyw lokalnych i widzą potrzebę, zgodnie z wnioskami przedstawicieli rad osiedli,  

o zwiększenie tej kwoty. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski uważa, że ta kwota powinna być zwiększona. To jest kwota, 

którą będą zarządzali akurat przedstawiciele osiedli. Myśli, że to jest dobry krok w dobrym kierunku, żeby 

przesunąć środki, umożliwić im dysponowanie nimi. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że należy zwiększyć kwoty na rady osiedla, ale tak jak 

proponował radnym na spotkaniach, można by było to zrobić sukcesywnie, jeżeli w budżecie pojawiałyby  

się dodatkowe środki. W celu pokrycia zwiększonych środków na rady osiedla, grupa radnych zaproponowała 

zmniejszenie wydatków na usługi w urzędzie miejskim w kwocie 50 000,00 zł. Po zsumowaniu wszystkich zmian 

zgłoszonych przez radnych, wydatki na usługi zostaną zmniejszone o kwotę 200 000,00 zł. Plan w tym rozdziale 

został tak przygotowany, że zapewnia tylko i wyłącznie zobowiązania wymagalne. Środki z tego paragrafu,  

są przeznaczone, np. na opłatę za dzierżawę drukarek. Umowa zawarta jest do 2027 roku, opłaty serwisowe  

za utrzymanie systemów dziedzinowych Urzędu Miejskiego w Gołdapi ale także jednostek oświatowych gminy 

Gołdap, tj. system respons, wszystkie moduły m.in. podatki, finanse, księgowość, nieruchomości, kadry, płace. 

Opłaty za utrzymanie strony internetowej oraz Biuletynu jest obowiązkiem ustawowym prowadzenia Biuletynu 

Informacji Publicznej. Strona została wykonana z projektu, trwałość tego projektu jest do końca 2026 roku. 

Opłaty za utrzymanie transmisji obrad oraz wykonywanie napisów do sesji jest również obowiązkiem 

ustawowym. Legislator, opłaty serwisowe za utrzymanie systemu elektronicznego obiegu dokumentów Intradok, 

opieka serwisowa systemów do zarządzania mieniem, dostęp do systemu informacji prawnej Lex dla urzędu 

miejskiego i wszystkich jednostek podległych, ale także radnych, zakup i odnowienie podpisów kwalifikowanych 

dla pracowników urzędu miejskiego i przewodniczących rady miejskiej, licencje i certyfikaty SSL, portal 

konsultacji społecznej oraz platforma budżetu obywatelskiego INGO, licencje Microsoft i Photoshop, programy 

do zarządzania miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, programy do obsługi przydomowych 

oczyszczalni, arkusze organizacyjne oraz rekrutacja do szkół podstawowych i przedszkoli. Umowa z Pocztą 

Polską na wysyłkę listów na cały rok. Umowa na obsługę techniczną budynków z administracją domów 
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mieszkalnych zawarta na okres czterech lat od dnia 1 lipca 2024 roku. Umowa na monitoring pożarowy Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi zawarta do 31 grudnia 2025 roku. Umowa na wywóz i magazynowanie odpadów 

komunalnych z Urzędu Miasta w Gołdapi zawierana corocznie. Umowa na odprowadzenie ścieków z budynku 

Urzędu Miejskiego w Gołdapi zawarta na czas nieokreślony. Umowa na świadczenie usług związanych  

z realizacją zadań Inspektora Ochrony Danych Osobowych w urzędzie miejskim, umowa zawierana na okres 

jednego roku. Umowa na monitorowanie systemu alarmów włamaniowego oraz sygnalizacja alarmu 

pożarowego. Umowa niezbędna do stałego funkcjonowania urzędu miejskiego zawarta do 31 grudnia 2025 roku. 

W tym paragrafie uwzględnia się: usługi elektryczne, hydrauliczne, usługi warsztatowe, przeglądy techniczne, 

wykonanie pieczątek. Dodatkowo w roku 2025 wchodzą w życie kolejne obowiązki dotyczące wprowadzenia  

e-doręczeń, również dyrektywy NIS2, które będą generowały dodatkowe koszty. Paragraf ten zawiera wszystkie 

usługi związane z utrzymaniem Urzędu Miejskiego w Gołdapi i Rady Miejskiej w Gołdapi, które są kluczem dla 

zachowania prawidłowego funkcjonowania jednostki ale także obsługi mieszkańców naszej gminy. Kwota, która 

została zabezpieczona w projekcie budżetu jest minimalną kwotą zabezpieczającą, pokrywającą wydatki  

na usługi, które wynikają z zawartych umów wieloletnich a utrzymanie tych usług, wynika bezpośrednio  

z przepisów prawa. Zmniejszenie w tym paragrafie o kwotę ponad 200 000,00 zł spowoduje brak możliwości 

drukowania w urzędzie i wyłączenia systemów do obsługi mieszkańców w różnych modułach. Urząd będzie stał 

przed decyzją z czego będzie musiał zrezygnować. Zmniejszenie planu w tym paragrafie o 20,16% będzie 

wymagało przemodelowania funkcjonowania, żeby zapewnić niezbędne funkcjonowanie ale także zerwania 

niektórych umów, które są już podpisane. Wydział ds. Administracyjnych szacował jeszcze wyższą kwotę  

i ta kwota po analizie dokumentów, po analizie założeń, została obniżona przez Wydział Finansowy. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że w razie gdyby brakowało w tym dziale, radni 

są gotowi na to, żeby przesunąć środki na wniosek burmistrza z innego źródła. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że jeżeli jest zaciągnięte zobowiązanie to też powinno 

być na nie pokrycie. 

Radny Maciej Kordjak odniósł się do spotkania przed poprzednią sesją, gdzie padło pytanie, jak burmistrz 

skonstruował budżet gdyby nie wyższe podatki, które rada zatwierdziła na ten rok. Burmistrz stwierdził wtedy, 

że brakujące środki w budżecie pokryłby tzw. wolnymi środkami. Tak jak mówili na tym spotkaniu, tak i teraz 

podtrzymują, że wszelkie ewentualne braki, które wynikają z niedoszacowań z ich strony, na wniosek burmistrza 

będą pozytywnie rozpatrywać. Gdyby burmistrz miał czas i z radnymi o tym rozmawiał, kiedy był czas i pora, 

kiedy były komisje i przedstawił wtedy szczegółowe informacje a nie dzisiaj, być może by poszukali innych 

źródeł. Skoro nie było żadnej informacji to te źródła są wskazane takie, a nie inne. Jeszcze raz powtórzył,  

że gdyby była taka potrzeba, proszą o wniosek i rada niewątpliwie się przychyli. Ma świadomość, że są rzeczy, 

które muszą funkcjonować. Przeszedł do przedstawienia 3 poprawki. Budżet obywatelski i zwiększenie  

o 160 000,00 zł. Przesunięcie środków z działu 750 rozdział 75023 §4010 wynagrodzenia osobowe pracowników, 

kwota 160 000,00 zł do działu 758 rozdział 75818 §4810, załącznik numer 2 uchwały Rady Miejskiej w Gołdapi. 

W ubiegłym roku miał wrócić budżet obywatelski. Planowana była kwota 300 000,00 zł. W tegorocznym 

budżecie zaplanowano 200 000,00 zł, więc proponują kwotę 160 000,00 zł a nie 60000,00 zł, czyli w sumie  

360 000,00 zł na tegoroczny budżet obywatelski.  

Radna Janina Pietrewicz powiedziała, że w jej w mojej ocenie zaproponowane przez burmistrza zwiększenie 

kwoty budżetu obywatelskiego o 50 000,00 zł z kwoty 150 000,00 zł na 200 000,00 zł jest rozsądne. W kolejnych 

latach jeżeli sytuacja na to pozwoli, należy go rozwijać oczywiście ale nie kosztem radykalnych cięć 

wynagrodzeń pracowników Urzędu Miejskiego.  

Radny Paweł Perko odpowiedział, że na jej z komisji była mowa o przeniesieniu budżetu obywatelskiego  

z zeszłego roku na ten rok. Była gwarancja, że kwota 100 000,00 zł z zeszłego roku zostanie przeniesiona na ten 

rok, więc jak to się ma do 50 000,00 zł. 

Radna Janina Pietrewicz odpowiedziała, że budżet nie jest z gumy. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że do 360 000,00 zł. W projekcie budżetu Gminy Gołdap 

na 2025 rok na realizację zadania w ramach budżetu obywatelskiego zaplanowano kwotę 200 000,00 zł. Jest  

to kwota o 50 000,00 zł wyższa od poprzednich edycji. W edycji od 2018 do 2022 roku była to kwota  

150 000,00 zł, natomiast w pierwszej edycji w roku 2017 była to kwota 100 000,00 zł. Kwota 200 000,00 zł jest 

adekwatna do zaproponowanego projektu budżetu na 2025 rok, który jest budżetem zrównoważonym, 

uwzględniającym inne ważne potrzeby samorządu. Warto dodać, że w zamiarze jest sukcesywne zwiększanie  

tej kwoty w kolejnych latach, w zależności od możliwości finansowej gminy w danym roku. Budżet obywatelski 

jest jednym z instrumentów angażowania i współdecydowania mieszkańców w sprawach gminy. Warto 

zaznaczyć, że w budżecie na 2025 rok, w sposób znaczący zwiększono środki w innych obszarach związanych  

z aktywnością społeczności. W ogłoszonych konkursach ofert na realizację zadań publicznych przez organizacje 

pozarządowe na 2025 rok do rozdysponowania jest kwota 606 000,00 zł. W 2024 roku w ogłoszonym konkursie 
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ofert, była to kwota 549 500,00 zł, zwiększenie o 56 500,00 zł. W celu pokrycia zwiększonych środków na budżet 

obywatelski, grupa radnych zaproponowała zmniejszenie wydatków na wynagrodzenia osobowe w urzędzie 

miejskim w kwocie 160 000,00 zł, natomiast po zsumowaniu wszystkich zmian dotyczących wynagrodzeń 

zaproponowanych przez radnych, wynagrodzenia zmniejszą się o kwotę 1 293 000,00 zł. Zmniejszenie planu 

płac o kwotę 1 293 000,00 zł, stanowi 8,5% planu w tym paragrafie i spowoduje brak niezbędnych środków  

na wynagrodzenia pracowników Urzędu Miejskiego w Gołdapi.  Nie będzie możliwości lub też na zatrudnienie 

pracowników bezrobotnych w ramach prac interwencyjnych oraz robót publicznych zawieranych z Powiatowym 

Urzędem Pracy w Gołdapi. Wpłynie to na sytuację wielu rodzin, jak również negatywnie na wizerunek miasta, 

ponieważ ci pracownicy zajmują się utrzymaniem zieleni, dbają o kwiatki, o ulice, o cmentarz, jak również 

pracownik na targowicy oraz sprzątaczki, pracownicy sprzątający biura.  

Wiceprzewodniczący Rasy Andrzej Gutowski odpowiedział, że burmistrz ma racje, 360 000,00 zł. Jeżeli 

zabraknie środków na płace, są skłonni na wniosek pana burmistrza dołożyć do kwoty. Tak jak robili  

to w zeszłym roku ratując szkoły, nauczycieli i inne instytucje w celu wypłacenia im wynagrodzeń.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że nie chcą takich sytuacji, żeby w budżecie nie było 

zarezerwowanych środków na wynagrodzenia nauczycieli. Dyrektorzy po otrzymaniu projektu budżetu  

w pierwszej kolejności zauważyli zagwarantowane w projekcie budżetu wynagrodzenia nauczycieli.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że według wyliczeń klubu środki są wystarczające. Większość gmin 

podobnej wielkości ma jednak znacznie niższe zatrudnienie. Oczywiście będziemy mogli dyskutować,  

że są to nieporównywalne jednostki, że każda ma swoją specyfikę. Aczkolwiek w sytuacji, kiedy jest deficyt  

w wydatkach bieżących, czyli gmina nie generuje takich dochodów bieżących, które są w stanie pokryć jej 

bieżące wydatki to też trzeba się i nad tym poodchodzić. To był chyba też burmistrza postulat kampanijny, żeby 

przemodelować trochę strukturę urzędu. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że kolejny raz słyszy, że jak będzie taka potrzeba to na wniosek 

burmistrza radni przesuną pieniądze. Zapytał, skąd będą przenoszone środki.  

Radny Maciej Kordjak zapytał radny zastanawiał się rok temu, jak przyjmował budżet ubiegłoroczny, skąd 

znajdzie 7 000 000,00 zł na wynagrodzenia dla nauczycieli. Wiedzą skąd przesuną, dlatego, że policzyli 

dokładnie i według wyliczeń tych środków nie zabraknie i są w stanie to pokazać na liczbach  

a nie na dywagacjach.  

Radny Pawła Perko zapytał radnego Marka Zajączkowskiego,  czy wie ilu pracowników wynosi struktura 

organizacyjna urzędu miejskiego, ilu pracowników jest zatrudnionych a na ile jest przygotowany budżet. 

Radny Marek Zajączkowski odpowiedział, że z tego co wie to struktura zatrudnienia w urzędzie wygląda 

troszkę inaczej niż w innych urzędach, bo są w niej osoby opiekujące się zielenią w mieście, straż miejska, OPO. 

 Radny Paweł Perko odpowiedział, że struktura organizacyjna przewiduje 95 etatów. Osób zatrudnionych na 

30 listopada było 97. W planie budżetu na 2025 rok jest przewidziane wynagrodzenie na 102 etaty. Takie 

informacje są od skarbnik i od sekretarz.  

Radny Maciej Kordjak przedstawił propozycję numer 4. Lampy solarne plus teren miejski zwiększenie  

o 49 500,00 zł. Przesunięcie z działu 750 rozdział 75023 §4260 zakup energii, kwota 49500,00 zł do działu  

900 rozdział 90015 §6050 dokument. Załącznik numer 2 uchwały miejskiej. W projekcie budżetu 

zaproponowano taką pozycję jak doświetlenie sołectw przy czym nie uwzględniono terenów miejskich.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że w projekcie budżetu na 2025 rok zaplanowano środki 

na doświetlenie sołectw, lampy solarne w kwocie 150 189,68 zł. Oświetlenie w miejscowości Skocze, fundusz 

sołecki w kwocie 15 000,00 zł. Oświetlenie miejscowości Jany, fundusz sołecki w kwocie 13 009,03 zł. Zakup 

lamp solarnych, fundusz sołecki w kwocie 12 000,00 zł. Łączne wydatki zaplanowane w projekcie budżetu  

na 2025 rok na oświetlenie na terenie Gminy Gołdap w kwocie 190 198,71 zł. Dla porównania, w 2024 roku 

wydatki na doświetlenie sołectw, zaplanowane były w wysokości 211 735,45 zł. Dodatkowo również 

zaplanowano środki na wykonanie dokumentacji na montaż lamp oświetlenia na ulicy Jeziorowej do corso. 

Dokumentacja w kwocie 10 000,00 zł i doświetlenie pumptrack w kwocie 20 000,00 zł. Zmniejszenie planu  

na energię o kwotę 49 500,00 zł, spowoduje brak prądu i wody w okolicach dwóch miesięcy lub brak ogrzewania 

w urzędzie w okresie zimowym. Jestem świadomy tego, co państwo zaraz powtórzą, że jeżeli będzie potrzeba, 

to w skali roku państwo zwiększą środki, tylko moje pytanie będzie, z którego worka później znowu zabierzemy. 

Należy nadmienić, iż Urząd Miejski w Gołdapi zobligowany jest do 10% zmniejszenia zużycia energii 

elektrycznej od 2023 roku, zgodnie z ustawą z dnia 7 października 2022 roku o szczególnych rozwiązaniach 

służących ochronie odbiorców energii elektrycznej, co sukcesywnie od lat czyni. Wniosek komisji dotyczy 

zmniejszenia planu wydatków na zakup energii o 15% zaplanowanych wydatków. W przypadku uwzględnienia 

wniosków komisji plan w tym paragrafie wyniesie 280 500,00 zł, co może być niewystarczające na pokrycie 

zobowiązań w tym zakresie. Dla porównania wykonanie wydatków w tym paragrafie za 2023 rok wyniosło  

370 492,65 zł, a w 2024 roku 301 130,56 zł, co średnio miesięcznie daje kwotę ponad 25 000,00 zł. Jest ryzyko, 
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że kwota 330 000,00 zł, może okazać się niewystarczająca a jej zmniejszenie do kwoty 280 500,00 zł na pewno 

nie wystarczy w 2025 roku na pokrycie kosztów energii elektrycznej i cieplnej. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że burmistrz raczył połączyć koszty energii elektrycznej, oświetlenia  

i oświetlenia solarnego w jedną pozycję. To są różne pozycje w budżecie, odnoszą się tylko i wyłącznie do lamp 

solarnych. Sposób kalkulacji, również jest przemyślany i oparty na danych, które od urzędu otrzymali. Zgodnie 

z informacją umowa na dostawę energii jest niższa o 23% za jeden megawat w stosunku do umowy 

ubiegłorocznej, zakładając, że koszty samej energii elektrycznej stanowią mniej więcej 50% kosztów wszystkich, 

bo jeszcze są koszty przesyłu. Można założyć, że to jest 12,5%. W sumie burmistrz był łaskaw podeprzeć się 

jedną pozycją. Klub koszty energii zmniejszał kompleksowo, nie wnikając w poszczególne rozdziały  

i to zmniejszenie w sumie to jest zmniejszenie o 3% albo 4%, czyli de facto zostaje około 10%  oszczędności w 

skali roku, na różnicy tylko i wyłącznie kosztów zakupu po rozstrzygnięciu przetargu.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że na samym początku omówienia pkt. 4 opowiadał jak 

wygląda sytuacja dotycząca zadania montażu lamp lub też zakupu lamp solarnych na terenie gminy a w drugiej 

części odniósł się z jakiej kategorii budżetowej radni zabierają. Chciałby zwrócić uwagę, że jako urząd miejski 

mają swój paragraf,  na nim działają, 15% z tych kosztów urzędu miejskiego zabierają energii ale nie jest to tylko 

energia elektryczna, to jest także energia cieplna. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że w przypadku braku środków na tym paragrafie, 

są skłonni jako rada dorzucić na wniosek bez problemu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała,  czy wszystkie jednostki gminne mają dostęp  

do Lex i urzędnicy w urzędzie.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że radni też mają. Nie sprawdzał jakie oprogramowanie 

ma pracownik, kierownik jednostki ale jeżeli będzie taka potrzeba to takie zestawienie zostanie przygotowane.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że prosi o informację.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 min przerwy – godz.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz.  

Radny Maciej Kordjak przedstawił propozycję numer 5. Rada miejska, zwiększenie środków  

o 150 000,00 zł, przesunięcie z działu 750, rozdział 75075, §4300, promocja jednostek samorządów 

terytorialnego, zakup usług pozostałych, 45 000,00 zł. Dział 600, rozdział 60016, §4300, drogi publiczne gminne, 

zakup usług pozostałych, 27 000,00 zł. Dział 700, rozdział 70005, §4300, gospodarka gruntami  

i nieruchomościami, zakup usług pozostałych, 48 000,00 zł. Dział 900, rozdział 90003, §4300, oczyszczanie 

miasta i wsi, zakup usług pozostałych, 27 000,00 zł. Dział 700, rozdział 70007, §4300, gospodarka 

mieszkaniowym zasobem gminnym, zakup usług pozostałych, 3 000,00 zł. Przesunięcie do działu 750, rozdział 

75022, §4300, załącznik numer 2 do uchwały rady miejskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że był to jego wniosek o zwiększenie środków  

na radę. Uważam, że sołtysi i radni powinni wiedzieć, jak mają się szkolić, w jaki sposób mają wydawać 

pieniądze. Przydałoby się, żeby też urzędnicy, którzy zarządzają tymi środkami, pomagają sołectwom, też takie 

szkolenie przeszli. Radni chcą, aby komisje były transmitowane, aby to było transparentne, jasne i czytelne, żeby 

nie było niejasności, nie było kasowania, niszczenia nagrań. Aplikacja do komunikacji z mieszkańcami. Uważa, 

że każdy mieszkaniec powinien być świadomy tego, co się dzieje i świadomy tego, jaki on ma wpływ na to,  

co się dzieje w gminie, budżecie, w działaniach rady i burmistrza. Niezależne opinie prawne. Czasami są różnego 

rodzaju problemy ze zrozumieniem jednej strony lub drugiej. Uważają, że druga opinia prawna lub też opinie, 

które będą potrzebne eksperckie czy analizy przydadzą się do pracy i usprawnią pracę radnych. Narzędzia  

do protokołowania sesji i narzędzia do protokołowania komisji są dostępne w eSesji,  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że w komunikacji e-mail skarbnik wskazywała,  

że szkolenia sołtysów to będzie rozdział 75095, §4300. W projekcie budżetu na 2025 rok zaplanowano środki  

w rozdziale rady gminy miasta i miasta na prawach powiatu z przeznaczeniem na: diety radnych w kwocie  

320 000,00 zł, zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 20 000,00 zł, zakup usług pozostałych w kwocie  

60 000,00 zł, zakup usług telekomunikacyjnych w kwocie 6 000,00 zł, różne opłaty i składki w kwocie  

5 000,00 zł, co daje łącznie 411 000,00 zł. W porównaniu z planem w 2024 roku, 358 600,00 zł wskazuje wzrost 

o 14,62%. W przypadku zwiększenia budżetu rady plan będzie wynosić 561 000,00 zł i w porównaniu z planem 

ustalonym w 2024 roku będzie to wzrost o 56,45%. Na szkolenia radnych w projekcie budżetu na 2025 rok 

zaplanowano, zgodnie z wnioskiem przewodniczącej rady miejskiej, wydatki w kwocie 60 000,00 zł  

a na szkolenia pracowników urzędu miejskiego około 90 osób 70 000,00 zł, co daje w przeliczeniu na jednego 

radnego Rady Miejskiej w Gołdapi 4 000,00 zł a na pracownika Urzędu Miejskiego w Gołdapi 777,78 zł. W roku 

2024 odbyły się 4 szkolenia radnych 29 maja 2024 roku zorganizowane przez Fundację Polskiej Akademii Nauk 

za kwotę 300,00 zł, 7 czerwca 2024 roku Kraszewski Dariusz 1 400,00 zł, w dniach 14, 15 czerwca Kancelaria 

Egitum 7 800,00 zł, 8, 10 listopada Fundacja Rozwoju Demokracji Lokalnych, 13 000,00 zł. To były podane 
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koszta prelegentów, co stanowi łącznie z łącznymi kosztami i pochodnymi dodatkowymi 31 833,00 zł. W celu 

pokrycia zwiększenia środków na zakup usług Rady Miejskiej w Gołdapi, komisja zaproponowała zmniejszenie 

wydatków na zakup usług na drogach Gminy Gołdap w kwocie 27 000,00 zł. Zmniejszenie planu wydatków  

na drogach o 27 000,00 zł spowoduje konieczność na przykład rezygnacji z jednego koszenia poboczy dróg 

gminnych w ciągu roku lub bieżącej konserwacji oznaczenia pionowego i poziomowego na terenie Gminy 

Gołdap. W ubiegłym roku jedno koszenie dróg, oczywiście nie wszystkich, , opiewało na kwotę 34 222,40 zł. 

Wpłynie to negatywnie na bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego. W celu pokrycia zwiększonych 

środków na zakup usług Rady Miejskiej w Gołdapi komisja zaproponowała zmniejszenie wydatku na zakup 

usług w rozdziale 70005, jest to gospodarka nieruchomości w kwocie 48 000,00 zł. W tym rozdziale Wydział 

Gospodarki Komunalnej zaplanowano bezpośrednie prace lub też możliwość wykonywania niektórych prac  

w na tężniach i pijalni, wymiana odeskowania elementów drewnianych lub nie będzie możliwości tutaj 

utrzymania budynku w Grabowie 27A, czyli nie będą sprzątane pomieszczenia oraz teren podwórka  

i obsługiwany kocioł cieplny. Tegoroczna kwota utrzymania tego terenu to 49 542,88 zł. To są umowy, które 

będą w skali roku zawierane i na były zabezpieczone środki, żeby poszczególne jednostki mogły funkcjonować. 

Zmniejszenie tej kwoty w wydziale GPO, spowoduje, że część zadań z tytułu braku środków nie będzie 

realizowana. Nie przeprowadzono aktualizacji gminnego programu opieki nad zabytkami na lata 2021-2024.  

Jest to wymóg ustawowy, nie przeprowadzi się  aktualizacji gminnego programu ochrony środowiska, także 

wymóg ustawowy. W połowie roku zabraknie środków na przygotowanie nieruchomości do sprzedaży, 

wykonanie podziałów geodezyjnych, wycenę nieruchomości, ogłoszeń w prasie a w konsekwencji spadną 

dochody majątkowe ze sprzedaży nieruchomości, co spowoduje brak pokrycia planu wydatków majątkowych 

zaplanowany na 2025 rok. W wyniku zmian ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  

w ubiegłym roku, zaobserwowano wzrost ilości składanych wniosków o wydanie decyzji o warunkach  

i lokalizacjach celu publicznego o 37,5% w stosunku do średniej z lat ubiegłych. W ciągu roku budżetowego 

może okazać się, że ze względu na ilość napływających wniosków, zajdzie potrzeba wręcz zwiększenia środków 

w tym dziale i paragrafie. W 2024 roku na zakup usług w rozdziale gospodarka nieruchomości, poniesiono 

wydatki w kwocie 1 463 279,85 zł a w 2023 roku 1 355 877,06 zł. Na 2025 rok w projekcie budżetu przyjęto 

środki na ten cel w kwocie 1 600 000,00 zł, o 9,34% więcej. W celu pokrycia zwiększenia środków na zakup 

usług Rady Miejskiej w Gołdapi, komisja zaproponowała zmniejszenie wydatków na zakup usług w rozdziale 

70007, jest to gospodarka mieszkaniowa w kwocie 3000,00 zł. Po zsumowaniu zmian zgłoszonych przez radnych 

wydatki na usługi w gospodarce mieszkaniowej, zostaną zmniejszone o kwotę 6000,00 zł. W rozdziale 70007 

gospodarka mieszkaniowa są to wyłącznie wydatki na usługi związane z administrowaniem nieruchomości 

gminnych. Koszty zarządzania nieruchomością wspólną, wpłaty na fundusz remontowy wspólnot, sprzątanie 

pomieszczeń we wspólnotach, czynsze i tym podobne. Są to wydatki niezależne od Gminy Gołdap i w ciągu roku 

zazwyczaj są większe niż planowane przez pojawieniem się uchwał wspólnot mieszkaniowych o konieczności 

wykonania pilnych i nieprzewidzianych prac. W 2024 roku na ten cel ponieśliśmy wydatki w kwocie 217 647,58 

zł, a w 2023 188 472,49 zł. Na 2025 rok w projekcie budżetu przyjęto środki na ten cel w kwocie 200 000,00 zł 

to znaczy o 8,11% mniej w stosunku do wykonania w roku 2024. Dodatkowe zmniejszenie, które proponuje 

komisja, spowoduje zadłużenie gminy z tytułu opłat na nieruchomościach miejskich. W celu pokrycia 

zwiększonych środków na zakup usług Rady Miejskiej w Gołdapi, komisja zaproponowała zmniejszenie 

wydatków na zakup usług w rozdziale 90003, oczyszczanie miasta i wsi w kwocie 27 000,00 zł. W tym rozdziale 

zmniejszając środki spowoduje zaburzenie jakości związanej z zimowym utrzymaniem miasta. Należy 

nadmienić, iż z tego rozdziału opłacane jest zamiatanie ulic po sezonie zimowym, odbiór odpadów z koszy 

ulicznych oraz odbiór odpadów ze sprzątania ogólnodostępnych terenów miejskich. Nowa umowa na odbiór 

odpadów z koszy ulicznych to rocznie wzrost kosztów o 38 700,00 zł w porównaniu do roku poprzedniego. 

Umowa ta uwzględnia potrzeby zgłaszane przez radnych rady miejskiej, ale także mieszkańców, żeby kosze były 

częściej odbierane z miasta, żeby te śmieci po prostu nie wypływały ze śmietników. W celu pokrycia 

zwiększonych środków na zakup usług Rady Miejskiej w Gołdapi, komisja zaproponowała zmniejszenie 

wydatków na zakup usług w rozdziale 75075, promocja gminy w kwocie 45 000,00 zł. Na zakup usług w ramach 

promocji gminy na 2025 rok zaplanowano środki w wysokości 90 000,00 zł. Proponowane przez radnych 

zmniejszenie o 50% do kwoty 45 000,00 zł spowoduje rezygnację z organizowania bądź współorganizowania 

imprez, które promują nasze miasto na przykład Kartaczewo czy Festiwal Zdrowia. Środki będą również 

niewystarczające na wymiany partnerskie, w tym młodzieżowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że w razie braku środków burmistrz może złożyć 

wniosek odpowiedni do rady, postarają się przychylić do tego. Pieniądze nie idą na radę tylko przez radę  

z przeznaczeniem na transmisję i rejestrację obrad komisji, na aplikację do komunikacji z mieszkańcami, opinie 

prawne zlecone, ekspertyzy, analizy, narzędzia do sporządzania protokołu.  
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Radny Maciej Kordjak powiedział, że burmistrz wspominał o tym, że Kartaczewo i Festiwal Zdrowia przez 

najbliższe dwa lata będą organizowane ze środków zewnętrznych.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  odpowiedział, że środki na poszczególne zadania są poszukiwane,  

są złożone wnioski ale nie ma pewności, czy dojdzie do podpisania umów. Środki na Kartaczewo  

są zabezpieczone w budżecie Domu Kultury. Przewodnicząca wspominała, że należałoby zwiększyć nagrody  

a uszczuplając budżet, nie będzie możliwości zwiększenia nagród dla osób startujących w konkursach. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że apelowała o to, żeby zwiększyć nagrody dla 

osób, które biorą udział w konkursie. Tak jak powiedział radny Maciej Kordjak, burmistrz wspominał, że złożono 

wnioski i jest przekonana, że osoba, która pisała te wnioski, na pewno uwzględniła zwiększenie kwoty  

na nagrody. Szkolenia są potrzebne dla urzędników, jak i dla radnych. Odkąd jest radną nie pamięta, żeby były 

jakieś merytoryczne szkolenia.  Może jedno w poprzedniej kadencji dla radnych a później taka kwestia leci,  

że radni bezradni albo radni, którzy nic nie wiedzą. Szkolenia pomagają, szkolenia dają też możliwości, dają 

rozwój, dają większą wiedzę. Burmistrz szczegółowo określił ile w 2024 roku wydatkowano na szkolenia 

radnych. Apelowała o to, bo chce mieć radę świadomą, która będzie wiedziała, co robi i jakie decyzje podejmuje. 

Jeżeli chodzi o różnego rodzaju fora, seminaria, konferencje wie, że urząd w tym uczestniczy i burmistrz nie 

wymienił tych kosztów. Ma nadzieję, że radni otrzymają takie zestawienie, bo osobiście nie korzysta z żadnych 

seminariów, ani forum, ani konferencji, dlatego, że nie chce płacić po 4 000,00 zł za forum. Woli, żeby  

te pieniądze były przeznaczone na wspólne szkolenia. Uważa, że propozycja radnych o nagrywaniu komisji  jest 

słuszne.  

Radny Wojciech Hołdyński odniósł się do propozycji 5 zmiany budżetu gminy na 2025: rada miejska, obsługa 

prawna, szkolenia plus szkolenia dla sołtysów, opinie, opracowania zewnętrzne, transmisja online komisji itp., 

150 000,00 zł, o których burmistrz mówił, że 60 000,00 zł już jest w budżecie. Pod tym itp. pierwszy raz słyszy. 

Pojawiły się inne wydatki w tym punkcie, doszła aplikacja do komunikacji z mieszkańcami, narzędzie do 

sporządzania protokołów. Uważa, że ta zmiana nastąpiła pod pewnym naporem społecznym, gdyż  

w przestrzeni publicznej poszła informacja, że 150 000,00 zł proponuje się na szkolenia radnych. Obrady sesji 

są transmitowane, nagrywane, można otworzyć w każdym miejscu i w każdej chwili. Parę miesięcy temu była 

wśród rady przeprowadzona ankieta i z tego co wie, wyniki były takie, że radni w większości opowiedzieli się 

za brakiem transmisji z tych komisji. Szacowane koszty na poziomie 35 000,00 zł dotyczą dodatkowych 

transmisji, nagrywania obrad komisji. Uważa, że kwota będzie niewystarczająca, być może na aplikację tak. 

Ważna tutaj jest osoba, która by to obsługiwała a komisji odbywa się sporo i trwają dość długo. Są jeszcze kwestie 

prawne odnośnie danych osobowych, żeby nie narazić gmin na dodatkowe koszty ze strony Urzędu Ochrony 

Danych Osobowych. Taka osoba będzie wyłączona z codziennych prac urzędu. Wypowiedzi muszą być 

anonimizowane w dużej części. Na każdą komisję może wejść dziennikarz, każda osoba, może obrady nagrywać. 

Biorąc pod uwagę ile osób śledzi przeciętną sesję rady miejskiej, to jest kilkadziesiąt osób w porywach 

maksymalnie. Odnośnie opinii prawnych powiedział, że nigdy nie miał problemu, żeby radca prawny nie 

odpowiedział w terminie, nie wydała opinii prawnej. Opinia prawna nie jest źródłem prawa. Największe 

kontrowersje budzi plan przeznaczenia środków finansowych na szkolenia radnych i sołtysów. Tutaj się nie mówi 

o przewodniczących na przykład rad osiedli, których osobiście traktuje na równi jako sołtysów, gdyż są to 

przewodniczący organów pomocniczych gminy. Także wydatki, 60 000,00 zł okazuje się w tej chwili będzie 

przeznaczone na szkolenie radnych sołtysów. Szkolenia są oczywiście potrzebne. W poprzedniej kadencji było 

kilka co najmniej szkoleń. Jedno było wyjazdowe, dwudniowe. Pozostałe były online i dosyć są stosunkowo 

tanie, biorąc pod uwagę, że w nich może uczestniczyć wiele osób. Były również szkolenia z zakresu ochrony 

danych. Są również dostępne aplikacje różnego rodzaju w internecie i opracowania, które mogą również wpływać 

na szkolenie radnych. Kwota 150 000,00 zł spowoduje zmniejszenie wydatków na drogi gminne o 27 000,00 zł, 

na promocje gminy, na wyjazdy młodzieży 45 000,00 zł, na oczyszczanie miasta 27 000,00 zł i na usługi 

pozostałe w dziale gospodarka mieszkaniowa 48 000,00 zł. Apeluje, żeby przemyśleć wydatki, które w skali 

kadencji będą olbrzymie.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że po przeprowadzeniu ankiety na tamtym etapie 

radni nie wyrazili chęci. Później otrzymała informację, że niektórzy radni zmienili decyzję . Odbyło się spotkanie 

z burmistrzem na którym padła propozycja nagrań od pana burmistrza, bo były dwie formy. Prosiła o nagrania  

z posiedzeń, ale chodziło o RODO i inne kwestie, że te nagrania nie mogą być udostępniane. Radny Wojciech 

Hołdyński powiedział, że w eter poszła informacja o 150 000,00 zł  na szkolenia. Z tego co słyszała podczas 

posiedzeń to radni ogólnie wypowiadali się na ten temat, ale nie mówili, że to jest tylko na szkolenia. Nie wie 

skąd wyszła taka informacja do przestrzeni publicznej. Cieszy się, że jest to uszczegółowione i że klub radnych 

zamieścił taką informację w której jasno i wyraźnie określił na co jest te 150 000,00 zł. Jest wdzięczna w tej 

kadencji dla radcy prawnego za każdą pomoc, za każdą szybką reakcję na posiedzeniach. Jest to merytoryczne, 

sprawne i pomocne. W poprzedniej kadencji, kiedy z radnym Zbigniewem Makarewiczem była w Komisji Skarg, 
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Wniosków i Petycji to była męka. O różne sprawy sami musieli zabiegać, sami pytać, sami szukać. Nie było 

takiej pomocy. Opinie są wpisane tylko po to, że jeżeli będzie jakakolwiek wątpliwość, jakiekolwiek 

nieporozumienie to wtedy można zapytać podmiot zewnętrzny.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewskiej odniosła się do zaproponowanej kwoty   

150 000,00 zł, która pojawiła się w przestrzeni publicznej. Nieprawdziwe informacje, które ktoś zaczął 

rozprzestrzeniać, faktycznie znalazły się na wielu portalach. Dzisiaj ta sprawa została wyjaśniona i została 

wyjaśniona w sposób jasny listem otwartym, który został wystosowany na jeden z portali miejscowych. Jak radni 

usłyszeli o tym, że nagrania mają być kasowane, to na to nie ma ich  zgody i nie będzie z uwagi na to, że chcą, 

żeby wszystko było transparentne. Szkolenia na które w budżecie planuje się przeznaczyć 60 000,00 zł z których 

również skorzystają sołtysi  to ta kwota rozbije się już na kilkadziesiąt osób.   

Radny Paweł Perko odniósł się do wypowiedzi burmistrza, który powiedział, że w dziale 700, rozdział 70007, 

§4300 gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup usług pozostałych kwota 3000,00 zł,  

że i na wniosek uchwał wspólnot kwota jest zwiększana co roku. Powiedział, że zł jak będzie trzeba zwiększyć  

o  kwoty o które zawnioskują wspólnoty radni również zwiększą.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jego wypowiedź na tym spotkaniu w którym 

uczestniczyli pracownicy Urzędu Miejskiego w Gołdapi, przewodnicząca i wiceprzewodniczący wyglądała tak, 

że zadał pytanie, czy radni może chcą aby nagrywać posiedzenia i w odpowiedzi uzyskał informację, że i tutaj 

przewodnicząca i wiceprzewodniczący porozmawiają z radnymi. Na tym spotkaniu padła informacja, że na 

potrzeby komisji, na potrzeby przygotowania protokołu nagrywane jest posiedzenie komisji z którego później 

pracownik w ilości na dzień dzisiejszy dwóch pracowników, przesłuchuje nagrania i spisuje protokoły. Komisje 

w porównaniu do poprzedniej kadencji się wydłużyły i potrzeba więcej nakładu czasu pracy, żeby spisać te treści. 

Protokoły, zgodnie z wymogami państwa radnych przygotowywane są przygotowywane bardziej szczegółowo.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że chcą odciążyć pracowników i nie będą musieli 

wysłuchiwać sesji ze słuchawkami na uszach, ponieważ eSesja będzie na bieżąco protokołowała.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  dodał, że na na każdej sesji jest jeszcze informatyk, który obsługuje 

nagrania a później sprawdza, anonimizuje, zajmuje się  nagraniem, przygotowuje je, przetwarza. To jest 

zaangażowanie także kolejnego pracownika urzędu. 

Radny Marek Zajączkowski wyraził zdanie, że wydatek na szkolenia nie jest uzasadniony ekonomicznie, bo 

środki zabezpieczone przez burmistrza na szkolenia są wystarczające. Transparentność posiedzeń jest, każdy 

może przyjść, jeżeli jest taka potrzeba też zabrać głos. Zabierane są sołtysom pieniądze, żeby zrobić im szkolenie, 

bo w dziale 600, rozdział 60016, §4300 drogi publiczne, gminne, zakup pozostałych odbiera się 27 000,00 zł. 

Jako wieloletni sołtys czuje się trochę oszukany. Sołtysi godzą się na cięcie kosztów, część prac w swoich 

sołectwach robią własnym sumptem m.in. godzimy się na dostarczenie kruszywa. Teraz jak słyszy od burmistrza, 

że nie będzie koszenia dróg, czy nie będzie jakby dostawy tego kruszywa to coś jest nie tak. Z jednej strony radni 

chcą wyszkolić, ale najpierw zabiorą im pieniądze na to szkolenie.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba, burmistrz 

najprawdopodobniej wystąpi z wnioskiem do rady, pomogą. dadzą radę dołożyć do tego.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że transparentność jest warta każdych pieniędzy. Nie siedzieliby tutaj  

i nie dyskutowali na temat tego, co było i kto, co kiedy powiedział, gdyby mieli nagrania z komisji i gdyby każdy 

mógł je obejrzeć. Jeżeli chodzi o opinie i opracowania, to często słyszą, że zasypują urzędników pytaniami, 

wnioskami o informacje, analizy, że mają swoje obowiązki, nie mają czasu tego opracowywać. Potrzebują 

zewnętrznych opracowań, które również będą świeżym spojrzeniem na problemy, które trapią u mieszkańców  

i będą mogli szerzej spojrzeć na problemy, które są do rozwiązania.  

Radna Monika Wałejko powiedziała, że sołtysi bardzo często większość inwestycji realizują z budżetu 

sołeckiego. Montaż lamp solarnych w swoim sołectwie przez 10 lat zamontowała około 20 lamp solarnych. 

Sołtysi z budżetu sołeckiego muszą postawić lampę, muszą poprawić jakość dróg. Często odbywa się tak,  

że to jest tylko zakup kruszywa a dalsza część pracy jest nakładem mieszkańców. W sołectwie Główka brakuje 

jeszcze sieci wodociągowej. Mieszkańcy zrezygnowali z różnych wydatków, z j festynów na rzecz wykonania 

dokumentacji. Ze względu na to, że każdy pieniądz z Funduszu Sołeckiego jest wydany mądrze, nie zgadza się 

na to, żeby część pieniędzy przeznaczać na szkolenia. Uważam, że jako sołtysi, mają ogromne wsparcie ze strony 

pracowników urzędu miejskiego. Jest sołtysem 10 lat. Bardzo często korzysta z pomocy pracowników i jeszcze 

nigdy nie zdarzyło się, żeby ktoś nie pochylił się nad sołeckimi problemami i nie pomógł rozwiązać jakiegoś 

problemu. Dlatego w tej kwestii akurat uważa za bezzasadne szkolenia sołtysów.  

Radny Maciej Kordjak odniósł się jako trzykadencyjny sołtys. Nie zabiera niczego z Funduszu Sołeckiego, 

nie ruszamy żadnych środków a szkolenia sołtysów są potrzebne po to, żeby nie trzeba było właśnie wyjaśnić, 

jak mają funduszem sołeckim gospodarować i na co on tak powinien być przeznaczony. Wszystkie praktycznie 
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kwestie poruszone przez radną Monikę Wałejko powinny być finansowane z budżetu gminy bezpośrednio a nie 

z Funduszu Sołeckiego. 

Przewodnicząca rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że sołtysi zgłaszali tą prośbę o przeprowadzeniu 

takiego szkolenia, żeby wiedzieć jak projektować Fundusz Sołecki i jak go wydatkować.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że  kwota nie dotyczy akurat Funduszu Sołeckiego, to jest 

zadanie finansowane z budżetu gminy.  

Radny Maciej Kordjak przedstawił zamianę numer 6. Zakup papieru ksero i papieru toaletowego do szkół, 

zwiększenie o 68 967,00 zł, przesunięcie z dział 600, rozdział 60004, §4300, lokalny transport zbiorowy, zakup 

usług pozostałych, 200,00 zł. Dział 600, rozdział 60019, §4300 płatne parkowanie, zakup usług pozostałych, 

180,00 zł. Dział 710, rozdział 71004, §4300 plan zagospodarowania przestrzennego, zakup usług pozostałych, 

12 649,00 zł. Dział 750, rozdział 75022, §4300, rada gminy, zakup usług pozostałych, 1 800,00 zł. Dział 750, 

rozdział 75023, §4530, urząd miejski, podatek od towarów i usług, 7260,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4440, 

urząd miejski, odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, 18 578,00 zł. Dział 900, rozdział 90004, 

§4300, utrzymanie zieleni w miastach i gminach, zakup usług pozostałych, 10 500,00 zł. Dział 600, rozdział 

60016, §4210, drogi publiczne gminne, zakup materiałów i wyposażenia, 240,00 zł. Dział 600, rozdział 60019, 

§4210, płatne parkowanie, zakup materiałów i wyposażenia, 160,00 zł. Dział 700, rozdział 70005, §4210, 

gospodarka gruntami i nieruchomościami, zakup materiałów i wyposażenia, 1 600,00 zł. Dział 700, rozdział 

70007, §4210, gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminnym, zakup materiałów i wyposażenia, 40,00 zł 

Dział 710, rozdział 71035, §4210, cmentarze, zakup materiałów wyposażenia, 1 600,00 zł. Dział 750, rozdział 

75022, §4210, rada gminy, zakup materiałów i wyposażenia, 800,00 zł. Dział 750, rozdział 75075, §4210, 

promocja jednostek samorządu terytorialnego, zakup materiałów i wyposażenia, 3 600,00 zł. Dział 750, rozdział 

75095, §4210, pozostała działalność, zakup materiałów i wyposażenia, 6 000,00 zł. Dział 900, rozdział 90004, 

§4210, utrzymanie zieleni, zakup materiałów i wyposażenia, 3 200,00 zł. Dział 926, rozdział 92695, §4210, 

pozostała działalność, zakup materiałów i wyposażenia, 80,00 zł. Dział 754, rozdział 75416, §4210, straż gminna 

miejska, zakup materiałów i wyposażenia, 480,00 zł. Przeniesienie do działów, rozdziałów, paragrafów według 

tabeli. Rodzice muszą przynosić papier na lekcje do wychowawców. Również jest problem czasami z papierem 

toaletowym. Jest propozycja rozpisana na poszczególne oddziały. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że  przy każdej wizycie w szkole sprawdzał, czy jest papier 

toaletowy i papier toaletowy w szkołach jest. W projekcie budżetu placówek oświatowych na 2025 rok, 

zaplanowano środki finansowe na papier ksero, papier toaletowy ale także środki czystości na łączną kwotę 100 

654,43 zł. To jest o 8,88% więcej niż zaplanowano w roku 2024. Stanowiło to wtedy 92 445,29 zł. Na podstawie 

wniosku komisji proponuje się zwiększenie o 68 967,00 zł do kwoty 161 412,29 zł to znaczy 25,97% w stosunku 

do wykonania 2024 roku. W rozdziale 60004, lokalny transport zbiorowy w kwocie 200,00 zł, w tym rozdziale i 

paragrafie są zabezpieczone środki na transport lokalny w 2025 roku na cmentarz. W tym rozdziale ze względu 

na brak środków w projekcie budżetu, kwota na transport została zmniejszona z 30 000,00 zł do 5000,00 zł. Są 

już pierwsze głosy sprzeciwu, żeby ten transport na cmentarz nie odbywał się raz w miesiącu ale częściej. 

Paragraf  60019 płatne parkowanie - 180,00 zł. W tym rozdziale i paragrafie zabezpieczone są środki na płatne 

parkowanie. Jeżeli zostaną one zmniejszone może zabraknąć na obsługę aplikacji płatniczych. Wprowadzenie 

bezpłatnego parkowania do 30 minut spowoduje zmniejszenie wpływów do budżetu. Komisja na zakup papieru 

zaproponowała zmniejszenie wydatków na zakup usług w rozdziale 71004 - plany zagospodarowania 

przestrzennego w kwocie 12 649,00 zł. W tym rozdziale i paragrafie zabezpieczone środki są na umowy, które 

zostały podpisane w 2024 roku za zgodą rady miejskiej, tj. opracowanie miejscowego planu ogólnego 375 000,00 

zł, umowa podpisana i rozpoczęte zadanie w 2024 roku; opracowanie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla całego obszaru Suwalskiej Strefy Ekonomicznej w Gołdapi 45 849,00 zł, umowa podpisana 

i rozpoczęte zadanie w 2024 roku. Plan wydatków w tym rozdziale i paragrafie w wysokości 420 849,00 zł, 

zabezpiecza pokrycie zobowiązań zgodnie z zawartymi umowami. Oba zadania bieżące ujęte są w wykazie 

przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej. Realizacja zadań rozpoczęła się w 2024 roku. Chciałby    

zwrócić uwagę, że umowy dotyczą wynagrodzenia dla biur projektowych realizujących zadania wieloletnie. Są 

to oczekiwania i wymogi ustawowe. Plan ogólny jest wymogiem ustawowym. Plan miejscowy jest ogromnym 

oczekiwaniem przedsiębiorców. Zadania zostały zlecone w wyniku realizacji uchwały Rady Miejskiej w 

Gołdapi: uchwała numer L/394/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 29 marca 2022 roku w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego na 

zachód od ulicy Gumbińskiej w obrębie ewidencyjnym Bałupiany, uchwała numer XC/632/2024 z dnia  

30 kwietnia 2024 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Gołdap. W związku z 

powyższym zostały zawarte poszczególne umowy z biurami projektowymi. Co do kwoty na projekt planu 

ogólnego jest to kwota 425 000,00 zł. Konsekwencją niezapłacenia lub też zerwania umowy  będzie kara umowna 

w wysokości 10% wynagrodzenia za odstąpienie od umowy, czyli 42500,00 zł. Niewykonanie planu ogólnego, 
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będzie bardzo ogromnym paraliżem inwestycyjnym Gminy Gołdap. Brak planu ogólnego powoduje brak 

podstaw do wydawania decyzji o warunkach zabudowy i lokalizacji inwestycji celu publicznego. Na ten drugi 

plan została także podpisana umowa. Nakład i zaawansowanie prac nad projektem miejscowego planu szacuje 

sięobecnie na 40%, co wiąże się z wypłatą wynagrodzenia już na dzień dzisiejszy w wysokości 32 964,00 zł.  

W celu pokrycia zwiększonych środków na zakup papieru ksero ale także papieru toaletowego do szkół, komisja 

zaproponowała zmniejszenie wydatków na zakup usług w rozdziale 75022 rada gminy w kwocie 1800,00 zł i 

zakup materiałów w rozdziale rada gminy w kwocie 800,00 zł, co łącznie wynosi 2600,00 zł. W tym rozdziale i 

paragrafie zaplanowano wydatki na zakup usług pozostałych, czyli szkolenia. Zmniejszenie to stoi w 

sprzeczności z wcześniejszymi wnioskami komisji o zwiększenie na szkolenia radnych, na opracowanie i opinie 

zewnętrzne oraz transmisje rady. Kolejny paragraf 75023, rozdział 75023 jest to urząd miejski, jest to rozdział w 

kwocie 7260,00 zł. W budżecie na ten cel zabezpieczono środki w wysokości 60 000,00 zł. Gmina w określonych 

strefach prowadzi działalność ale działa także jako podatnik podatku VAT. Zmniejszenie środków na ten cel 

może spowodować, że nie będzie w stanie w pełni uregulować zobowiązań podatkowych, co z kolei wiąże się z 

koniecznością zapłaty odsetek. Kolejny punkt dotyczy Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w 

rozdziale 75023 - urząd miejski w kwocie 18 578,00 zł. Po zsumowaniu zmian zgłoszonych przez radnych, 

wydatki na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych zostaną zmniejszone o kwotę 33 578,00 zł. Zgodnie z art. 

3 ustawy z dnia 4 marca 1994 roku o Zakładowym Funduszu Świadczeń Socjalnych, jednostka samorządu 

terytorialnego ma obowiązek utworzyć Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych bez względu na liczbę 

zatrudnionych pracowników. Fundusz Zakładowy Świadczeń Socjalnych tworzy się z corocznego odpisu 

podstawowego, naliczanego w stosunku do przeciętnej liczby zatrudnionych. Środki na Funduszu Socjalnym 

wypłacane są na specjalne,  do tego przeznaczone rachunki bankowe. Pracodawcy zobowiązani są do tworzenia 

Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, muszą corocznie dokonywać aktualizacji odpisów 

podstawowych i fakultatywnych na ten fundusz. Już od kilku lat podstawa na liczenia wspomnianych odpisów, 

ustalana jest na dany rok kalendarzowy w tak zwanej ustawie okołobudżetowej. Plan na 2025 rok wynosi 280 

000,00 zł. Kwota odpisu podstawowego na jednego pracownika wynosi 2 417,14 zł. Kwota odpisu na pracownika 

legitymującego się znacznym lub umiarkowanym stopniem niepełnosprawności wynosi 2 820,00 zł, na jednego 

emeryta wynosi 402,86 zł. Kwota odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych na 2025 rok została 

oszacowana zgodnie z aktualnym zatrudnieniem i wykazem emerytów w kwocie 26871,32 zł. Do tej kwoty 

zostało doliczone około 6% wzrostu odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych ze względu na to, że 

wysokość przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego w gospodarce narodowej w drugim półroczu 2024 roku, 

będzie znana dopiero w 2025 roku a to jest podstawą do wyliczenia kwoty odpisu na Zakładowy Fundusz 

Świadczeń Socjalnych w 2025 roku. Zmniejszenie kwoty o 33 578,00 zł spowoduje na przykład nienaliczenie 

wyżej wymienionego odpisu dla 14 pracowników urzędu miejskiego, co w konsekwencji narazi pracodawcę na 

karę grzywny. W rozdziale 90004 zostaje zabrana kwota 10 500,00 zł z rozdziału utrzymanie zieleni w miastach 

i gminy spowoduje zagrożenie utrzymania terenów zielonych miejskich i parkowych na terenie miasta Gołdap. 

W roku 2025 będą nowe umowy na utrzymanie tych terenów. Tutaj zabrana jest łączna kwota 27 240,00 zł z 

utrzymania dróg, płatnego parkowania. W rozdziale 70005 gospodarka gruntami kwota 1 600,00 zł, zakupy na 

pijalnie oraz zakup do lokali użytkowych, na przykład drobne materiały naprawowe. W celu pokrycia w rozdziale 

71035, cmentarze w kwocie 1600,00 zł. Po zsumowaniu wszystkich zmian zgłoszonych przez radnych, wydatki 

na utrzymanie cmentarzy zostaną zmniejszone o kwotę 8600,00 zł. Jest to bardzo duże uszczuplenie w zakresie 

utrzymania cmentarzy komunalnych, w szczególności, iż w bieżącym roku obowiązywać będzie nowa umowa 

na odbiór odpadów z cmentarzy komunalnych. Zabranie tych środków spowoduje to, że na przykład mogą być 

nieodbierane odpady z cmentarza w Grabowie przez okres 7 miesięcy, czy zaistnienie tak naprawdę konieczność 

zmiany godzin oświetlenia cmentarza. W celu pokrycia zwiększenia środków na zakup papieru ksero i papieru 

do szkół komisja zaproponowała zmniejszenie wydatków na zakup materiału w rozdziale pozostała działalność 

w kwocie 6000,00 zł. Po zsumowaniu wszystkich zmian zgłoszonych przez radnych wydatki na zakup w tym 

rozdziale zostaną zmniejszone o kwotę 35 000,00 zł. W tym dziale zaplanowane są wydatki w ramach funduszu 

sołeckiego 74 911,32 zł. Zakup flag i kwiatów na obchody świąt  7700,00 zł. Zakup na uroczystości długoletniego 

pożycia małżeńskiego 2000,00 zł a już medale czekają. Bardzo duże uszczuplenie - patronat honorowy 60 000,00 

zł. W celu pokrycia tych samych zakupów do szkół zaproponowano zmniejszenie wydatków na zakup materiałów 

w rozdziale 90004 utrzymanie zieleni w kwocie 3200,00 zł. Zaplanowane zostały wydatki na zakup niezbędnych 

materiałów do utrzymania zieleni miejskiej od zakupu roślin ozdobnych, po środki ochrony roślin i zakup 

drobnego sprzętu typu grabie, taczki czy wykaszarki oraz części do innego sprzętu. W ubiegłym roku wielu 

pracowników interwencyjnych pracowało przy zieleni miejskiej, czy też oczyszczało ulice. Paragraf 92695 jest 

to pozostała działalność. W podsumowaniu chyba o 80,00 zł ale po zsumowaniu wszystkich zgłoszonych przez 

radnych wydatków na zakup w tym rozdziale zostaną zmniejszone pozycje na kwotę 2825,00 zł. Wydatki w tym 

rozdziale zostały zaplanowane w Szkole Podstawowej nr 1 na utrzymanie tak zwanego orlika, w łącznej kwocie 
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5205,00 zł. Zmniejszenie planu o 54,27%, spowoduje duże ograniczenie w prawidłowym utrzymaniu obiektu  

z którego korzystają dzieci i młodzież. Środki wydatkowane są na zakup środków czystości, materiałów  

do bieżących napraw. W rozdziale 75416, straż miejska, zmniejszono wydatki o 4%. Wydatki służą na zakup 

paliwa, jest to zakup środków i wyposażenia Straży Miejskiej w Gołdapi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że osobiście może papier ksero nosić 

do szkoły, ale są rodzice, którzy zgłaszają radnym, że nie powinni nosić takiego papieru ksero do szkoły, bo to 

jest w gestii szkoły.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zwrócił się do burmistrza, że jeśli chodzi o te zmiany i  kwoty, 

które wykazał w swojej wypowiedzi, uważam, że jeżeli będzie taka potrzeba w czasie roku budżetowego to z 

odpowiednim wnioskiem burmistrz zgłosi się do rady. Radni pochylą się i będą współpracować z burmistrzem 

w tej kwestii dosłownie i bez przenośni.  

Radny Paweł Perko zapytał, czy dla pracowników Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych też jest 

wyliczony w przeliczeniu na 102 etaty, tak jak budżet wynagrodzeń. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że nie jest to wyliczane na etaty, tylko na przeciętną 

liczbę zatrudnienia. 

Radna Janina Pietrewicz powiedziała, że na komisji zadała pytanie pani kierownik OSS, czy dyrektorzy 

zgłaszali taki problem. Kierownik odpowiedziała, że zrobiła rozeznanie i nikt z dyrektorów takiego problemu nie 

zgłaszał. Uważam, że jest to sztucznie wykreowany problem. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska odpowiedziała, że  to są głosy rodziców, którzy 

prowadzą swoje dzieci do szkół.  

Radna Janina Pietrewicz odpowiedziała, że w szkołach przebywa często. Rozmawiała z rodzicami i żaden z 

rodziców nie powiedział, że brakuje papieru, czy ksero brakuje.  

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że na komisji w której brali udział dyrektorzy placówek oświatowych 

na pytanie wprost, czy brakuje tego papieru była odpowiedź, że nie. Ewentualna poprawka zgłaszana spowoduje 

zmniejszenie wydatków na plan zagospodarowania przestrzennego, który decyduje o rozwoju gminy. Kwota  

10 500,00 zł utrzymanie zieleni, promocja gminy. Zauważyłem błąd w punkcie szóstym odnośnie zakupu papieru 

ksero w przesunięcia środków z w dziale 754, rozdział 90004. W tym dziale 754 takiego rozdziału nie ma i teraz 

nie wiem, gdzie jest błąd a chodzi o kwotę 6400,00 zł.  

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że to nie ta wersja poprawek.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że radny Maciej Kordjak wysłał dla wszystkich 

radnych.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że gdyby o tym rozmawiali na komisji, ewentualnie gdyby urząd wskazał 

uwagi wcześniej, wskazaliby zapewne inne źródła finansowania. Zwrócił się o przygotowanie stosownego 

wniosku na najbliższą sesję, aby dokonać przesunięcia i pokryć kwestie wymagalne. Wysokość składek funduszu 

wynika między innymi z tego, że nie zatrudniane są w urzędzie osoby niepełnosprawne.   

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na podstawie danych na 31 grudnia 2024 roku, średnio 

rocznie odpis jest obliczany od 90 pracowników urzędu miejskiego ale w tym wykazie znajduje się 58 emerytów 

a w przyszłym roku liczba emerytów będzie rosła. Nie może sobie pozwolić, żeby mówiono o placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Gołdap, że nie są zapewnione poszczególne produkty, poszczególne 

rzeczy, które są podstawowymi dobrami bytowymi.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz 15 minut przerwy – 16:49 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – 17:08 

Radny Maciej Kordjak przedstawił zmianę nr 7. Wymiana oświetlenia ulicznego, kwota 1 102 000,00 zł, 

źródło finansowania, dział 750, rozdział 75023, §4010 urząd gminy, wynagrodzenia osobowe pracowników, 1 

000 000,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4110 urząd gminy, składki na ubezpieczenia społeczne, 27 750,00 zł. 

Dział 750, rozdział 75095, §4300 promocja jednostek samorządu terytorialnego, zakup usług pozostałych, 

74250,00 zł. Zmiany i przesunięcia wynikają z audytu, który został przeprowadzony w 2016 roku i do dzisiaj 

nikt z tym nic nie zrobił. Z audytu tego jasno wynika, że jeżeli wymieni się oświetlenie uliczne na 

energooszczędne LED-owe, będzie można zaoszczędzić rok rocznie na wydatkach na energię elektryczną, na 

oświetlenie ulic do 80%. Kwota nie zabezpieczy całości  wymiany oświetlenia ale około 20% jak szacujemy, 

czyli gdyby robić to sukcesywnie przez 5 lat to można by wymienić 100% oświetlenia na LED-owe i oszczędzać 

stale według szacunków między 1 500 000,00 zł a 1 000 000,00 zł gdyby wymienić wszystko. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poparła przedmówcę. Należy wymieniać oświetlenie uliczne 

na bardziej nowoczesne i energooszczędne. Uważa też, że taka wymiana oświetlenia, powinna zostać 

sfinansowana ze źródła zewnętrznego, niekoniecznie z środków budżetowych.  

Radny Paweł Perko odniósł się do audytu z 2016 roku. Audyt z 2016 roku wykonany na zlecenie Gminy 

Gołdap przewidział spadek zużycia, spadek mocy wszystkich opraw ulicznych z 379925 watów na 98404 waty, 
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co daje spadek mocy o około 74%. Audyt ten też zakładał, że całkowity koszt energii wraz z zakupem i 

dystrybucją na tamten czas kosztował około 0,40 zł za kilowatogodzinę. Zużycie takie wynosiło 1528818 

kilowatogodzin, co przy tej stawce dawało przed modernizacją 611527,00 zł kosztu energii. Po modernizacji, po 

zremontowaniu jeszcze systemu sterowania, który dodatkowo te lampy przyciemnia, jeżeli nie ma ruchu to 

spadek kilowatogodzin byłby do 237587 kilowatogodzin, co przy stawce 0,40 zł dawało koszt energii 95034,00 

zł. Całkowity spadek zużycia energii elektrycznej wynosiłby wtedy 1291230 kilowatogodzin, co daje 84%, co 

po odjęciu kwot daje wynik 516493,00 zł oszczędności rocznie w roku 2016. Ceny energii poszły w górę. Na 

dzień dzisiejszy przesył plus koszt energii na klienta detalicznego wynosi tam około 1,10 zł. Przyjął kwotę 0,80 

zł za kilowatogodzinę jako, że to gmina  ma wynegocjowaną dobrą umowę, przyjął kwotę, co daje koszt energii 

przed modernizacją 1223054,00 zł, czyli podobna kwota, co powiedział radny Maciej Kordjak. Po modernizacji 

koszt energii by wyniósł 19070,00 zł, co daje roczną oszczędność 1032984,00 zł. Koszt całego oświetlenia co 

roku dawał by 1 000 000,00 zł oszczędności. Koszt założenia wymiany całego oświetlenia wyliczony był wtedy 

na 5 618 048,00 zł brutto, co przy przeliczeniu, na ten moment kwoty były podobne, bo ceny tych urządzeń 

niewiele się zmieniły, więc co dałoby nam przy takich oszczędnościach zwrot inwestycji całkowity 5,5 roku.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że koszt oświetlenia ulicznego roczny to 1 202 000,00 zł, 

ale należy do tego jeszcze dodać konserwację a to jest koszt rzędu 300 000,00 zł dodatkowo. Miał okazję w 

przeszłości z Gminą Gołdap współpracować lub też rozmawiać na temat wymiany oświetlenia ulicznego w 2018 

roku. Koszt wymiany kompleksowych wszystkich opraw dla Gminy Gołdap na 2018 rok to było 4 562 179,19 

zł. Gmina na początku zapłaciłaby tylko rachunki. Uważa, że powinno się dążyć do wymiany oświetlenia 

ulicznego ale takim pierwszym krokiem będzie aktualizacja, wykonanie nowego audytu efektywności 

energetycznej oświetlenia drogowego i parkowego wraz z inwentaryzacją. Ponadto należy sporządzić 

opracowanie, które określi moc opraw LED, jakie należy zastosować przy modernizacji. Będzie to niezbędne ze 

względu na różny rozstaw słupów energetycznych na których obecnie wiszą lampy oświetleniowe. Jest to 

element istotny ze względu na utrzymanie poziomu oświetlenia drogowego. Tutaj pan radny też bardzo mocno 

zwrócił uwagę na system do sterowania tym oświetleniem ulicznym i to jest też bardzo ważny aspekt, żeby taki 

system Gmina Gołdap posiadała, żeby nie trzeba było zegarów ręcznie przestawiać, a nawet żeby to oświetlenie 

uliczne było automatyczne. Pojawiają się informacje o ogłoszeniu na początku 2025 roku naboru programu 

Rozświetlona Polska i gmina będzie się starała aplikować.  W Urzędzie Miejskim w Gołdapi faktycznie pracuje 

97 osób, w Urzędzie Miejskim w Olecku 93, w Urzędzie Miejskim w Węgorzewie 64 osoby. Liczba 

mieszkańców jest bardzo różna w poszczególnych gminach, tak jak powierzchnia w metrach kwadratowych. W 

Gminie Gołdap funkcjonuje straż miejska - trzech pracowników. Urząd Miejski w Olecku, Urząd Miejski w 

Węgorzewie nie posiada straży miejskiej. Obsługa monitoringu w Gminie Gołdap. Na monitoringu pracują dwie 

osoby. W Gminie Olecko monitoring bezpośrednio jest przekazywany do policji, która z niego korzysta. W 

Urzędzie Miejskim w Węgorzewie nie ma monitoringu. Wydział Obsługi Placówek Oświatowych, pięć etatów. 

W Olecku nie jest utworzone centrum obsługi placówek a w Węgorzewie jest utworzona oddzielna jednostka 

organizacyjna posiadająca swój budżet. Obsługa parkingu - jedna osoba. W Olecku nie ma parkingów płatnych. 

W Węgorzewie są płatne ale realizuje te zadanie inna jednostka. Obsługa zieleni i utrzymanie czystości części 

gminy oraz targowiska i cmentarza komunalnego. Na targowisku pracuje jedna osoba, na cmentarzu 

komunalnym pracuje też jedna osoba na stałe. W Urzędzie Miejskim w Olecku liczba etatów realizuje to inna 

jednostka. W Urzędzie Miejskim w Węgorzewie doraźnie są zatrudniane od trzech do pięciu osób. Obsługa 

administracji i utrzymanie cmentarzy komunalnych. W poszczególnych samorządach nie ma tego w zadaniach 

gminy. W urzędzie miejskim pracuje jedna osoba jako goniec. Doręcza listy na kwotę średniomiesięcznie 

6812,00 zł. W Urzędzie Miejskim w Olecku pracują dwie osoby. W Urzędzie Miejskim w Węgorzewie nie 

pracuje żaden pracownik jako goniec. Dowożenie dzieci z niepełnosprawnością -  1 kierowca.  W pobliskich 

samorządach w Olecku nie ma zatrudnionych osób, natomiast w Urzędzie Miejskim w Węgorzewie pracuje, 

realizuje to inna jednostka, więc nie jest to w strukturze Urzędu Miejskiego w Węgorzewie. Obsługa gospodarki 

odpadami komunalnymi - dwie osoby. W Urzędzie Miejskim w Olecku w przeliczeniu na etaty jest to 3,5 etatu. 

W Urzędzie Miejskim w Węgorzewie, na przykład w Urzędzie Miejskim w Giżycku, realizuje to Związek 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi, w tym wypadku w Spytkowie. W oświacie stricte oświatą zajmuje się dwa 

i pół etatu. Kierownik zadań oświatowych wykonuje z połowy etatu a resztę nadzoruje zadania pracowników, 

którzy zajmują się czymś innym. W Urzędzie Miejskim w Olecku pracują cztery osoby w oświacie. W Urzędzie 

Miejskim w Węgorzewie realizuje to inna osoba w formie Centrum Usług Wspólnych. Różnica razem pomiędzy 

naszymi samorządami, to jest 32,5 etatu w Gołdapi. Urząd Miejski w Olecku, 9,5 etatu. Urząd Miejski w 

Węgorzewie od 0 do 5 etatów. Przedstawiciele klubu zestawili dotychczasowe zatrudnienie z różnych gmin. 

Niestety nie odzwierciedliło ono faktycznego zatrudnienia a oparte jest na danych o zatrudnienia z różnych lat, a 

także różnego rodzaju. Dane były brane z raportów o stanie gminy z lat ubiegłych, natomiast dane z Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi były to dane o faktycznym zatrudnieniu na konkretny dzień listopada 2024 roku. Urząd 
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Miejski w Gołdapi jest aparatem obsługującym teren wiejski, jak i miejski gminy. Zgodnie z rozdziałem 75023, 

urzędy gminy, w §4110 zmniejszane są składki na ubezpieczenia zdrowotne, są to też zobowiązania wymagalne, 

jest to kwota 19000,00 zł. Po zsumowaniu wszystkich zmian zgłoszonych przez radnych, wydatki na składki 

społeczne zostaną zmniejszone o kwotę 247 225,00 zł. Zakład Ubezpieczeń Społecznych ma możliwość 

nałożenia na płatnika nieterminowych wpłat opłaty dodatkowej w wysokości 100% nieopłaconych składek. W 

związku z tym w przypadku nieterminowych wpłat, może dojść do podwojenia wartości składek. Zmiana 

dotycząca rozdziału 75095, pozostała działalność, §4300 w pozostałej działalności w łącznej kwocie 74 250,00 

zł. We wszystkich rozdziałach, ta kwota zostanie pomniejszona o kwotę 134 250,00 zł. W tym rozdziale i 

paragrafie znajdują się rady osiedli 50 000,00 zł, fundusz sołecki 31 500,00 zł, wydatki wydziału 

administracyjnego 17 500,00 zł, w tym wywieszanie i zdejmowanie flag 17 000,00 zł oraz pieczątki sołtysów 

500,00 zł, urząd stanu cywilnego 1000,00 zł, w tym na organizacja uroczystości wieloletniego pożycia 

małżeńskiego i usługi związane ze ślubem poza urzędem, patronaty honorowe w kwocie 55 000,00 zł, media 

regionalne w kwocie 24 000,00 zł.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że  kwotę wynagrodzeń wyliczył na podstawie §4040, dodatkowe 

wynagrodzenia roczne, czyli mówiąc inaczej trzynastki. Tą kwotę, która jest w budżecie, podzielił na 95 

stanowisk, bo założył, że na czerwiec było to 95 osób zatrudnionych w urzędzie. Potem pomnożył to przez ilość 

miesięcy, wyszła kwota roczna. Później podzielił kwotę zaplanowaną w budżecie na wynagrodzenia na rok 2025 

na 12 miesięcy i na 97 etatów i wyszła kwota 7400,00 zł, różnica 1400,00 zł na pozycji. Różnice uwzględniając 

jeszcze 5,6% wzrostu wynagrodzeń pomnożył przez 12 miesięcy. Wyszła różnica 1 230 857,42 zł nadwyżki w 

stosunku do planowanych wydatków na tej pozycji na wynagrodzenia na rok przyszły. Bazując tylko i wyłącznie 

na danych jakie otrzymali z urzędu to powstało wyliczenie i akurat na tych pozycjach są takie, a nie inne 

przesunięcia, jeżeli chodzi o składki, proporcjonalnie, procentowo zmniejszone z wynagrodzenia, tak żeby 

wszystko się zgadzało. 

Radny Paweł Perko powiedział, że również policzył kwotę ale podstawie sprawozdania Rb-28S za trzeci 

kwartał 2024 roku w dziale 750, rozdział 75023, §4010 czyli wynagrodzenia. Plan na rok 2024 wynosił 8 191 

691,00 zł, wykonanie za 3 kwartały, czyli do końca września wyniosło 5 421 095,81 zł, co podzielone na 3 

kwartały daje kwotę 1  807 031,94 zł na kwartał. Sumując 5 421 095,81 zł za trzy kwartały plus ostatni kwartał 

1 807 031,94 zł daje kwotę 7 228 127,74 zł. odejmując to od kwoty zaplanowanej wychodzi  960 563,26 zł. 

Zapytał, co się z tymi środkami się stało, jest to wynagrodzenie za 1,5 miesiąca wszystkich pracowników urzędu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że aby to policzyć musiałby mieć dane przed sobą. Same  

trzynastki to jest koszt 450 000,00 zł.  

Radny Paweł Perko odpowiedział, że trzynastki nie są na §4010, tylko §4040. 

Radny Wojciech Hołdyński nawiązał do kosztów administracji w gminie opierając się na danych 

prezentowanych przez miesięcznik samorządowy Wspólnota. W 2014 roku wydatki bieżące na administracji w 

Gminie Gołdap, czyli dział 750, bez wydatków na zakup usług remontowych w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca wynosił na koniec 2022 roku ok. 485,00 zł, co pozwoliło zająć Gołdapi pierwsze miejsce w 

województwie i 31 w kraju. Dla porównania 2014 rok, czyli jeszcze końcówka burmistrza Marka Mirosa, 37 

miejsce w kraju. W Węgorzewie per capita wydatki 598,00 zł, czyli ponad 100,00 zł więcej niż w Gołdapi. 

Konkluzja jest taka, że wydatki bieżące na administrację są trzymane w ryzach i są jedne z lepszych w kraju, w 

gminach do 20000 mieszkańców. To jest wniosek niezależnej gazety. Metodologia była określona, dział 750 

minus wydatki na zakup usług remontowych. Nie sądzi, że w ciągu 1,5 roku coś tak znacznego na minus się 

zmieniło.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że burmistrz podał kwotę trzynastek w wysokości 470 000,00 zł. W 

projekcie jest kwota  571 085,00 zł. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że przekazała informację o wykonaniu w 2024 roku. 

Wynagrodzenia w 2024 roku wyniosły wypłacone już ponad 7 500 000,00 zł i od tej kwoty należy policzyć 

trzynastkę, to jest 8,5%. Będą jakieś osoby, które może nie spełniają warunków, żeby ją otrzymać, ale to od 

wykonanych wynagrodzeń, praktycznie wypłaconych, liczone jest 8,5% wynagrodzenia. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że są tutaj dodatkowe koszta, czyli nagrody jubileuszowe, 

odprawy. Jeżeli pracownik odchodzi na emeryturę i nie wykorzystał urlopu, no to ten urlop jest wypłacany.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że wyliczenia są na podstawie projektu budżetu na rok 2025, który a nie 

za wykonanie z 2024 roku. W roku 2025 jest kwota 571 085,00 zł i na tej podstawie liczyli, bo to są najbardziej 

aktualne dane, jakie otrzymali.  

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że w budżecie na 2025 rok jest wyższa kwota na 

trzynastki, ponieważ szacowano większe wykonanie. Jest spora oszczędność na płacach w 2024 roku. 

Przewidywane są większe zatrudnienie na 2025 rok. Było sporo wakatów, które już pod koniec 2024 roku zostały 

uzupełnione i trzeba mieć zabezpieczone wynagrodzenie. Wydział merytoryczny wnioskował na podstawie 



44 
 

kalkulacji z kadr na dużo wyższą kwotę, bo było powyżej 10 000 000,00 zł a  przy projekcie wskazano o ponad 

1 000 000,00 zł mniej.  

Radny Paweł Perko zapytał, czy nagrody jubileuszowe, odprawy, ekwiwalent urlopowy wyniósł  963 563,00 

zł oszczędności,  kto odpowiedzialny jest za urlopy pracowników aby je realizowali. 

Sekretarz gminy Anna Rawinis powiedziała, że urlopy pracowników reguluje regulamin organizacyjny i w 

zależności od tego, kto nadzoruje pracę pracownika to ta osoba odpowiada za zlecenie urlopu. Nie jest takie 

proste, aby wysłać pracownika na urlop. W niektórych wydziałach były wieloletnie starania o pozyskanie 

dodatkowych pracowników, nie można było takowych pozyskać, dlatego też trzeba było po prostu 

pracownikami, którzy są zatrudnieni realizować zadania. Odniosła się do wyliczeń przedstawionych przez 

radnego Macieja Kordjaka i radnego Pawła Perko. W 2024 roku zdarzyła się taka sytuacja, że było sporo 

nieobsadzonych stanowisk. Przez wiele miesięcy, np. pierwszego półrocza lub nawet dłużej, nie były obsadzone 

stanowiska takie jak np. kierownik Wydziału ds. Administracyjnych, które to zadania były dodatkowo 

powierzane. Oszczędność polegała na tym, że nie było płacone całe wynagrodzenie dodatkowe dla pracownika, 

tylko w formie dodatku specjalnego, rekompensata. Pozostałe wakaty to były również wakaty na stanowiskach 

do spraw obsługi gospodarki odpadami, ponieważ tam były zmiany na stanowiskach. W pewnym momencie były 

długotrwałe wakaty i długotrwałe nieobecności w pracy, co skutkowało z jednej strony oszczędnościami w 

budżecie, natomiast z drugiej strony były wypłacane dodatki osobom ale oczywiście w mniejszej kwocie. 

Oszczędności wynikały z długotrwałej nieobecności lub wakatujących stanowisk w kwocie dwóch etatów. 

Oszczędności pojawiły się również w związku z powierzeniem zadań, gdyż powstał wakat na stanowisku 

kierownika WIR-u, i przez kilka miesięcy w 2024 roku były powierzone zadania kierownika pracownikowi tego 

wydziału. Pojawiła się długotrwała nieobecność w wydziale OPO na dwóch stanowiskach. Zadania realizowane 

poprzez ewentualne jakąś gratyfikację z drobną rekompensatą dla pracowników, którzy realizowali te zadania. 

W połowie roku powstał dodatkowy wydział, Wydział Dochodów i Egzekucji, który był sugerowany przez 

audyty, kontrole. Wydział powstał od połowy roku i powstało dodatkowe stanowisko zwiększone jednym etatem 

jako kierownik wydziału. W 2024 był wakat w Wydziale Finansów i Budżetu. Częściowo był wakat oraz 

usprawiedliwiona długotrwała nieobecność pracownika zajmującego się archiwum. Przez moment nie było 

zastępcy burmistrza. Ponad pół roku nie było zatrudnionego pełnomocnika do spraw strategii rozwoju gminy. Są 

to ogromne środki finansowe. Realizację zadań staraliśmy się realizować kosztem czasu urlopów. Nie są 

faktyczne oszczędności, tylko środki, które i tak musiałyby być wydatkowane, które z takich lub innych przyczyn 

nie zostały wydatkowane. Do projektu budżetu podane wykonanie na przykład z Rb-28 za trzy kwartały. Przy 

planowaniu budżetu na wynagrodzenia przeliczany był stan faktyczny. Dodając do tego obligatoryjną inflację, 

wskaźnik inflacji, który wynika z regulaminu wynagradzania urzędu miejskiego, obliczanego na podstawie 

ustawy budżetowej, który wynosi 5%. Nalicza się go wszystkim pracownikom zatrudnionym na podstawie 

umowy o pracę. Wskaźnik na 2025 rok wynosi 5% i to daje kwotę prawie 7 900 000,00 zł.  Nie jest do tego 

doliczony wzrost najniższego wynagrodzenia, czyli jeszcze do tego trzeba dodać wzrost najniższego 

wynagrodzenia obowiązującego w 2025 roku. Nie są w tym uwzględnione żadne dodatkowe obligatoryjne 

składniki wynagrodzenia takie jak odprawy emerytalne, ekwiwalenty, nagrody jubileuszowe. Nie są w tym 

uwzględnione również ewentualne nagrody uznaniowe, wakaty, które są do obsadzenia.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że jest ustawowy czas na odbiór  urlopów. 

Burmistrz mówił o audycie stanowisk w urzędzie gminy ale  do tej pory chyba nic z tym się nie dzieje z tego co 

rozumie.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że kontrolowane są zaległe urlopy, na bieżąco jest 

pilnowane. Wspominał o planach audytowych na 2025 rok i taki audyt w planie audytowym został zlecony. 

Zostanie wykonany jako drugi audyt w urzędzie. 

Radny Paweł Perko powiedział, że sekretarz wyliczyła kwotę ok.  7 500 000,00 zł. dodając do tego 5,6% 

wskaźnika to daje nam 7 900 000,00 zł i w tym jest już najniższa krajowa. Planowany jest budżet z 

wynagrodzeniami na 8 620 000,00 zł na 102 etaty. Na dzień dzisiejszy struktura organizacyjna wynosi 95 etatów 

z tego, co radni dowiedzieli się na komisjach. Na dzień dzisiejszy jest zatrudnionych 97 pracowników. W marcu 

zeszłego roku było 91 osób, teraz jest  97. Planowane jest jeszcze dodatkowe zatrudnienie, ale może zanim zaczną 

się zatrudnienia to najpierw zrobić audyt.  

Sekretarz gminy Anna Rawinis odpowiedziała, że nie wzięła wyliczeń z głowy. Mówi o wykonaniu 

faktycznych wynagrodzeń za 2024 rok  powiększonej o 5% inflacji a nie najniższego wynagrodzenia. Stopień 

inflacji to jest wzrost jaki gwarantuje regulamin wynagradzania pracownikom Urzędu Miejskiego w Gołdapi.  

Jest to wzrost obligatoryjny wynagrodzeń wszystkich pracowników zatrudnionych na podstawie umowy o pracę. 

Zaznaczyła, aby nie mylić tego z minimalnym wynagrodzeniem za pracę, które dzisiaj wynosi 4666,00 zł.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w skali roku pracowało mniej pracowników, bo były 

wolne wakaty. W wykonaniu jest od konkretnych miesięcy liczone, nie za cały rok.  
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Radny Paweł Perko zapytał, kiedy 5% było naliczone, na początku roku czy na koniec. 

Sekretarz gminy Anna Rawinis powiedziała, że 5% musi zostać zawsze zagwarantowane od planowanej 

kwoty wszystkich wynagrodzeń, każdego pracownika. Od momentu wejścia ustawy budżetowej w życie, zostaje 

przygotowany aneks do umowy i 5% wynagrodzenia podwyższane jest dla każdego pracownika w Urzędzie 

Miejskim w Gołdapi. Musi to zostać zabezpieczone w budżecie, tak samo jest w każdej innej jednostce 

organizacyjnej naszej. 

Radny Paweł Perko zapytał, czy te 5% jest zawarte w planie na 2024, który wynosił 8 191 691,00 zł.  

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że na przyszły rok zaplanowano 8 620 000,00 zł na 

wynagrodzenia. W tej kwocie zawarte jest zabezpieczenie na wszystkich pracowników, którzy byli przewidziani 

albo już wiedzieli o nich, że będą pracowali. Wyszła zgodnie ze strukturą trochę większa kwota, ponieważ w 

przepisach jest, że powinno zapewnić środki na nagrody w wysokości do 10% planu na wynagrodzenia. Aby 

zabezpieczyć pełne plany na wynagrodzenia dla całej struktury i wszystkich pracowników, którzy są obecnie 

zatrudnieni w urzędzie, potrzebowali 10 000 000,00 zł z tam małym hakiem. Wiadomo, że budżet nie udźwignie 

tego. Przycięto m. in. część wakatów, które są  nieobsadzone i w taki sposób została kwota 8 620 000,00 zł.  

Radny Paweł Perko powiedział, że mowa jest o 10 000 000,00 zł, które wystarczyłoby na działanie urzędu. 

Zapytał,   dlaczego w tym roku starczyło 7 000 000,00 zł, co się tak zmieniło, że potrzeba prawie połowę tego, 

co w tym roku zostało wydatkowane. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że w 2024 roku wydatkowano 7 500 000,00 zł tylko 

dlatego, że były oszczędności na pracownikach.  Nie byli zatrudniani pracownicy z różnych przyczyn, a 

wykonywane były zadania. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska zwróciła się z pytaniem do sekretarz, że w tym 

paragrafie nie ma wynagrodzeń z tytułu odpraw i nagród jubileuszowych, więc gdzie są. Plan budżetu w roku 

2023 wykonany na rok 2024, zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S, wydatki były w kwocie, wg wyliczeń radnego 

Pawła Perko,  7 288 127,00 zł. Domniema, że to były wyliczenia dla całości urzędu, czyli 95 etatów, które są w 

strukturze organizacyjnej. Tak więc nie można mówić o tym, że potrzeba jest zwiększenia do 10 000 000,00 zł 

w tym roku, bo wtedy byłoby zabezpieczenie na ile etatów.  Na 102. 95 etatów było do końca 2024 roku. Zgodnie 

z informacjami jakie uzyskali na komisjach, w planie budżetu brane są pod uwagę 102 etaty. Gdyby to miało się 

wszystko zamknąć, nie bilansem zerowym, tylko tak, żeby wszystko było zabezpieczone, to potrzebuje Urząd 

Miejski 10 000 000,00 zł na wynagrodzenia. Zapytała, na ile etatów jest plan, kwota  8 600 000,00 zł na ile jest 

etatów, jeżeli nie ma nagród jubileuszowych i dodatkowych wynagrodzeń.  

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska odpowiedziała, że w kwocie 8 000 000,00 zł są zabezpieczone 

odprawy emerytalne i jubileuszówki. Mowa o odprawach emerytalnych, o których posiada wiedzę i pracownicy 

potwierdzili chęć odejścia na emeryturę. 

Sekretarz gminy Anna Rawinis powiedziała, w czwartym kwartale nastąpił wzrost osób zatrudnionych, 

ponieważ powracały osoby z długotrwałych nieobecności. Wykonanie na koniec roku wyniosło ponad 7 500 

000,00 zł w §4010. Planując budżet na 2025 rok doliczono 5% inflacji, które musiało być i dało nam kwotę 

prawie 7 900 000,00 zł. Do tego należy dodać, kwoty wynikające z podwyższenia do minimalnego 

wynagrodzenia, które musi być zagwarantowane od 2025 roku oraz nie ma w tej kwocie obligatoryjnych 

składników takich jak ekwiwalenty za urlop, odprawy emerytalne, nagrody jubileuszowe, inne nagrody i inne 

składniki. Przekładając na plan prawie  8 600 000,00 zł.  97 osób to są wszystkie osoby. W strukturze 

organizacyjnej jest określona liczba osób, ale wakatów jest określona liczbę osób i nie można na te wakaty 

uzupełnić pracowników, ponieważ nikt na przykład nie startuje do tych naborów. Czym innym jest struktura 

organizacyjna a czym innym jest 97 etatów. Tam są wszystkie osoby zatrudnione, również te, które przebywają 

na długotrwałej nieobecności, czyli na długotrwałych zwolnieniach lekarskich, na urlopach wychowawczych, na 

urlopach zdrowotnych. Wtedy są na przykład osoby na zastępstwo, dlatego też jest to znowu podwyższona liczba 

osób, bo to jest liczba osób faktycznie zatrudnionych. Tutaj padają liczby 102 etaty. Cały czas są zatrudniane 

osoby do obsługi, utrzymania zieleni do czystości w mieście - prace interwencyjne, które są w jednej czwartej 

finansowane przez Urząd Pracy a reszta to koszty urzędu. Poza tym roboty publiczne, ewentualne zatrudnienie 

po stażach, które wspomagają urząd miejski i pracowników. Takimi osobami wspierano się w momencie, kiedy 

na stanowiskach urzędniczych były długotrwałe nieobecności w pracy bądź wakaty. To skutkuje po prostu 

podwyższeniem w tym momencie faktycznie liczby osób zatrudnionych. Czym innym są informacje z raportów 

o stanie gminy bądź z regulaminów organizacyjnych. To się w ogóle nie pokrywa z faktycznie zatrudnioną liczbą 

osób. Struktura organizacyjna to jest niezbędne minimum zatwierdzone, na które daje możliwość zatrudnienia 

na czas nieokreślony pracowników. Poza tym można wspomagać się innymi osobami, tylko tych osób nie można 

zatrudniać kolokwialnie na stałe, dawać im umów o pracę na czas nieokreślony. Stąd te różnice. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że zwolnienia te długoterminowe to są 

oszczędności dla gminy, nie wypłaca się świadczeń wtedy. Umowy zlecenia nie wchodzą w koszty 
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wynagrodzenia głównego. Urlopy macierzyńskie jeżeli są długoterminowe to też nie płaci się za nich świadczeń, 

ani innych rzeczy. Wszystkie są płacone później przez ZUS. Oprócz tego, skąd urząd weźmie pieniądze na  

dodatkowe rzeczy, o których mówiono - nagrody itd. Tutaj nie widzi tego. Wywnioskował, że  urząd będzie 

wnioskować do radnych o dołożenie środków. Stwierdził, że jeżeli tak będzie to poprą to, będą w każdej chwili 

pomocni. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska odpowiedziała, że nagrody jubileuszowe są zabezpieczone, nie 

będą wypłacane nagrody uznaniowe pracownikom, tego nie ma zabezpieczonego w planie budżetu na 2025 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że jeżeli będą pracownicy wyróżniający się to 

należałoby ich po prostu nagrodzić. Jednym słowem, urząd może spokojnie wnioskować do radnych i przychylą 

się do tego.  

Sekretarz gminy Anna Rawinis powiedziała, że są zabezpieczone w planie przedstawionym przez burmistrza 

nagrody jubileuszowe i inne świadczenia obligatoryjne. Mowa o kwocie ok. 8 600 000,00 zł. Kwota wskazywana 

przez radnych jest pomniejszona. Mowa o tym, że tam nie będzie pieniędzy na nagrody jubileuszowe, na odprawy 

emerytalne. 

Radny Paweł Perko powiedział, że wychodzi mi, że w tym roku oszczędności na wynagrodzeniach wyniosły 

około 600 000,00 zł w 2024. Plan na przyszły rok według tego, co mówi  sekretarz 7 900 000,00 zł, nie były 

doliczone nagrody jubileuszowe, zakładając 200 000,00 zł to i tak zakłada się ok. 500 000,00 zł oszczędności. 

W roku 2018 gmina Gołdap liczyła 19676 mieszkańców. Liczba pracowników wtedy wynosiła 59, co dawało 3 

pracowników na 1000 mieszkańców. W roku 2024 Gmina Gołdap liczy 18495 mieszkańców, liczba 

pracowników urzędu na koniec roku 97, co daje 5,2 liczby pracowników na tysiąc mieszkańców. Widać tu prawie 

dwukrotny wzrost. Zapytał, czy naprawdę aż tak mocno zmieniły się zadania gminy, że potrzeba było zwiększyć 

dwukrotnie zatrudnienie w urzędzie. 

 Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że wiele zadań na przestrzeni czasu, było zlecanych dla 

ADM, zarządzanie różnymi terenami, wykonywanie różnych czynności. Samorząd wykonuje coraz więcej zadań 

i coraz więcej zadań jest zlecanych przez państwo. Do tego powstało OPO, powstały jednostki. Poszczególne 

wydziały się rozwijały i ilość zadań, która jest zlecana z państwa też cały czas rośnie. Są też różnego typu 

kontrole, które wskazują, że trzeba jeszcze zająć wieloma rzeczami. Kontrola NIK-u, która badała zajęcie się 

tematem Barszczu Sosnowskiego wskazywała jeszcze na kolejne ustawy wskazującymi, że trzeba się zająć 

gatunkami chronionymi. Gatunków chronionych, którymi dziś trzeba się zajmować jest coraz więcej a 

obowiązków ustawowych z roku na rok przybywa. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że  gdyby mogli o tym porozmawiać na komisjach i rozebrać wszystko w 

szczegółach i detalach w oparciu o dokumenty i fakty, to pewnie też mogliby inaczej podejść do tego paragrafu, 

ale wtedy nie chciano rozmawiać z radnymi. Z wyliczeń radnych wynika, że kwota jaką radni wskazali jest 

kwotą, która jest ponad wskazane przez urząd informacje o ilości zatrudnienia i uwzględnia zarówno podwyżki, 

jak i minimalną krajową inflację. Zapytał, jak można nie uwzględnić w budżecie informacji o wzroście 

minimalnej krajowej. Jeżeli będzie taka potrzeba, przychylą się do wniosku burmistrza o zabezpieczenie środków 

a na chwilę obecną według radnych wyliczeń wynika, że powinno to wystarczyć.  

 Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że uzyskał przed chwilą informację od kadrowej, że w 

2018 pracowało 71 osób. Zachęcił radnych do odzywania się do pracowników. Zapytał, ilu radnych odezwało 

się w tej sprawie właśnie do kadrowej, ilu zaciągnęło informację od kadrowej na temat wynagrodzenia. Tak jak 

wybrzmiało w tym tygodniu na Komisji Rewizyjnej, urząd wszystkich danych nie jest w stanie przekazać 

wszystkich danych dotyczących wynagrodzeń, awansów lub różnych kwestii, ale dane, które zgodnie z prawem 

będą mogli przekazać to zostaną przekazane.  

Radny Paweł Perko powiedział, że te dane to nie są przez radnych wymyślone. Nie pamięta teraz skąd 

dokładnie ale  pochodziły z Urzędu Miejskiego z Gołdapi na 2018 rok, czy to był raport o stanie gminy, czy jakiś 

inny dokument. Bazowali na dokumentach, które są w internecie, które są dokumentami oficjalnymi.  

Sekretarz gminy Anna Rawinis powiedziała, że kwota o której mówiła, 7 500 000,00 zł, zmodyfikowała 

wyliczenia, które zrobił radny Paweł Perko, prognozując, że do końca roku wydatkowane będzie na 

wynagrodzenia 7 200 000,00 zł. Powiedziała wcześniej, że do tego dodała 5%. Dodała teraz na szybko 5% 

inflacyjnej podwyżki i nie dodała wzrostu kwoty minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz innych 

obligatoryjnych składników a nie, że nie zaplanowano w projekcie budżetu podwyżki do minimalnego 

wynagrodzenia. Także chciałam tylko to sprostować i jeszcze odnieść się do tego, co któryś z państwa radnych 

powiedział. Trzeba rozróżnić, ile jest faktycznie zatrudnionych osób a ile jest w strukturze organizacyjnej. 

powstał Wydział OPO, obsługa płatnych parkingów, wcześniej cmentarzem zajmował się ADM. Targowisko 

zawsze było zlecane na zewnątrz poprzez umowy.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że długo jeszcze mogli dyskutować w tym zakresie, zwłaszcza, że nie 

maja dokumentów na których mogliby się oprzeć. W tym momencie ma wrażenie, że sekretarz miesza budżet z 
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roku 2024 z projektem budżetu na rok 2025, odnosi się do nieuzgodnionych podwyżek na rok 2025, skoro mowa 

o 2024. Uważa, że nie czas i pora żeby teraz to rozdrabniać, bo tak jak powiedział, według wyliczeń radnych 

środki są zapewnione i wystarczające. Jeżeli jeszcze zsumuje się pozostałe oszczędności, które wynikają z innych 

aspektów, także oczywiście gdyby tak się okazało, że jednak nie są wystarczające, burmistrz wie, że może się 

zwrócić do rady i rada się pochyli nad tą prośbą. Na chwilę obecną według radnych wyliczeń nie przewiduje 

ucięcia w konieczności zwalniania kogokolwiek i jakikolwiek medialny przekaz w tym zakresie, że to będzie 

radnych wina, będzie po prostu nieprawdziwy. W oparciu o wyliczenia, które mają i które zrobili na uzyskanych 

z urzędu danych wynika, że takiej konieczności nie będzie, a jeżeli taka konieczność będzie to trzeba zwrócić się 

do rady, rada rozpatrzy. 

Radny Paweł Perko zapytał skarbnik, do kiedy trzeba złożyć sprawozdanie Rb-28S za czwarty kwartał. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska odpowiedziała, że do 20 stycznia złoża za grudzień, natomiast 

sprawozdania kwartalne będą wysyłane do Izby do 22 lutego. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że umyka najważniejsza kwestia, czyli jednak problem braku 

bilansowania się dochodów i wydatków bieżących. Audyt, który burmistrz na szczęście na ten rok jest niezbędny 

i wtedy dopiero będziemy można się pochylić nad tym merytorycznie, mając ogląd sytuacji, który przedstawi 

audytor i wtedy będzie można o tym rozmawiać. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 minutową przerwę w posiedzeniu – godz.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz.  

Radny Maciej Kordjak przedstawił zmianę numer 8 - Pumptrack, monitoring i oświetlenie łącznie z 

fragmentem Green Velo, kwota 50600,00 zł. Źródła finansowania, dział 750, rozdział 75023, §3020, urząd 

gminy, wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń, 1050,00 zł. Tutaj właśnie błąd, który prostował. Dział 

750, rozdział 75023, §4110, urząd gminy, składki na ubezpieczenia społeczne, 19475,00 zł. Dział 750, rozdział 

75023, §4270, urząd gminy, zakup usług remontowych, 4500,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4280, urząd 

gminy, zakup usług zdrowotnych, 1050,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4360, urząd gminy, opłaty z tytułu 

zakupu usług telekomunikacyjnych, 7275,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4420, urząd gminy, podróże 

służbowe zagraniczne, 2250,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4440, urząd gminy, odpisy na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych, 15000,00 zł. Przesunięcie do działu 900, rozdział 90095, §6050. Załącznik numer 2 do 

projektu budżetu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że mowa o §4270, rozdział 75023, urzędy gminy czyli 

zmniejszenie wydatków na usługi remontowe. W tym paragrafie zaplanowano środki na wydatki na zakup usług 

remontowych, m. in. umowa na stałą konserwację instalacji z sygnalizacji alarmu włamania i alarmu pożarowego, 

przegląd i konserwacja klimatyzatorów w budynku Urzędu Miejskiego w Gołdapi, naprawy bieżące w budynku 

Urzędu Miejskiego, naprawy samochodów służbowych. Kolejny paragraf w celu wprowadzenia zadania 

inwestycyjnego pod tytułem „Pumptrack plus monitoring i oświetlenie łącznie z Green Velo'', radni 

zaproponowali zmniejszenie wydatków na usługach zdrowotnych, w rozdziale 75023 urzędy gminy, §4280, w 

kwocie 1050,00 zł. Pod tym paragrafem kryją się badania lekarskie pracowników, wstępne i okresowe, zgodnie 

z wytycznymi Kodeksu Pracy. W celu wprowadzenia zadania inwestycyjnego pod tytułem „Pumptrack plus 

monitoring i oświetlenie Łączne z Green Velo'', radni zaproponowali zmniejszenie wydatków na usługach 

telekomunikacyjnych, tutaj mowa o rozdziale 75023 urzędy gminy, §4360 w kwocie 7257,00 zł. Paragraf zawiera 

wszystkie usługi telekomunikacyjne Urzędu Miejskiego w Gołdapi. Tutaj mowa jest o opłacie za internet, jest to 

minimum 450,00 zł miesięcznie, co stanowi kwotę roczną 5400,00 zł. Opłata za telefony stacjonarne minimum 

950,00 zł miesięcznie, co stanowi rocznie 11400,00 zł. Opłata za telefony komórkowe i internet mobilny 

minimum 2300,00 zł miesięcznie, co stanowi rocznie 27600,00 zł. Łączne opłaty w wyżej wymienionym 

paragrafie wynoszą minimum 3700,00 zł miesięcznie, co daje budżet na poziomie roku 44400,00 zł. Jest to 

minimalna kwota abonamentów wynikająca z podpisanych umów wieloletnich, których zerwanie wiąże się z 

karami finansowymi. Przesunięcie kwoty 7275,00 zł spowoduje wyłączenie internetu w urzędzie lub w połowie 

roku telefonów stacjonarnych. Zerwanie tych umów będzie związane z karami finansowymi. Paragraf §4420 w 

rozdziale 75023 urzędy gminy obejmuje podróże służbowe zagraniczne pracowników związane z nawiązaniem 

współpracy zagranicznej. Nie omawiał tych paragrafów, które wcześniej były omawiane. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że uważa, że środki powinne zabezpieczyć teren 

Pumptracka przed dewastacją, zniszczeniem, przed wszelkiego rodzaju dziwnymi imprezami tam robionymi. 

Wiadomo, nawet policja zgłaszała, że masa interwencji tam jest, służby sprzątające zgłaszały, że po weekendzie 

Jest masa butelek pod mostem i dookoła. Chodzi o bezpieczeństwo dzieci i młodzieży. Nie ma kwoty, która by 

pokryła bezpieczeństwo dzieci i młodzieży. Nie wyobraża sobie, żeby nie doświetlić terenu, który w nocy jest 

dewastowany i nie zabezpieczyć tego monitoringiem. Szlak Green Velo jest uczęszczany bardzo chętnie przez 

wszystkich i tam też należałoby doświetlić. Zaplanowane dwie latarnie na tamtym terenie, to trochę mało. Dodał,  

że jeśli chodzi o te zmiany o których burmistrz powiedział, to proponują, że w razie czego jak będzie brakowało 
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środków to proszą o specjalny wniosek do rady. Przychylą się, pomogą, wstawia odpowiednią formułę 

uchwałową. 

Radny Andrzej Dołęga poparł przedmówcę. Pumptrack jest miejscem rekreacyjnym dla dzieci. W dzień dzieci 

korzystają z tego miejsca, natomiast wieczorami, po południu, zimą jest tam jest ciemno. Niestety spotykają się 

ta, grupki dzieci ze szkoły podstawowej, młodzież szkolna, no i dochodzi tam do różnych sytuacji, tj. spożywania 

alkoholu, spożywania środków odurzających różnego rodzaju i jest tam niebezpiecznie. Po takich sytuacjach 

wszystko jest niszczone, dewastowane i nawet dorośli boją się chodzić, jak jest ciemno. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że już wie, że jak złoży wniosek do radnych na tę pozycję 

to otrzyma środki na te zobowiązania wymagalne. Dla tego terenu jest przygotowywana koncepcja w przyszłości. 

Wydział merytoryczny planuje przyjazd studentów z Białegostoku, którzy na miejscu będą zapoznawać się z tym 

terenem. Trzeba zapewnić koszt przyjazdu. W niedalekiej przyszłości z wnioskiem o zmianę w budżecie będzie 

występować, żeby teren zaprojektować, przygotować koncepcję, w przyszłości projekt i kompleksowo podejść 

do tego terenu. Propozycją jest aby podejść pod hasłem bulwarów gołdapskich. Są tam niebezpieczne schody, 

które potrzebują monitoringu. Pracownicy WGK pracują na tych terenach, sprzątają, zbierają śmieci cyklicznie. 

Odniósł się do zatrudnienia w Urzędzie Miejskim. Infrastruktura cały czas nam rośnie a liczba pracowników 

obsługujących tą infrastrukturę, bardzo często stoi w miejscu. Jeżeli będą budowane kolejne tereny, parki, place 

zabaw to trzeba pamiętać o tym, że to będą koszty utrzymania tych terenów. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że schody wybudowane w ramach 

przebudowy ulic Lipowej są schodami zejściowymi do tego terenu. Są to schody, które służą do obsługi obiektu 

mostowego, zrobione zgodnie z przepisami z jednej i z drugiej strony. Pracownicy zarządu dróg również 

systematycznie sprzątają ten teren. Z tego terenu po około miesiącu wywożone są duże ilości śmieci a to też 

wiąże się z dodatkowymi kosztami dla naszej jednostki. Był okres, że nawet skarpa pod obiektem mostowym 

była niszczona systematycznie przez osoby nikomu nieznane. Nawet po przebudowie ulicy zostały zniszczone 

skarpy pod obiektem mostowym i zostały naprawione przez wykonawcę, który wykonywał ulicę Lipową. 

Doświetlenie tego terenu przyczyni się do poprawy tego, co na chwilę obecną dzieje się pod tym obiektem 

mostowym. 

Radny Paweł Perko zapytał,  czy studenci wezmą pod uwagę konsultacje społeczne, które odbyły się w 2021 

roku. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że wydział będzie koordynował pracę i będzie 

przekazywał wszystkie informacje, które zostały zebrane dotychczas. 

Radny Maciej Kordjak przedstawił 9 oprawkę - monitoring placów zabaw, kwota 30000,00 zł, źródło 

finansowania dział 750, rozdział 75023, §4430, urząd gminy, różne opłaty i składki, 30000,00 zł, do działu 900, 

rozdziału 90095, §6050. Załączniku numer 2 projektu budżetu gminy Gołdap na rok 2025. Ze względu na 

dewastację placów zabaw, monitoring ma na celu zapewnienie większego bezpieczeństwa mieszkańców, 

szczególnie dzieci. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że monitoring placu zabaw jest obowiązkowy. Nie 

możemy pozwolić na to, żeby te dzieci doznawały krzywd lub też innych uszczerbków na zdrowiu przez 

działalność osób, wandali, chuliganów. Uważa, że kwota przeznaczona na to jest naprawdę niewielka a 

praktycznie wszystkie place zabaw będą monitorowane. Łatwiej będzie wyłapać sprawców dewastacji, 

niszczenia mienia i pociągnąć ich do odpowiedzialności, również finansowej.  

Radny Paweł Perko powiedział, że zamontowanie monitoringu nie tylko zwiększy bezpieczeństwo ale też 

ograniczy koszty, jakie gmina ponosi na naprawę placów zabaw. Uważa, że w skali roku, 2 lat, ta kwota się 

zbilansuje. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zapytał, o które place zabaw chodzi. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski odpowiedział, że na Osiedlu I, przy tężniach, na ul. Wojska 

Polskiego, ul. Kościuszki. Jeżeli są jeszcze jakieś, to bym prosi, żeby dopowiedziano. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na samym początku należałoby ustalić zakres i 

kosztorys tego zadania. Przykładowy, szacunkowy koszt oświetlenia. Szacunkowy koszt oświetlenia placów 

zabaw przy ulicy Armii Krajowej 34 oraz monitoringu z włączeniem do monitoringu miejskiego to około 109 

000,00 zł. W celu wprowadzenia zadania inwestycyjnego pod tytułem „Monitoring placów zabaw'', radni 

zaproponowali zmniejszenie wydatków na różnych opłatach i składkach. W tym paragrafie zaplanowano środki 

na ubezpieczenie mienia urzędu. Urząd Miejski w Gołdapi w styczniu bieżącego roku, przystępuje do przetargu 

na usługi ubezpieczeniowe w zakresie kompleksowego ubezpieczenia mienia i odpowiedzialności cywilnej 

Gminy Gołdap i jej jednostek organizacyjnych. Środki zabezpieczone na podstawie szacunków brokera. 

Przesunięcie kwoty 30 000,00 zł spowoduje brak rozstrzygnięcia wyżej wymienionego przetargu a co za tym 

idzie, brak wymaganego ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej. Ponadto w tym paragrafie zaplanowane są 

również koszty egzekucji komorniczej przez komorników skarbowych.  
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Radny Kamil Markowski powiedział, że kwota 30 000,00 zł jest zdecydowanie zbyt niska na monitoring. 

Jestem mieszkańcem zaplecza Plac Zwycięstwa 18, 19 gdzie zbiera się  młodzież. Monitoring osiedlowy, który 

posiadają na blokach nie sprawdza się. Ławki są zdewastowane, lampy powyrywane, monitoring nic nie dał. 

Zakładają kaptury, policja podjeżdża a młodzież bawi się w kotka i myszkę. W centrum też jest monitoring i 

kamery nie widzą w pewnych momentach.  

Radny Marcin Urzędowski powiedział, że warto by było rozważyć objęcie monitoringiem place zabaw, które 

znajdą się na terenach wiejskich, bo tam również dochodzi do dewastacji. We Wronkach jest dość duże boisko i 

tam również dochodzi do różnych cudów i podobnie jak radny Kamil Markowski wspomniał, sam wielokrotnie 

interweniował, bo doszłoby tam do różnych zdarzeń. Fakt faktem oświetlenia a druga rzecz monitoring istotna 

rzecz. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski  powiedział, że każde działanie, które zabezpiecza plac zabaw, 

zabezpiecza również dzieci.  

Radny Kamil Markowski odpowiedział, że rozumie bezpieczeństwo dzieci ale monitoring i tak nic nie da.  

Radny Paweł Perko zapytał,  czy w takim razie jest sens utrzymywać monitoring miejski. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że aby wzmocnić pracę monitoringu miejskiego warto 

byłoby wystąpić do policji, żeby też zajęła się obsługą monitoringu. 

Radna Monika Wałejko powiedziała, że w tamtym roku został złożony wniosek, projekt Polska-Litwa, w 

ramach którego mają być modernizowane wszystkie place zabaw w gminie. Zapytała, czy może w związku z tą 

modernizacją będzie można wykonać monitoring. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że była mowa o tym, że będzie to na placach 

zabaw szkołach przy szkołach. Na początku była taka rozmowa, żeby objąć wszystkie place zabaw na terenie 

Gminy Gołdap ale w związku z niewystarczającymi środkami finalnie zdecydowano, że będą objęte tylko place 

zabaw, które są przy szkołach. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jeżeli gmina otrzyma dofinansowanie to będą 

modernizowane place zabaw przy szkołach, zarówno na terenie miejskim, jak i na terenie wiejskim.  Monitoring 

przy większości szkół na placach zabaw jest i funkcjonuje, więc będzie to wymiana albo rozbudowa monitoringu. 

Radny Maciej Kordjak przedstawił 10 propozycję - dokumentacja, odcinka ulica Boczna, kolejny etap, kwota 

102 000,00 zł. Źródła finansowania, dział 750, rozdział 75023, §4120 - urząd gminy, składki na Fundusz Pracy 

oraz Fundusz Solidarnościowy 34350,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4140, urząd gminy, wpłaty na PFRON, 

18 000,00 zł. Dział 750, rozdział 75023, §4170, urząd gminy, wynagrodzenia bezosobowe, 12 150,00 zł. Dział 

750, rozdział 75023, §4210, urząd gminy, zakup materiałów i wyposażenia, 36 300,00 zł. Dział 750, rozdział 

75023, §4220, urząd gminy, zakup środków żywnościowych 1 200,00 zł. Przeniesienie do dział 600, rozdział 

60016, §6050. Załącznik numer 2 projektu budżetu Gminy Gołdap na rok 2025. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w celu wprowadzenia zadania inwestycyjnego pod 

tytułem „Dokumentacja odcinka ulicy Bocznej, kolejny etap'' radni zaplanowali zmniejszenie wydatków na 

składkach na Państwowy Fundusz Rehabilitacyjny Osób Niepełnosprawnych. Jest to rozdział 75023, §4140 w 

kwocie 18 000,00 zł. Zmniejszenie kwoty 18 000,00 zł stanowi 8,5% planu w tym paragrafie i spowoduje brak 

niezbędnych środków na miesięczne wpłaty na PFRON. Urząd Miejski w Gołdapi zobowiązany jest dokonywać 

wpłat na PFRON, jeżeli nie osiągnie 6% wskaźnika zatrudnienia osób niepełnosprawnych a zatrudnia co najmniej 

25 pracowników w przeliczeniu na pełny wymiar czasu pracy. Obecnie wskaźnik zatrudnienia osób 

niepełnosprawnych w urzędzie wynosi 1,8 - 33,8%. Kolejny punkt w celu wprowadzenia zadania inwestycyjnego 

pod tytułem „Dokumentacja odcinka ulicy Bocznej, kolejny etap'' radni zaproponowali zmniejszenie wydatków 

na zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 36 300,00 zł. W projekcie budżetu w tym rozdziale 75023, §4210, 

zaplanowano kwotę 242 000,00 zł. proponowane obniżenie będzie stanowić 15% planu w tym paragrafie. 

Spowoduje to na przykład brak niezbędnych remontów w pomieszczeniach urzędu, na co rada miejska w 

październiku 2024 roku zwiększyła środki, widząc warunki pracy. W tym paragrafie znajdują się także umowy 

na zakup paliwa do pojazdów służbowych Gminy Gołdap - podpisana umowa z dnia 5 grudnia 2024 roku, zakup 

materiałów biurowych do Urzędu Miasta. Na przestrzeni lat bardziej restrykcyjnie podchodzi się do zakupu 

materiałów biurowych, lecz ceny rosną. W skład materiałów biurowych wchodzą między innymi papier ksero, 

koperty, teczki archiwizacyjne, pudła do archiwizacji zwrotki, segregatory, długopisy, zszywacze, dziurkacze i 

tym podobne, które są niezbędne do bieżącego funkcjonowania urzędu. Zakup materiałów higienicznych, 

środków czystości. Zakupy są w większości robione w supermarketach aby obniżyć koszty. Są zakupywane: 

papier toaletowy, ręczniki papierowe, chemia do sprzątania całego budynku, gąbki, mopy, mydła, worki do 

odkurzacza, środki czystości i materiały higieniczne niezbędne do funkcjonowania urzędu. W ramach tego 

paragrafu, zakupywane są części eksploatacyjne do samochodów służbowych. Zaplanowano na bieżący rok 

między innymi wymianę rozrządu w Fiacie Scudo, zakup opon letnich i zimowych do Skody Superb, ponieważ 

mija okres żywotności opon. Zaplanowana jest bieżąca konserwacja pojazdów służbowych. W ramach tego 
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paragrafu, zaplanowano także zakup sprzętu i wyposażenia IT, w tym komputerów. W związku z zakończeniem 

wsparcia Windows 10 w październiku 2025 roku, potrzebna jest dalsza sukcesywna wymiana sprzętu 

komputerowego na nowy, dalsza wymiana mebli w pomieszczeniach Urzędu Miejskiego, prace malarskie, 

wymiana pozostałych podłóg. Na 2025 rok zaplanowano kontynuację remontów w budynku, przeznaczono 

środki na materiały budowlano-wykończeniowe. W tym paragrafie także został uwzględniony zakup różnych 

materiałów eksploatacyjnych, których żywotności nie jest w stanie przewidzieć. Są to akumulatory do systemu 

alarmowego, czujniki pożarowe, zamki do drzwi. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że na ulicę Boczną, na pierwszy etap został złożony wniosek do 

wojewody o dofinansowanie modernizacji tej ulicy. Zapytał,  jak wygląda drugi etap, jakie to by były odległości. 

Zapytał również, czy nie warto poczekać na rozstrzygnięcie złożonego wniosku, żeby potem nie wyszło nam, że 

jedno koliduje z drugim. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na pierwszy etap ulicy Bocznej został złożony wniosek. 

Wartość inwestycji, która miałaby być zrealizowana w przyszłości tego pierwszego etapu, to ponad 9 000 000,00 

zł. Drugi etap obejmuje 515 metrów drogi, ale jest to kompleksowa budowa drogi, ponieważ jest tam zawarta 

infrastruktura, oświetlenie, kanalizacja. 

Radny Andrzej Dołęga powiedział, że na pewno nie będzie kolidowało, ponieważ pierwszy etap został 

złożony wniosek a nie wiadomo, jaki będzie wynik. W budżecie nie ma zarezerwowanych żadnych środków na 

wkład własny. W Gołdapi nie ma drugiej takiej ulicy, przy której byłyby wybudowanych ponad 30 domów, gdzie 

nie ma kanalizacji. Często właściciele domów, które się budują, muszą ciągnąć sami wodociąg i zdarzają się 

takie sytuacje, że w drodze jest pięć oddzielnych nitek z infrastrukturą wodociągową, prywatną. Niedługo będzie 

taka sytuacja, że się już nie będą mieściły w tej drodze nitki wodociągowe. Są tam też ogródki działkowe, ponad 

350 parceli. Głównie chodzi o to, żeby właśnie tą drogę zrobić, bo dzieci też chodzą do szkoły, wracają ze szkoły 

zimą a tam jest ciemno. Odśnieżanie czy posypywanie odbywa się do OHP, czyli do końca ulicy asfaltowej i jak 

zaczyna się droga gruntowa, to już tam nie jest posypywane. Jak dzwoni do urzędu zgłaszając, że jest ślisko i 

dostaje odpowiedź, że pracownicy sprawdzą i jak będzie ślisko to coś z tym zrobią a jak nie, no to nie.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że to jest na dokumentację drugiego etapu a nie 

na remont, budowę. Jeżeli nie ma dokumentacji to nie ma furtki do składania wniosku o dotację. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że odśnieżane są drogi główne. Jeżeli jest taka sytuacja o 

której wspomniał radny Andrzej Dołega , że tego zaśnieżenia tej ulicy nie było aż tak znacznego to nie widziała 

konieczności aby dokonywać takiego sypania. Po pewnym momencie się droga ujeździła, zrobiło się ślisko i 

wtedy jak najbardziej. Jeżeli mieliby iść systemem  takich dróg to na terenie wiejskim przy takiej ilości opadów, 

musieliby sypać wszystkie drogi. Dróg w stanie gruntówek jest około 200 km. 

 Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na dyżurze codziennie pracuje trzech pracowników 

Urzędu Miejskiego. Są podzieleni są na poszczególne sektory, zajmują się wizytą w terenie i sprawdzeniem, czy 

dana droga potrzebuje posypania, odśnieżenia celem zoptymalizowania kosztów, aby nie płacić za puste 

przebiegi. 

Radny Andrzej Dołęga zapytał kierownik WGK, czy nie jest sprawdzane od natężenia ruchu na danym 

odcinku, na danej drodze tylko od tego, czy to jest droga gruntowa, czy asfaltowa. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że sprawdzają bieżącą sytuację na danej drodze. 

Radny Maciej Kordjak odniósł się do kwestii poruszonych przez burmistrza. Gdyby urząd zatrudnił większą 

liczbę osób z niepełnosprawnością, jak rozumie, składki byłyby niższe i nie trzeba by było ponad 100 000,00 zł 

odprowadzać do PRFON. Pod koniec ubiegłego roku urząd wnioskował o około 15000,00 zł na remonty i 

wykazano kilkadziesiąt pomieszczeń, co miało to zapewnić zaspokojenie potrzeb. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na ostatniej sesji w sprawozdaniu z pracy okresu 

międzysesyjnego informował, jakie pomieszczenia były remontowane. Nie było to kilkadziesiąt pomieszczeń.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że był w kilkunastu pomieszczeniach, aczkolwiek 

kierownik WA mówiła, że większość jeszcze się nadaje do remontu. Jeżeli będzie taka potrzeba prosi 

wnioskować tak jak wtedy. Rada się przychyli. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że wniosków o dokumentację przy składaniu wniosków do budżetu, 

było bardzo dużo. Uważa, że jest trochę niesprawiedliwe, się do jednych przychyla a do drugich nie. Osiedle 

ulicy Bocznej jest osiedlem dosyć młodym i są rejony miasta i wsi, gdzie ludzie z takimi problemami borykają 

się latami.. Jeżeli tu byśmy dostali dofinansowanie, to w jakimś stopniu by to nam rozwiązało. Radny Andrzej 

Dołęga mówił o kilku nitkach wodociągu prywatnego. Chodzi o to, że jeżeli będzie realizowany pierwszy etap, 

aby potem nie kolidowało, że coś zostało zrobione a później trzeba niszczyć. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że pracownicy merytoryczni mają świadomość, 

co zostało złożone i jaki etap jest zaplanowany na dokumentację oraz co jest złożone we wniosku na remont. 

Wskazany odcinek jest na przygotowanie dokumentacji. Są różne potrzeby na terenie Gminy Gołdap na terenach 
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wiejskich, jak i na terenach miejskich. Nie chciała wracać, ale punkt widzenia zależy od punktu siedzenia. 

Pamięta, kiedy zostało wykonane 4 km drogi, gdzie nie było uwzględnianych innych potrzeb.  

Radny Paweł Perko powiedział, że do dziś nie uzyskał odpowiedzi, co jest z nadwyżką za komputery. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że przewodnicząca  wystąpiła do radnych z apelem, żeby nie wracać 

do tego co było, tylko patrzeć na to, co będzie. Zwrócił się z taką samą prośbą do przewodniczącej.   

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że dała kawałek informacji i tak naprawdę tylko 

zorientowani mogli wiedzieć o czym mówi. Nie powiedziała dokładnie ale jeżeli radnego to jakoś zabolało to 

przeprasza. Każdy z radnych jest reprezentantem jakiejś grupy mieszkańców i każdy chce zrobić coś dla swoich 

mieszkańców.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że z 73 czy 78 w sumie złożonych wniosków mają 17. Z tych 17 punktów, 

6 są wnioski klubu radnego Marka Zajączkowskiego, które są dostępne na stronie Facebook. Jako klub nie złożyli 

ani jednego wniosku, złożony był on indywidualnie przez radnych na komisjach. 

Radny Marek Zajączkowski powiedział, że jego punkt widzenia nie zmienił się od punktu siedzenia.  O tej 

drodze, o której wspomniała przewodnicząca, to jak droga była robiona to siedział jeszcze  w ławkach z tyłu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że nie będę brnęła kto siedział wtedy w tym 

miejscu, bo to będzie po prostu niesmaczne. Każdy z radnych został wybrany przez grupę mieszkańców, która 

ma oczekiwania, a rolą radnych jest współpraca. 

Radny Maciej Kordjak przedstawił 11 propozycję - dokumentacja ulicy tak zwanej Budowlanki we Wronkach 

Wielkich. Kwota 50 000,00 zł, źródło finansowania dział 750, rozdział 75023, §4300 - urząd gminy, zakup usług 

pozostałych. Kwota 50 000,00 zł przeniesienie do działu 600, rozdział 60017, §650. Przyjęli założenie, że jeżeli 

proponują drogi z terenu miejskiego ,to wybrali również jedną drogę na terenie wiejskim. 

Radny Marcin Urzędowski  powiedział, że poprawka została zgłoszona na podstawie rozmów i wniosków 

mieszkańców tejże ulicy, jak również na podstawie rozmów z burmistrzem, który wskazywał, że istnieje 

możliwość współfinansowana ze środków KOWR. Stąd starania o stworzenie dokumentacji dla tej drogi, przy 

ewentualnym wsparciu KOWR. Na tej drodze są położone płyty po których  jeżdżą ciężkie samochody dowożące 

drzewo do tartaku. Mieszkańcy skarżą się, że w trakcie przejazdu tych pojazdów, wszystko się trzęsie i jest to 

dość niekomfortowe. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że do tego punktu nie będę się odnosił, ponieważ już 

mówił o tym w §4300 o rozdziale 75023. Są to wydatki związane z funkcjonowaniem urzędu gminy na usługi. 

Tak jak mówił, można poszukać środków i porozmawiać z instytucjami, ponieważ jest to teren popegeerowski. 

Na końcu tej drogi znajduje się duży zakład i po tej drodze bardzo ciężkie sprzęty będą w przyszłości musiały 

jeździć.  

Radna Janina Pietrewicz zapytał, ile domów znajduje się przy tej ulicy. 

Radny Marcin Urzędowski powiedział, że na chwilę obecną jest tam 8 domów, zamieszkuje tam około 20 

osób. Fakt faktem ta droga może nie jest zbyt zamieszkała ale jest uczęszczana przez ciężki sprzęt, co powoduje 

dyskomfort mieszkańców tam mieszkających. Nie ma tam chodnika. 

Radna Janina Pietrewicz  zapytała, jaki jest metraż tej drogi. 

Radny Marcin Urzędowski  odpowiedział, że na chwilę obecną ze wstępnych ustaleń około 140 metrów. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że to wszystko będzie zależało do którego punktu będzie 

prowadzona ta droga, bo ona się ciągnie na długą odległość. 

Radny Marcin Urzędowski   odpowiedział, że ostatnim zabudowaniem, które jest w jakikolwiek sposób 

użytkowane jest tartak i do tartaku jest 160 maksymalnie metrów. Dalej jest już jezioro i nikt tam dalej nie 

mieszka. 

Radny Maciej Kordjak przedstawił 12 propozycję - utwardzenie terenu przy Szkole Podstawowej nr 2. Kwota 

200 000,00 zł. Źródła finansowania: dział 750, rozdział 75023, §4110 - urząd gminy, składki na ubezpieczenia 

społeczne, kwota 200 000,00 zł. Przeniesienie do działu 801, rozdział 80101, §4300. To było wskazanie, które 

zaproponowała skarbnik. W nawiasie są podane 2 inne paragrafy §4270 lub §6070. Zapytał, czy to nie powinien 

być któryś z tych paragrafów. Mają świadomość, że zawsze można to będzie przesunąć. W tej chwili parking jest 

w błocie. Jest to sytuacja od lat i czas najwyższy to uporządkować. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że burmistrz  już wydatkował środki w części na 

posypanie żwirem lub piachem. Bardzo ładnie to się zbełtało z błotem, także dalej jest to samo. Pieniądze 

wywalone w błoto. Na tym terenie czy na Podlasiu, nie ma ani jednego takiego placu na którym mogliby 

mieszkańcy mieć jakiś piknik przy szkole. Uważa, że ten plac powinien być rekreacyjny, utwardzony 

kratownicami betonowymi, które przepuszczą wodę, żeby nie zlewać tej wody na ulicę. Przewidziana kwota 200 

000,00 zł może również na wkład własny do jakiegokolwiek projektu i wtedy zrobić tam dużo więcej, łącznie z 

boiskiem i z terenem sportowym dla szkoły. Nie mówi o parkingu tylko o placu utwardzonym. Podziękował 

radnej Zofii Syperek za współpracę w tym temacie, jak i w paru innych.  
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Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział,  że najpierw należałoby opracować projekt 

zagospodarowania tego terenu, miejsc parkingowych, przyjazne miejsca do spędzania czasu. We wrześniu 2024 

r. radni wnioskowali, żeby na tym terenie znalazła się także skocznia w dal, urządzenia do ćwiczeń dla uczniów 

i mieszkańców Osiedla pod lasem - siłownia zewnętrzna. Oszacowany koszt tego zadania dla omawianego 

zakresu to jest koszt rzędu 770 000,00 zł. Będzie to kompleksowe rozwiązanie zagospodarowania terenu. 

Wskazane przesunięcie radnych na kwotę 200 000,00 zł jest przesuwane ze składek na ubezpieczenia. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że wniosek jest słuszny ale nie może zgodzić się z tym, że środki 

będą zabrane ze składek na ubezpieczenie społeczne pracowników Urzędu Miejskiego w Gołdapi.  

Radny Paweł Perko powiedział, że składki są pochodnymi. W propozycji nie chodzi o miejsce parkingowe i 

parking tylko o utwardzenie terenu, tak jak radny Andrzej Gutowski wskazał, kratownicami, gdzie ta woda będzie 

spływać w ziemię a nie będzie wyciekać na ulicę.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że tamten teren jest na tyle rozległy, że starczy miejsca zarówno na 

parking, starczy miejsca na utwardzenie terenu. Działka gminna jest znacznie większa, żeby zabezpieczyć jedno 

i drugie, więc nie będzie to kolidować z ewentualnymi planami, o których mówił burmistrz i budową skoczni, 

siłowni zewnętrznych itd. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że do zagospodarowania przestrzeni miejskiej podejść w 

nieco inny sposób. Najpierw ją zaplanować w formie koncepcji i później realizować, żeby ona była w jak 

najlepszym stopniu usprawniona.  

Radny Maciej Kordjak zapytał, do którego paragrafu ma być przesunięcie, bo muszą dokładnie określić 

miejsce w tym momencie po sugestii radcy prawnego. 

Zastępca burmistrz Agnieszka Ryszewska powiedziała, że wskazała §4300 - usługi, ponieważ pojęcie 

utwardzenie jest bardzo szerokie i dopóki nie jest znany konkretny plan pracy to dziś nie jest w stanie wskazać 

dokładnie paragrafu. Wstępnie słysząc co jest planowane to może się nagle okazać, że to będzie wydatek 

inwestycyjny. Jak będzie znany szczegółowy zarys prac, wtedy zwrócimy się do radnych o zmianę paragrafu. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że przychylą się do tego i zostawią §4300. Przedstawił propozycję nr 13 

- remont dachu w Szkole Podstawowej nr 2 -  kwota 100 000,00 zł. Źródło finansowania: dział 750, rozdział 

75023, §4300 - urząd gminy, zakup usług pozostałych, kwota 100 000,00 zł, przeniesienie do działu 801, rozdział 

80101, §4270. W załączniku numer 2 do projektu budżetu Gminy Gołdap na rok 2025. Od lat na poddaszu szkoły 

stoją wiadra, które zbierają wodę z cieknącego dachu. Mimo termomodernizacji instalacji fotowoltaiki te wady 

nie zostały usunięte. Przy większych opadach szkoła jest zalewana.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzeja Gutowskiego powiedział, że szkoła została zaniedbana, jeśli chodzi o 

termomodernizację. Dziwnie to wygląda, jak na strychu szkoły ustawione są wiaderka, miseczki plastikowe w 

połowie wypełnione wodą, plamy na strychu, dziury, które widać elegancko przy świetle, piękne takie smugi 

słońca nawet wlatują tam. Po naprawie prawdopodobnie ten dach będzie idealny. Tak jak powiedział pracownik  

wydziału inwestycji, że blacha jest lepsza niż ta co w sklepach nowo sprzedawana.  

Radna Zofia Syperek powiedziała, ze Szkoła Podstawowa nr 2 to jest najważniejsze miejsce dla wszystkich 

mieszkańców Osiedla pod lasem. Jest to duży budynek, w części jest to szkoła, w następnej części jest to 

Środowiskowy Dom Samopomocy. W szkole uczy się 245 dzieci. Oprócz tego nauczyciele, pracownicy, duża 

część dzieci ma orzeczoną niepełnosprawność. W szkole tej jest to jedyne miejsce, w którym odbywają się 

wszystkie spotkania rady osiedla, spotkania mieszkańców z burmistrzem. Nie może tak być, żeby przeciekał dach 

w szkole, bo najpierw jest to tylko przeciekanie, potem tworzy się zagrzybienie i z czasem może to stanowić 

zagrożenie dla zdrowia i życia dzieci.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zgodził się z przedmówcami, że remont dachu jest tutaj potrzebny. 

Dodał, że środki są zabierane z bieżących wydatków. Wydatki są zmniejszane na usługi w urzędzie, na zawarte 

umowy.  

Radny Maciej Kordjak przedstawił propozycję nr 14 - projekt świetlic modułowych, kwota 149 200,00 zł. 

Źródła finansowania: dział 750, rozdział 75023, §4010 - urząd gminy, wynagrodzenia osobowe pracowników, 

133 000,00 zł. Dział 700, rozdział 70007, §4300 gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminnym, zakup 

usług pozostałych, 3000,00 zł. Dział 710, rozdział 71035, §4300 cmentarze, zakup usług pozostałych, 6000,00 

zł. Dział 851, rozdział 85149, §4300 program polityki zdrowotnej, zakup usług pozostałych 570,00 zł. Dział 900, 

rozdział 90001, §4300, gospodarka ściekowa i ochrona wód, zakup usług pozostałych, 2400,00 zł. Dział 900, 

rozdział 90015, §4300 - oświetlenie ulic, placów i dróg, zakup usług pozostałych 4170,00 zł. Dział 900, rozdział 

90026, §4300 pozostałe działania związane z gospodarką odpadami, zakup usług pozostałych 60,00 zł. 

Przeniesienie do działu 921, rozdział 92109, §6050. Załącznik numer 2 do projektu budżetu na rok 2025. Zgodnie 

z rozmowami na komisjach, zasadnym jest zakupienie jednego projektu świetlicy modułowej, który będzie 

można powielać, obniży to koszty jeśli pojawią się środki na budowę tych świetlic, ułatwi zarządzanie, uprości 

liczenie kosztów funkcjonowania.  
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Radna Monika Wałejko powiedziała, że został opracowany projekt świetlicy w Botkunach. Zapytała, jaki to 

był koszt i czy można adaptować ten projekt do różnych lokalizacji. Popiera powstanie świetlic i uważam, że 

powinny być, bo są takim miejscem, którego mieszkańcy potrzebują. Długo walczyła o świetlicę w Boćwince, 

tylko uważa, że może gmina powinna zachować takie indywidualne podejście do tych projektów. W różnych 

miejscowościach mogą być różne potrzeby. Prawie 150 000,00 zł na projekt. Zapytał, czy nie lepiej zachować 

indywidualne podejście i dostosować projekt świetlicy do sołectwa, gdyż są różne sołectwa, mniejsze, większe.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że zgodnie z informacją z otwarcia ofert wpłynęła jedna 

oferta od firmy Projekt 2.0 sp. z o.o. na kwotę 30 135,00 zł. Firma przygotowuje projekt w oparciu o świetlicę 

modułową. Zwróci się do firmy z pytaniem, czy można ten projekt dostosować w przyszłości, jakie to będą koszty 

dostosowania pod inne miejscowości niż Botkuny. W miejscowościach, w których były wskazane świetlice 

wykonywane są działania, żeby przejąć nieruchomości od KOWR.  We Wronkach Wielkich potrzebna jest 

świetlica, bo to jest jedno z większych skupisk mieszkańców. Był też wniosek w Mażuciach na projekt świetlicy. 

Zamysłem było dostosowanie pomieszczenia hydroforni pod świetlicę ale to jest w takim stanie, że nie ma co 

inwestować.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jeżeli uda się z aktualnym wyłonionym wykonawcą poszerzyć zakres 

i rozbudować o moduły, które będzie można wykorzystać w innych miejscach, to bardzo dobrze. Będzie można 

środki przesunąć na inne cele.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że przesunięcie z §4300 w rozdziale 85149 dotyczy 

programy profilaktyki zdrowotnej. W tym rozdziale i paragrafie zostały zaplanowane środki na wykonanie 

przeglądu technicznego, konserwacji ale także naprawy sprzętu medycznego w szkolnym gabinecie 

stomatologicznym w Szkole Podstawowej nr 5 im. Noblistów Polski w Gołdapi. Zmniejszenie środków na ten 

cel może wpłynąć negatywnie na funkcjonowanie tego gabinetu. W §4300 w rozdziale 90001 - gospodarka 

ściekowa i ochrony wód środki są zabezpieczone na czyszczenie separatorów. W roku 2025 dojdzie do 

utrzymania jeszcze jednego separatora a brak takich środków jest zagrożeniem dla realizacji tego zadania. 

Ponadto z tego rozdziału i paragrafu ponoszone są również wydatki na pomoc zwierzętom dziko żyjącym. Kwota 

4170,00 zł w rozdziale 90015, §4300 - oświetlenie ulic, placów i dróg dotyczy w tym zakresie oświetlenia 

ulicznego, ale także, to jest mała kwota, 60,00 zł. W rozdziale 90026, §4300 pozostała działalność zaplanowano 

środki na usuwanie azbestu w kwocie 2000,00 zł. Realizacja zadania zmierzająca do oczyszczenia terenów 

Gminy Gołdap z wyrobów zawierających azbest, usuwanie płyt azbestowo-cementowych z pokryć dachowych i 

elewacji obiektów budowlanych, zgodnie z uchwałą numer LII/345/2018 z dnia 13 lutego 2018 roku Rady 

Miejskiej w Gołdapi, przyjęła program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Gołdap na lata 2017-2032. W dokumencie tym zaplanowano sposób bezpiecznego dla zdrowia mieszkańców i 

środowiska naturalnego usuwanie wyrobów zawierających azbest z obszaru gminy do końca 2032 roku. Zadanie 

to realizowane jest od 2017 roku, pozyskując na nie środki zewnętrzne. W 2024 roku usunięto azbest z 40 

nieruchomości prywatnych. Na to zadanie Urząd Miejski w Gołdapi pozyskał 73 133,46 zł. Zarezerwowana w 

budżecie kwota jest zabezpieczeniem wkładu własnego na usuwanie azbestu z terenu nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Gołdap. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że tak jak przy poprzednich wnioskach, zawsze burmistrz może zwrócić 

się do rady, gdyby okazało się, że jednak brakuje środków. Terminy są już coraz krótsze, jeżeli chodzi o 

obowiązek usunięcia azbestu z terenu gminy, a jest go jeszcze całkiem dużo. 

Radna Monika Wałejko powiedziała, że jeżeli dyrektor zwróci się z prośbą o dofinansowanie w ciągu roku, 

to ma nadzieję, że radni się przychylą do wniosku. Inicjatywa bardzo ważna w Szkole Podstawowej nr 5 i myśli, 

że powinno się jeszcze dorzucać środki, żeby ten zakres usług był szerszy a nie skracać. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że gdy taka będzie tylko potrzeba, nie ma problemu, żeby się nad tym 

pochylili. Gdyby to było omówione na komisjach, gdyby było wskazane radnym to poszukaliby innych środków. 

W związku z tym, że nie było żadnej komunikacji, żadnych rozmów na temat wskazanych przez radnych 

paragrafów i omawiane jest to dzisiaj, więc w tym momencie jest za późno, żeby to zmieniać.  Jeżeli tylko będzie 

taka potrzeba, prosi o zwrócenie się do rady, rada się nad tym pochyli i uwzględni wnioski burmistrza. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że nie jest to w budżecie szkoły, tylko w budżecie Urzędu 

Miejskiego w Gołdapi. 

Radny Paweł Perko powiedział, że jeżeli to jest w budżecie gminy, a przesunięcie jest z paragrafu, który jest 

w szkole to nie jest w takim razie zabierane z gabinetu. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że gabinet znajduje się w szkole ale śroski na ten cel są w 

urzędzie. Gabinet jest utworzony z środków zewnętrznych, z dotacji i jest trwałość projektu. Urząd przyjął 

obowiązki, musi go utrzymać. 

Radny Maciej Kordjak,  przedstawił propozycję nr 15 - Gala Talentów. Kwota 50 000,00 zł, źródło 

finansowania: dział 900, rozdział 90095, §4210 - pozostała działalność, zakup materiałów i wyposażenia, 
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2000,00 zł. Dział 921, rozdział 92109, §4210 - domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, zakup materiałów i 

wyposażenia, 650,00 zł. Dział 921, rozdział 92195, §4210 - kultura, pozostała działalność, zakup materiałów i 

wyposażenia, 13600,00 zł. Dział 926, rozdział 92601, §4210, kultura fizyczna, obiekty sportowe, zakup 

materiałów i wyposażenia, 28450,00 zł. Dział 926, rozdział 92604, §4210, instytucje kultury fizycznej, zakup 

materiałów i wyposażenia, 3000,00 zł. Dział 926, rozdział 92695, §4210, kultura fizyczna, zakup materiałów i 

wyposażenia, 2300,00 zł. Przeniesienie do działu 750, rozdział 75095, §4190, paragraf na nagrody urząd 

zaproponował §4300, ale to mają być stricte nagrody dla dzieci i młodzieży, więc proponują przeniesienie do 

§4190. Większą promocję i większe rozsławienie gminy na chwilę obecną przynoszą uzdolnione dzieci i 

młodzież, ale i również dorośli, którzy występują na arenach sportowych, muzycznych, plastycznych, 

fotograficznych. Należy im podziękować i ich uhonorować, chociaż skromną galą wzorem innych miast. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że zaproponowano §4300 jako usługi, ponieważ 

sądzili, że chodzi o organizację gali talentów. Jeżeli chodzi o §4190 - nagrody konkursowe, jest to dość 

szczególny paragraf i takie nagrody mogą przyznać i zaksięgować w tym paragrafie, tylko i wyłącznie, jeżeli one 

będą wynikały z konkursu. Musi być regulamin konkursowy i jeżeli te środki na galę talentów radni proponują 

żeby przeznaczyć na nagrody to wskazanym paragrafem wg niej, nie znając planu tej gali, to byłby §304 jako 

nagrody o charakterze szczególnym, przyznawane osobom fizycznym. Zapytał, czy cała kwota 50 000,00 zł, 

byłaby przeznaczona na nagrody. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że tak. Jeżeli chodzi o kwestię organizacji i przygotowania to widzą to 

w taki sposób, że zajmą się tym wspólnie jednostki gminy tj. OSiR, Dom Kultury, które zrobią to w ramach 

swojej działalności. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska odpowiedziała, że na dzisiaj bliżej jest do §304 niż do §419, 

nagrody o charakterze szczególnym przyznawane osobom fizycznym. Zapytała, czy to mają być fizycznie 

zakupione nagrody, czy forma bonu, stypendium. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że jest to do ustalenia. Nie jest w stanie w tym momencie odpowiedzieć, 

bo nie jest autorem tego pomysłu, ale to jest kwestia wypracowania. Jeżeli skarbnik sugeruje §304 to mogą to 

zapisać. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w celu wprowadzenia wydarzenia pod tytułem „Gala 

Talentów'', radni zaproponowali zmniejszenie wydatków na zakup materiałów w rozdziale 92109, domy i 

ośrodki, kultury, świetlice i kluby. Jest to §4210 w kwocie 650,00 zł. W tym rozdziale i paragrafie znajdują się 

tylko i wyłącznie środki zaplanowane w kwocie 15 326,56 zł, stanowiące w całości wydatki z Funduszu 

Sołeckiego. Zmniejszenie w kwocie 650,00 zł, dotyczy wydatków z Funduszu Sołeckiego i prosi o wskazanie, 

którego Funduszu Sołeckiego te wydatki dotyczą. W rozdziale 92195, pozostała działalność, §4020 w kwocie 

13600,00 zł, zmniejszenie dotyczy planu wydatku na zakup materiałów i wyposażenia w OSiR w Gołdapi, w tym 

na zakup paliw. Został już ogłoszony przetarg. kwoty są potwierdzone. Koszta  dotyczą też kosztów zakupu 

środków czystości, chemii basenowych i innych bieżących zakupów. W roku 2025 basen, zgodnie z wnioskami 

mieszkańców, ale także ustaleniami, będzie funkcjonował w okresie wakacyjnym. Koszta utrzymania tych 

obiektów w kolejnych latach wzrosną. W rozdziale 92601 kultura fizyczna, obiekty sportowe, §4210, zostały 

wprowadzone zmiany w kwocie 28 450,00 zł. Dotyczy to zmniejszenia planu wydatków na zakup materiałów i 

wyposażenia także w Ośrodku Sportu i Rekreacji. W celu wprowadzenia tego wydarzenia w formie Gali 

Talentów dokonano propozycji zmian w rozdziale 92604. To też są instytucje kultury fizycznej, §4210 w kwocie 

3000,00 zł. Zmniejszenie dotyczy planu wydatku także na zakup materiałów i wyposażenia w Ośrodku Sportu i 

Rekreacji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że biorąc pod uwagę 50 000,00 zł, 

które podzielone będą na być może kilkaset dzieci, bo radni mają na myśli nie tylko i wyłącznie kluby sportowe, 

ale wszystkie dziedziny łącznie z muzyką, sztuką, sportem, klubów sportowych, czy też takich organizacji, które 

reprezentują miasto na zewnątrz i faktycznie promują nie tylko na arenie poza naszym miastem, ale też na arenie 

międzynarodowej, wojewódzkiej i nawet szerzej. Warto inwestować w te dzieci i jeżeli podzieli się to nawet 

przez setkę takowych dzieciaków to jaka to kwota wyjdzie na jedną osobę, czyli to są znikome koszty. Biorąc 

pod uwagę lata, gdzie te dzieciaki faktycznie jeżdżą i reprezentują miasto i robią to w sposób naprawdę 

brawurowy, za co trzeba tylko im podziękować i pogratulować. Do tej pory takich podziękowań młodzież i dzieci 

nie miała. Być może będzie to większa motywacja do tego, żeby większa część dzieci rozpoczęła swoją 

kontynuację, czy to ze sportem, czy to z muzyką, sztuką. To jest furtka też do tego, żeby te horyzonty im się 

poszerzały.  

Radny Paweł Perko powiedział, że chciałby poznać statystyki, ilu było odwiedzających w okresie letnim, jak 

basen był czynny.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że basen będzie pierwszy raz w historii czynny w okresie 

letnim a więc takie statystyki są na bieżąco teraz prowadzone. Po sezonie letnim dyrektor przedstawi radnym  
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statystyki. Hala i basen będzie uczęszczana przez 50-osobowe kolonie na przemian. Zewnętrzne kluby sportowe 

będą korzystały z  infrastruktury.. 

Radny Maciej Kordjak odniósł się do wspomnianych przez burmistrza paragrafów, tj.  do działu 921, rozdział 

92109, §4210, 650,00 zł - Fundusz Sołecki. Wcześni urząd nie zwrócił na to uwagi, chociaż inne uwagi tego typu 

dostali, też by znaleźli inne źródło. Nie czas i pora, żeby się teraz pochylać nad szukaniem 650,00 zł 

zaproponował  pomniejszenie tej kwoty o  650,00 zł w tym przesunięciu. Warto zacząć pracę nad galą w tym  

pozyskać środki zewnętrzne od sponsorów i innych ewentualnych grantodawców, żeby dołożyć do tego bardzo 

skromnego budżetu. Na pewno będą to wydane środki lepiej niż na promocję. 

Radca prawny Marcin Bogdan zapytał radnego, czy zmodyfikował poprawkę 15. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że zmniejszenie wnioskowanej kwoty o 650,00 zł wnioskowanej. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz Wykreślenie działu 921, rozdział 92109, §4210, domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby, zakup materiałów i uposażenia na kwotę 650,00 zł w związku z informacją, która 

została w tej chwili przekazana przez burmistrza. Są to środki sołeckie, 

Radny Maciej Kordjak przedstawił 16 propozycję - Szlaki turystyczne, utrzymanie i oznakowanie, kwota 30 

100,00 zł. Źródła finansowania: dział 700, rozdział 70007, §4260 - gospodarowanie mieszkaniowym zasobem 

gminnym, zakup energii, 1080,00 zł. Dział 700, rozdział 70095, §4260 -  pozostała działalność, zakup energii, 

900,00 zł. Dział 710, rozdział 71035, §4260, cmentarze, działalność usługowa, zakup energii, 1000,00 zł. Dział 

750, rozdział 75095, §4260 - pozostała działalność, zakup energii, 120,00 zł. Dział 801, rozdział 80101, §4260, 

- szkoły podstawowe, zakup energii, 27 000,00 zł. Przeniesienie do działu 630, rozdział 63003, §4300 w 

załączniku numer 2 do projektu budżetu Gminy Gołdap na rok 2025. 

Radny Zbigniew Makarewicz powiedział, że przesunięcia budżetowe takie jak te dotyczące środków między 

innymi na utrzymanie i oznakowanie szlaków turystycznych są nie tylko potrzebne, ale również strategicznie 

uzasadnione. Dzięki oszczędnościom na energię elektryczną, które burmistrz wskazał jako efekt racjonalnego 

gospodarowania, proponuje się przesunąć środki na wsparcie rozwoju lokalnej infrastruktury turystycznej. Szlaki 

turystyczne odgrywają kluczową rolę w budowaniu atrakcyjności regionu. Dobrze utrzymana i odpowiednio 

oznakowana sieć szlaków przyciąga turystów i zachęca ich do dalszego pozostania w naszej gminie. Ma to 

szczególne znaczenie w kontekście opłaty uzdrowiskowej, która naliczana jest dopiero od drugiego dnia pobytu. 

Oznacza to, że każda inicjatywa, która sprawi, że goście zdecydują się przedłużyć swój pobyt, bezpośrednio 

przekłada się na dodatkowe wpływy do budżetu gminy. Dobrze rozwinięta sieć szlaków turystycznych, zwiększa 

atrakcyjność gminy, zarówno dla rodzin, grup zorganizowanych, jak i indywidualnych turystów, którzy cenią 

sobie komfort i bezpieczeństwo. Turyści chętnie korzystają z tras, które są dobrze oznakowane, a przy tym 

oferują dostęp do ciekawych miejsc, walorów przyrodniczych i historycznych. Oznaczenie kilku dodatkowych 

łączników, pozwoli zwiększyć atrakcyjność istniejących i niedawno odnowionych tras, co z kolei przełoży się 

na większe zainteresowanie nimi i częste użytkowanie zarówno przez mieszkańców, jak i turystów. Warto 

również podkreślić, że inwestowanie w infrastrukturę turystyczną, przynosi korzyści nie tylko turystom, ale także 

mieszkańcom  gminy. Lepsza infrastruktura przekłada się na rozwój lokalnej gospodarki. Od zwiększonego ruchu 

w lokalnych sklepach i restauracjach, po większe zainteresowanie usługami noclegowymi. Takie przesunięcia 

budżetowe są przykładem działania z myślą o długoterminowych korzyściach dla całej społeczności. Dzięki nim 

gmina stanie się bardziej atrakcyjna zarówno jako cel turystyczny, ale przede wszystkim miejsce dla życia 

naszych mieszkańców.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział,  że w punkcie 16 i w punkcie 17 zmniejszenia będą na 

kwotę 45 050,00 zł. Zwiększenia na papier ksero i papier toaletowy będą na kwotę 68 967,00 zł. Bilansując 

zwiększenia i zmniejszenia, najbardziej straci przedszkole samorządowe, ponieważ będzie ono miało mniej o 

3259,00 zł w bilansie ogólnym. Najwięcej zyska Szkoła Podstawowa nr 3, bo 8132,00 zł. Różnica na kwotach, 

które radni wskazują, będzie wynosiła 23 917,00 zł, czyli o tyle wzrosną kwoty dostarczone na inne zadania w 

szkołach, ale zabrane z energii elektrycznej, która w określonym standardzie musi być dostarczona i musi być 

doświetlona sala zajęciowa, korytarze, żeby spełniać wymagania.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że obliczenia wynikające z oszczędności na energii również w oparciu o 

tylko i wyłącznie dane z urzędu, wskazują, że na tych pozycjach, oszczędności będą jeszcze większe niż te 

przesunięcia, które proponują. Gdyby się jednak okazało, że  wyliczenia są błędne, burmistrz może zwrócić się 

do rady, rada rozpatrzy wniosek. 

Radny Maciej Kordjak  przedstawił propozycję nr 17 - Utwardzenie odcinka ulicy Jeziorowej, wykonanie 

nawierzchni bitumicznej, kwota 305 880,00 zł. Źródła finansowania: Dział 801, rozdział 80103, §4260 - oddziały 

przedszkolne, zakup energii, 8800,00 zł. Dział 801, rozdział 80104, §4260 - przedszkola, zakup energii, 7500,00 

zł. Dział 801, rozdział 80148, §4260, stołówki szkolne i przedszkolne, zakup energii, 2200,00 zł. Dział 852, 

rozdział 85205, §4260 - zadanie w zakresie przeciwdziałania przemocy, zakup energii, 60,00 zł. Dział 852, 

rozdział 85215, §4260 - dodatki mieszkaniowe, zakup energii, 120,00 zł. Dział 852, rozdział 85219, §4260 - 
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ośrodki pomocy społecznej, zakup energii, 1400,00 zł. Dział 855, rozdział 85502, §4260 - rodzina, zakup energii, 

240,00 zł. Dział 900, rozdział 90004, §4260 - utrzymanie zieleni, zakup energii, 60,00 zł. Dział 900, rozdział 

90015, §4260 - oświetlenie ulic, placów, dróg, zakup energii, 63700,00 zł. Dział 900, rozdział 90095, §4260 - 

pozostała działalność, zakup energii, 2700,00 zł. Dział 921, rozdział 92195, §4260 -  pozostała działalność, zakup 

energii, 3000,00 zł. Dział 926, rozdział 92601, §4260 - obiekty sportowe, zakup energii, 13350,00 zł. Dział 926, 

rozdział 92604, §4260 - instytucje kultury fizycznej, zakup energii, 2100,00 zł. Dział 926, rozdział 92695, §4260 

- kultura fizyczna, pozostała działalność, zakup energii, 1100,00 zł. Dział 750, rozdział 75095, §4210 - pozostała 

działalność, zakup materiałów i wyposażenia, 29000,00 zł. Dział 750, rozdział 75095, §4300 – administracja 

publiczna, pozostała działalność, zakup usług pozostałych, 60000,00 zł. Dział 900, rozdział 90095, §4300, 

gospodarka komunalna, pozostała działalność, zakup usług pozostałych, 111000,00 zł. Przeniesienie do działu 

600, rozdziału 60016, §4300. Wskazał wątpliwość, czy nie powinno być przesunięte do §6050. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że  bardzo dobrze nam się współpracowało z radną 

Zofią Syperek, między innymi jeśli chodzi o ulicę tą Jeziorową, o wykonanie nawierzchni bitumicznej. Ulica jest 

już uzbrojona. Ma nadzieję, że wykonanie tej nawierzchni polepszy funkcjonalność ulicy, funkcjonalność 

użytkową dla mieszkańców, którzy tam są. Ponadto zwiększy tą atrakcyjność działek leżących przy tej ulicy, co 

jednoznacznie zwiększy sprzedaż tych działek, zwiększy dochód majątkowy gminy, co też wpłynie pozytywnie 

na wyniki. 

Radna Zofia Syperek powiedziała, że w tym roku radni zgłosili 73 wnioski i żaden z tych wniosków nie 

znalazł się w budżecie na 2025 rok. Wśród tych wniosków był zgłoszony przez nią wniosek utwardzenia ulicy 

Jeziorowej. Na spotkaniu mieszkańców Podlasia z urzędującym dzisiaj burmistrzem, jeden z mieszkańców ulicy 

Jeziorowej powiedział, że mieszkańcy tej ulicy czują się pomijani, poszkodowani, a nawet wyraził się, że czują 

się tak, jak obywatele drugiej kategorii. Po tym spotkaniu odbyła się wizja lokalna na tej ulicy, byli tam 

pracownicy urzędu, burmistrz. Droga nadal jest nieutwardzona, często jest nieośnieżona a nawet jest 

nieoświetlona. Przyszedł czas najwyższy, aby tą drogę utwardzić. Mieszkańcy oczekują, żeby mieć takie same 

warunki jak mieszkańcy na przykład w centrum Gołdapi. To kolejna droga, na którą mieszkańcy czekają bardzo 

długo. 

Radny Paweł Perko podziękował w imieniu mieszkańców, którzy tam mieszkających tam osób.  

Mieszkańców, którymi są emeryci i którzy to tydzień w tydzień tą drogę łatają. Gmina przywozi wywrotkę żwiru, 

a dwóch starszych panów z taczką, z łopatami połata dziury w tej drodze.  

Radny Maciej Kordjak  powiedział, że ten teren został bardzo mocno uzbrojony. Jest to bardzo 

reprezentatywny teren gminy i to tak naprawdę jest dopiero początek tego, co powinno się tam zrobić. Nowe 

drogi, które tam zostały niedawno wyznaczone, również powinny być jak najszybciej utwardzone. Jest to teren 

bezpośrednio w sąsiedztwie promenady zdrojowej, budowanego zakładu przyrodoleczniczego.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że urząd nie jest przeciwko tym propozycjom tylko budżet 

został skonstruowany w taki sposób, żeby zabezpieczyć zobowiązania wymagalne, które dzisiaj zostały 

omówione. Zobowiązania wymagalne powinny być pokryte i co roku będzie dążenie do tego, żeby nie było takich 

sytuacji, jakie były w przeszłości. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że wszystkie zaproponowane zmiany zostały oparte na analizach, 

wyliczeniach w oparciu o dokumenty, które od urzędu dostali. Wszelkie niedociągnięcia, błędne wskazania, 

wynikają nie z radnych złej woli, a tylko i wyłącznie z braku informacji i braku dialogu z drugiej strony. Od 

grudnia dokumenty, które omawiane są dzisiaj, są w obiegu ze zmianami kosmetycznymi. Doprecyzowywane są  

poszczególne uwagi, które do radnych spływają. Robią to ręcznie, bez użycia programów, które są w dyspozycji 

urzędu, chociaż urząd powinien tak naprawdę wspierać radę i radnych. Oczywiście na wszystkie prośby, z 

którymi się zwracają, dostają odpowiedzi za co podziękował zastępcy skarbnika i skarbnikowi.  Radni nie są od 

tego, żeby akceptować projekt burmistrza, tylko żeby tworzyć wspólnie budżet i żeby zwracać szczególną uwagę 

na racjonalne gospodarowanie tymi środkami, których jest niewiele. Jest wiele rzeczy do naprawienia, do 

usprawnienia, modyfikacji i na pewno nie będą tego odkładać tego w czasie.  dlatego że czas jest naszym nie 

sprzymierzeńcem, a niestety wrogiem.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski powiedział, że do chwili obecnej nie otrzymali od burmistrza  

zaprezentowanych materiałów. Nie otrzymali żadnych informacji, które miałyby wpływ na zmianę decyzji 

radnych, możliwość zmiany podejścia do zmian w budżecie. Zabrakło chęci burmistrza do współpracy z radnymi. 

Radni byli cały czas otwarci,  czekali na informacje od burmistrza, konkretnie problemy.  

Radna Janina Pietrewicz zwróciła się o wyświetlenie tabelki. Wskazała, o ile będziecie mieli uszczuplony 

budżet na energię elektryczną, którą dyrektorzy mieli zaplanowaną na dany rok. Zapytała, dlaczego kwoty są tak 

rozbieżne, czym radni się sugerowali, czy uważają, że jedne szkoły są lepsze, a drugie gorsze.  Dla większości 

placówek są to pokaźne kwoty. Nie jest przeciwniczką remontu t drogi Jeziorowej ale nie kosztem placówek 

oświatowych.  
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Radny Paweł Perko zapytał radną, skąd ma tą wydrukowaną kartkę. 

Radna Janina Pietrewicz  odpowiedziała, że skarbnik radnym z klubu przedstawiła działy i jakie są kwoty. 

Radny Paweł Perko powiedział, że zadał pytanie, skąd ma tą kartkę. 

Radna Janina Pietrewicz  odpowiedziała,  że skarbnik przygotowała dla radnych z klubu. Mieli kwoty podane, 

radnych obowiązkiem było uzupełnić i w taki sposób to zostało uzupełnione. Widać, jakie rozbieżności są w 

szkołach, gdzie zabrana jest kwota na energię elektryczną.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że ten szablon przygotowany, żeby wyjaśnić wszystko jak 

wyglądała procedura. Został przygotowany przez skarbnik. Radny Maciej Kordjak z tego co pamięta wysłał w 

odpowiedzi uzupełniony dokument.  

Radny Paweł Perko przeprosił za te emocje. Myślał, że to jest inna tabelka, która była w prezentacji. 

Myślałem, że to jest inna tabelka, którą ostatnio burmistrz prezentował, ze zwiększeniami i ze zmniejszeniami 

na energii.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że gdyby radna sięgnęła do materiałów, które otrzymali 20 listopada, gdzie 

są pozycje, jeżeli chodzi o zakup energii w poszczególnych jednostkach, zobaczyłaby, jakie tam są całkowite 

kwoty. Kwoty są diametralnie różne w zależności od szkół. Jest to tylko i wyłącznie procentowe zdjęcie z każdej 

pozycji na energii 3%.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski podsumowując powiedział, że współpraca będzie. Na każdy 

wniosek, który burmistrz złoży o uzupełnienie środków w pozycjach budżetowych, rada pochyli się i będzie 

pracować wspólnie, razem.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zwrócił się, aby radni  na kolejnych sesjach się tyle razy nie powtarzali.  

Radny Wojciech Hołdyński zwrócił się do wszystkich z apelem o zastosowanie pewnej opcji zerowej, czyli 

przyjęcie budżetu zaproponowanego przez pana burmistrza w dniu 15 listopada. Ewentualne przegłosowane 

przez poprawki mogą zaważyć na tym, że ten budżet może być w dużej mierze zmieniony, może nie 

zaopiniowany pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Padło dziś, że pewne wydatki czy 

zobowiązania na pewne wydatki na ten rok zostały już poczynione wcześniej a obecnie te niektóre poprawki 

zabierają z tych paragrafów pewne środki finansowe. Jest w posiadaniu wyroku Naczelnego Sądu 

Administracyjnego sierpnia tego roku. Tam był podobny przypadek jednej z gmin w Polsce, tylko tam chodziło 

o dwie poprawki, nie o 17 i o kwotę 97 000,00 zł a nie milionowe kwoty. Naczelny Sąd Administracyjny uznał, 

że jeśli zobowiązania były poczynione wcześniej to burmistrz tamtejszej gminy musiał mieć środki na ich 

pokrycie. A skoro rada w uchwale budżetowej zabrała, to niestety NSA przyznał rację burmistrzowi. Zastanawia 

się, co będzie, kiedy RIO nie zaaprobuje tego budżetu. Jeśli budżet nie jest uchwalony do końca stycznia, to 

wtedy RIO do końca lutego zgodnie z ustawą o finansach publicznych, ustala budżet samodzielnie w zakresie, 

tak jak jest napisane w art. 240, zadań własnych oraz zadań zleconych. Gdyby przyjąć projekt budżetu 

zaproponowany przez burmistrza, byłby czas na podobną dyskusję, jak dzisiaj merytoryczną, spokojną. Można 

by było porozmawiać o inwestycjach, o zatrudnieniu w Urzędzie Miejskim, o pewnych oszczędnościach.  Jest to 

pierwszy budżet burmistrza, skarbnik, jest nowe kierownictwo urzędu, nowa rada.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że ponad rok temu rada pod przewodnictwem radnego Wojciecha 

Hołdyńskiego przejęła budżet w którym brakowało 7 000 000,00 zł na szkoły i też były zabezpieczone umowy z 

nauczycielami i tych środków nie było, rada musiała je dokładać w ubiegłym roku. Jeżeli chodzi o czas na 

dyskusję, rozmowy i dotarcie to było 1,5 miesiąca czasu ale dyskusji żadnej nie było. Byli otwarci i cały czas są 

otwarci na dyskusję.  

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że nie brakowało pieniędzy dla szkół,  wolne środki były w znacznej 

wysokości i budżet został zostawiony w nie takim złym stanie, jak radny przedstawia. Jako rada, jako komisja, 

nie głosowali tych poprawek. Jego zdaniem  jest to naruszenie uchwały trybowej. Ma wątpliwości, co będzie 

dalej, gdy RIO nie zaakceptuje tego budżetu.  

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że w tym budżecie też są wystarczające wolne środki i mowa o 1,73% 

zmiany w budżecie, co opiewa na kwotę ok 2 700 000,00 zł. Wolnych środków jest w zaokrągleniu 6 500 000,00 

zł na chwilę obecną. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że burmistrz odpowiada za prawidłową 

gospodarkę finansową, którą uchwala rada. To jest jedyny etap, na którym radni mogą wprowadzać swoje 

zmiany, propozycje. Były 73 wnioski o których mówiono już kilka razy. Cieszy się, że te 17 wniosków, które 

zostały dzisiaj zaprezentowane i omówione zespala radę, bo są to wnioski i jednego klubu, i drugiego klubu. 

Wszystko, co jest w budżecie dotyka mieszkańców i dotyka ludzi.  

Radny Paweł Perko powiedział, że formalnie na Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego radna Zofia Syperek  złożyła kilka propozycji do budżetu.  

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że wnioski wspomniane przez radnego Macieja Kordjaka były 

zgłaszane do budżetu, czyli przed 15 listopada. Po 15 listopada klub nie składał żadnych wniosków, a to dlatego, 
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że uznali, że to jest pierwszy budżet burmistrza i będą o tych sprawach dyskutować po uchwaleniu, po uzyskaniu 

dodatkowych ewentualnie środków zewnętrznych.  

Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że 4 z prezentowanych poprawek na wyświetlanym monitorze w 

zakresie paragrafu, do którego mają te środki trafić, zawierały znaki zapytania. Zwrócił się do projektodawcy 

poprawek jednoznacznie określenie,  który to będzie paragraf. Tak było przy poprawce numer 7, 12, 15 i 17. 

Radny Maciej Kordjak  powiedział, że poprawka 7 - wymiana oświetlenia ulicznego. Proponowany paragraf 

przez skarbnik  §4300. Wątpliwość była =czy nie powinien to być §6050. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska odpowiedziała, że  §6050 to jest wydatek inwestycyjny i dzisiaj 

nie umie państwu odpowiedzieć, co się ma kryć, czy to ma być zwykła wymiana lamp, czy to ma być jakieś 

unowocześnienie oświetlenia, bo to jest ważne w tym momencie. 

Radny Maciej Kordjak  odpowiedział, że zostaje  §4300 zgodnie z sugestią i dookreślą to w późniejszym 

terminie. W punkcie 12 zostaje §4300.  Punkt 15 zmieniają na §3040. Wątpliwość ,jest przy propozycji nr 17  , 

czy nie powinno być §6050. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska odpowiedziała, że jeżeli to jest utwardzenie związane bardziej z 

przebudową tej drogi to §6050 jako wydatek inwestycyjny. Żeby określać szczegółowe klasyfikacje  musi znać 

dość szczegółowy zakres prac.  

Radny Maciej Kordjak  powiedział, że zostaje §4300.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła 10 minutową przerwę w obradach – godz. . 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz.  

d) 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zwiększenia 

kwoty na dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni o kwotę 100 000,00 Przesunięcie z: - dział 851 

rozdział 85111 paragraf 6300 w kwocie100 000,00 (Dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na zakupy 

inwestycyjne - Zakup sprzętu medycznego na wyposażenie i uruchomienie oddziału wewnętrznego) Do działu 

900  rozdział 90019 paragraf 6230 w załączniku nr 2 do projekty uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 6 przeciw wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

1. Zwiększenie kwoty na dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni o kwotę 100 000,00 Przesunięcie z: - 

dział 851 rozdział 85111 paragraf 6300 w kwocie100 000,00 (Dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu 

na zakupy inwestycyjne - Zakup sprzętu medycznego na wyposażenie i uruchomienie oddziału wewnętrznego) 

Do działu 900  rozdział 90019 paragraf 6230 w załączniku nr 2 do projekty uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz,  

Paweł  Perko, Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (6) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zwiększenia  

o 50 000,00  Rady Osiedli Przesunięcie z: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4300 (Urząd gminy, Zakup usług 

pozostałych) kwota 50 000,00 Do działu 750 paragraf 75095 rozdział 4300 - zał. nr 2 uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

2. Rady Osiedli zwiększenie o 50 000,00 Przesunięcie z: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4300 (Urząd 

gminy, Zakup usług pozostałych) kwota 50 000,00 Do działu 750 paragraf 75095 rozdział 4300 - zał. nr 2 

uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (5) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zofia Syperek 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie o 160 000,00 

Przesunięcie środków Budżet Obywatelski zwiększenia z: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4010 

(Wynagrodzenia osobowe pracowników) kwota 160 000,00 Do działu 758 rozdział 75818 paragraf 4810 - zał. 

nr 2 projektu uchwały 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 6 przeciw wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

3. Budżet Obywatelski zwiększenie o 160 000,00 Przesunięcie środków z: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 

4010 (Wynagrodzenia osobowe pracowników) kwota 160 000,00 Do działu 758 rozdział 75818 paragraf 4810 - 

zał. nr 2 projektu uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (6) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Lampy solarne 

sołectwa + teren miejski zwiększenie o 49 500,00 Przesunięcie z: – dział 750 rozdział 75023 paragraf 4260 

(Zakup energii) kwota 49 500,00 Do działu 900 rozdział 90015 paragraf 6050 - zał. nr 2 do projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

4. Lampy solarne sołectwa + teren miejski zwiększenie o 49 500,00 Przesunięcie z: – dział 750 rozdział 75023 

paragraf 4260 (Zakup energii) kwota 49 500,00 Do działu 900 rozdział 90015 paragraf 6050 - zał. nr 2 do projektu 

uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz, Paweł  

Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (2) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janina  Pietrewicz, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Rada miejska– 

obsługa prawna, szkolenia + szkolenia dla sołtysów, opinie, opracowania zewnętrzne, transmisje online komisji 

itp. o 150 000,00 przesunięcie z: - dział 750 rozdział 75075 paragraf 4300 (Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego, zakup usług pozostałych) - 45 000,00 - dział 600 rozdział 60016 paragraf 4300 (Drogi publiczne 

gminne zakup usług pozostałych) - 27 000,00 - dział 700 rozdział 70005 paragraf 4300 (Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami zakup usług pozostałych) - 48 000,00 - dział 900 rozdział 90003 paragraf 4300 

(Oczyszczanie miast i wsi zakup usług pozostałych) - 27 000,00 - dział 700 rozdział 70007 paragraf 4300 

(Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy zakup usług pozostałych) - 3 000,00 Do działu 750 rozdział 

75022 paragraf 4300 - zał. nr 2 do projektu uchwały 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 6 przeciw wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

5. Rada miejska– obsługa prawna, szkolenia + szkolenia dla sołtysów, opinie, opracowania zewnętrzne, 

transmisje online komisji itp. o 150 000,00 przesunięcie z: - dział 750 rozdział 75075 paragraf 4300 (Promocja 

jednostek samorządu terytorialnego, zakup usług pozostałych) - 45 000,00 - dział 600 rozdział 60016 paragraf 

4300 (Drogi publiczne gminne zakup usług pozostałych) - 27 000,00 - dział 700 rozdział 70005 paragraf 4300 

(Gospodarka gruntami i nieruchomościami zakup usług pozostałych) - 48 000,00 - dział 900 rozdział 90003 
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paragraf 4300 (Oczyszczanie miast i wsi zakup usług pozostałych) - 27 000,00 - dział 700 rozdział 70007 paragraf 

4300 (Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy zakup usług pozostałych) - 3 000,00 Do działu 750 

rozdział 75022 paragraf 4300 - zał. nr 2 do projektu uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (6) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek, Monika Wałejko, Marek 

Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Zakup papieru 

xero i papieru toaletowego do szkół zwiększenie 68 967,00 Przesunięcie z: - dział 600 rozdział 60004 paragraf 

4300 (Lokalny transport zbiorowy, zakup usług pozostałych) - 200,00 - dział 600 rozdział 60019 paragraf 4300 

(Płatne parkowanie, zakup usług pozostałych) - 180,00 - dział 710 rozdział  71004 paragraf 4300 (Plany 

zagospodarowania przestrzennego, zakup usług pozostałych) - 12 649,00 - dział 750 rozdział 75022 paragraf 

4300 (rada gminy, zakup usług pozostałych) - 1 800,00 - dział 750  rozdział 75023 paragraf 4530 (urząd miejski, 

Podatek od towarów i usług)  - 7 260,00. - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4440 (urząd miejski, Odpisy  

na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych) - 18 578,00 - dział 900 rozdział 90004 paragraf 4300 (Utrzymanie 

zieleni w miastach i gminach, zakup usług pozostałych) - 10 500,00 - dział 600 rozdział 60016 paragraf 4210 

(Drogi publiczne gminne, Zakup materiałów i wyposażenia) - 240,00 - dział 600 rozdział 60019 paragraf 4210 

(płatne parkowanie, Zakup materiałów i wyposażenia) - 160,00 - dział 700 rozdział 70005 paragraf 4210 

(gospodarka gruntami i nieruchomościami, Zakup materiałów i wyposażenia) - 1 600,00 - dział 700 rozdział 

70007 paragraf 4210 (Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup materiałów i wyposażenia) - 

40,00 - dział 710 rozdział 71035 paragraf 4210 (Cmentarze, zakup materiałów i wyposażenia) – 1 600,00 - dział 

750 rozdział 75022 paragraf 4210 (Rada gminy, zakup materiałów i wyposażenia) - 800,00 - dział 750 rozdział 

75075 paragraf 4210 (Promocja jednostek samorządu terytorialnego, zakup materiałów i wyposażenia)- 3 600,00 

- dział 750 rozdział 75095 paragraf 4210 (Pozostała działalność, zakup materiałów i wyposażenia)- 6 000,00 - 

dział 900 rozdział 90004 paragraf 4210 (utrzymanie zieleni , zakup materiałów i wyposażenia) - 3 200,00 - dział 

926 rozdział 92695 paragraf 4210 (Pozostała działalność , zakup materiałów i wyposażenia) - 80,00 - dział 754 

rozdział 75416 paragraf 4210 (Straż gminna/miejska, zakup materiałów i wyposażenia) - 480,00  

Do działów/rozdziałów/paragrafów: Rozdziały budżetu (propozycja, jeśli placówki samodzielnie dokonują 

zakupu) 80101 §4210 80103/80104 §4210 12 420 zł  1 380 zł SP1, 7 530 zł 837 zł SP2 17 430 zł 1 937 zł 

SP3 11 040 zł 1 227 zł SP5 3 510 zł     390 zł Pogorzel 4 980 zł 553 zł Grabowo 5 733 zł PS 56 910 zł  

12 057 zł zał. nr 2 do projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 6 przeciw wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

6. Zakup papieru xero i papieru toaletowego do szkół zwiększenie 68 967,00 Przesunięcie z: - dział 600 

rozdział 60004 paragraf 4300 (Lokalny transport zbiorowy, zakup usług pozostałych) - 200,00 - dział 600 

rozdział 60019 paragraf 4300 (Płatne parkowanie, zakup usług pozostałych) - 180,00 - dział 710 rozdział  71004 

paragraf 4300 (Plany zagospodarowania przestrzennego, zakup usług pozostałych) - 12 649,00 - dział 750 

rozdział 75022 paragraf 4300 (rada gminy, zakup usług pozostałych) - 1 800,00 - dział 750  rozdział 75023 

paragraf 4530 (urząd miejski, Podatek od towarów i usług)  - 7 260,00. - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4440 

(urząd miejski, Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych) - 18 578,00 - dział 900 rozdział 90004 

paragraf 4300 (Utrzymanie zieleni w miastach i gminach, zakup usług pozostałych) - 10 500,00 - dział 600 

rozdział 60016 paragraf 4210 (Drogi publiczne gminne, Zakup materiałów i wyposażenia) - 240,00 - dział 600 

rozdział 60019 paragraf 4210 (płatne parkowanie, Zakup materiałów i wyposażenia) - 160,00 - dział 700 rozdział 

70005 paragraf 4210 (gospodarka gruntami i nieruchomościami, Zakup materiałów i wyposażenia) - 1 600,00 - 

dział 700 rozdział 70007 paragraf 4210 (Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup materiałów  

i wyposażenia) - 40,00 - dział 710 rozdział 71035 paragraf 4210 (Cmentarze, zakup materiałów i wyposażenia) 

– 1 600,00 - dział 750 rozdział 75022 paragraf 4210 (Rada gminy, zakup materiałów i wyposażenia) - 800,00 - 

dział 750 rozdział 75075 paragraf 4210 (Promocja jednostek samorządu terytorialnego, zakup materiałów  

i wyposażenia)- 3 600,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 4210 (Pozostała działalność, zakup materiałów  

i wyposażenia)- 6 000,00 - dział 900 rozdział 90004 paragraf 4210 (utrzymanie zieleni , zakup materiałów  

i wyposażenia) - 3 200,00 - dział 926 rozdział 92695 paragraf 4210 (Pozostała działalność , zakup materiałów  
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i wyposażenia) - 80,00 - dział 754 rozdział 75416 paragraf 4210 (Straż gminna/miejska, zakup materiałów  

i wyposażenia) - 480,00 Do działów/rozdziałów/paragrafów: Rozdziały budżetu (propozycja, jeśli placówki 

samodzielnie dokonują zakupu) 80101 §4210 80103/80104 §4210 12 420 zł         1 380 zł SP1 7 530 zł         

837 zł SP2 17 430 zł 1 937 zł SP3 11 040 zł         1 227 zł SP5 3 510 zł         390 zł Pogorzel 4 980 zł         

553 zł Grabowo 5 733 zł PS 56 910 zł 12 057 zł zał. nr 2 do projektu uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (6) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina Pietrewicz, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Wymiana 

oświetlenia ulicznego kwota 1 102 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4010 (Urząd 

gminy, Wynagrodzenia osobowe pracowników) 1 000 000 - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4110 (Urząd 

gminy, Składki na ubezpieczenia społeczne) - 27 750,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 4300 (Promocja 

jednostek samorządu terytorialnego, zakup usług pozostałych) - 74 250,00 Do działu 900 – Rozdział 90015 § 

4300. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujące się  wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

7. Wymiana oświetlenia ulicznego kwota 1 102 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 

paragraf 4010 (Urząd gminy, Wynagrodzenia osobowe pracowników) 1 000 000 - dział 750 rozdział 75023 

paragraf 4110 (Urząd gminy, Składki na ubezpieczenia społeczne) - 27 750,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 

4300 (Promocja jednostek samorządu terytorialnego, zakup usług pozostałych) - 74 250,00 Do działu 900 – 

Rozdział 90015 § 4300. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (2) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 8. Pumptrak + 

monitoring  i oświetlenie łącznie z Green Velo kwota 50 600,00 zł Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 

75023 paragraf 3020 (Urząd gminy, Wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń)   - 1 050,00. - dział 750  

rozdział 75023 paragraf 4110 (Urząd gminy, Składki na ubezpieczenia społeczne) - 19 475,00 - dział 750 rozdział 

75023 paragraf 4270 (Urząd gminy, Zakup usług remontowych) – 4 500,00 - dział 750  rozdział 75023 paragraf 

4280 (Urząd gminy, Zakup usług zdrowotnych)  - 1 050,00. - dział 750  rozdział 75023 paragraf 4360 (Urząd 

gminy, Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych) - 7 275,00 - dział 750  rozdział 75023 paragraf 4420 

(Urząd gminy, Podróże służbowe zagraniczne) – 2 250,00. - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4440 (Urząd 

gminy, Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych) - 15 000,00 Do działu 900 Rozdział 90095 § 6050 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 1 przeciw, 5 wstrzymujących się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

8. Pumptrak + monitoring  i oświetlenie łącznie z Green Velo kwota 50 600,00 zł Źródła finansowania: - dział 

750 rozdział 75023 paragraf 3020 (Urząd gminy, Wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń)   - 1 050,00. 

- dział 750  rozdział 75023 paragraf 4110 (Urząd gminy, Składki na ubezpieczenia społeczne) - 19 475,00 - dział 

750 rozdział 75023 paragraf 4270 (Urząd gminy, Zakup usług remontowych) – 4 500,00 - dział 750  rozdział 

75023 paragraf 4280 (Urząd gminy, Zakup usług zdrowotnych)  - 1 050,00. - dział 750  rozdział 75023 paragraf 

4360 (Urząd gminy, Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych) - 7 275,00 - dział 750  rozdział 75023 

paragraf 4420 (Urząd gminy, Podróże służbowe zagraniczne) – 2 250,00. - dział 750 rozdział 75023 paragraf 
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4440 (Urząd gminy, Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych) - 15 000,00 Do działu 900 Rozdział 

90095 § 6050 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (1) 

Zofia   Syperek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Monitoring place 

zabaw kwota 30 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4430 (Urząd gminy, Różne 

opłaty i składki) - 30 000,00. Do działu 900 Rozdział 90095 § 6050 zał. nr 2 do projektu budżetu 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 4 przeciw, 2 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

9. Monitoring place zabaw kwota 30 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4430 

(Urząd gminy, Różne opłaty i składki) - 30 000,00. Do działu 900 Rozdział 90095 § 6050 zał. nr 2 do projektu 

budżetu 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (4) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Dokumentacja 

odcinka ul. Boczna kolejny etap kwota 102 000,00 Źródła finansowania: - dział 750  rozdział75023paragraf 4120 

(Urząd gminy, Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy) - 34 350,00. - dział 750  rozdział 75023 

paragraf 4140 (Urząd gminy, Wpłaty na PFRON - 18 000,00. - dział 750  rozdział 75023 paragraf 4170 (Urząd 

gminy, Wynagrodzenia bezosobowe) – 12 150,00. - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4210 (Urząd gminy, zakup 

materiałów i wyposażenia) - 36 300,00. - dział 750  rozdział 75023 paragraf 4220 (Urząd gminy, zakup środków 

żywności) – 1 200,00. Do działu 600 Rozdział 60016 § 6050 zał. nr 2 do projektu budżetu. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 1 przeciw, 5 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

10. Dokumentacja odcinka ul. Boczna kolejny etap kwota 102 000,00 Źródła finansowania: - dział 750  

rozdział75023paragraf 4120 (Urząd gminy, Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy) - 34 

350,00. - dział 750  rozdział 75023 paragraf 4140 (Urząd gminy, Wpłaty na PFRON - 18 000,00. - dział 750  

rozdział 75023 paragraf 4170 (Urząd gminy, Wynagrodzenia bezosobowe) – 12 150,00. - dział 750 rozdział 

75023 paragraf 4210 (Urząd gminy, zakup materiałów i wyposażenia) - 36 300,00. - dział 750  rozdział 75023 

paragraf 4220 (Urząd gminy, zakup środków żywności) – 1 200,00. Do działu 600 Rozdział 60016 § 6050 zał. 

nr 2 do projektu budżetu 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (1) 

Janina  Pietrewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
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Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Zofia   Syperek, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Dokumentacja 

ulicy tzw. „budowlanki” we Wronkach Wielkich kwota 50 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 

75023 paragraf 4300 (Urząd gminy, zakup usług pozostałych) – 50 000,00 Do działu 600 Rozdział 60017 § 6050. 

W głosowaniu jawnym głosami 10 za, 2 przeciw, 3 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

11.  Dokumentacja ulicy tzw. „budowlanki” we Wronkach Wielkich kwota 50 000,00 Źródła finansowania: - 

dział 750 rozdział 75023 paragraf 4300 (Urząd gminy, zakup usług pozostałych) – 50 000,00 Do działu 600 

Rozdział 60017 § 6050 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (2) 

Wojciech Hołdyński, Janina  Pietrewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kamil Markowski, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Utwardzenie 

terenu przy SP2 kwota 200 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4110 (Urząd gminy, 

składki na ubezpieczenie społeczne) - 200 000,00. Do działu 801 Rozdział 80101 § 4300. 

W głosowaniu jawnym głosami 10 za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

12. Utwardzenie terenu przy SP2 kwota 200 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 

4110 (Urząd gminy, składki na ubezpieczenie społeczne) - 200 000,00. Do działu 801 Rozdział 80101 § 4300 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz,  

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (1) 

Wojciech Hołdyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Remont dachu w 

szkole Podstawowej Nr 2 kwota 100 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4300 

(Urząd gminy, zakup usług pozostałych) - 100 000,00 Do działu 801 Rozdział 80101 § 4270. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

13. Remont dachu w szkole Podstawowej Nr 2 kwota 100 000,00 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 

75023 paragraf 4300 (Urząd gminy, zakup usług pozostałych) - 100 000,00 Do działu 801 Rozdział 80101  

§ 4270 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Wojciech Hołdyński, 

Zbigniew Makarewicz, Paweł  Perko , Janina  Pietrewicz, Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin 

Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska , Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamil Markowski 
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Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 14. Projekt 

świetlicy modułowych kwota 149 200 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 4010 (Urząd 

gminy, wynagrodzenia osobowe pracowników) - 133 000,00; - dział 700 rozdział 70007 paragraf 4300 

(Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup usług pozostałych) - 3 000,00 - dział 710 rozdział 

71035 paragraf 4300 (Cmentarze, zakup usług pozostałych) - 6 000,00 - dział 851 rozdział 85149 paragraf 4300 

(Programy polityki zdrowotnej, zakup usług pozostałych)  - 570,00 - dział 900 rozdział 90001 paragraf 4300 

(Gospodarka ściekowa i ochrona wód, zakup usług pozostałych)  - 2 400,00 - dział 900 rozdział 90015 paragraf 

4300 (Oświetlenie ulic, placów i dróg, zakup usług pozostałych)  - 4 170,00 - dział 900 rozdział 90026 paragraf 

4300 (Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami, zakup usług pozostałych) - 60,00 Do działu 921 

Rozdział 92109 § 6050. 

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 2 przeciw, 2 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

14. Projekt świetlicy modułowych kwota 149 200 Źródła finansowania: - dział 750 rozdział 75023 paragraf 

4010 (Urząd gminy, wynagrodzenia osobowe pracowników) - 133 000,00; - dział 700 rozdział 70007 paragraf 

4300 (Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup usług pozostałych) - 3 000,00 - dział 710 rozdział 

71035 paragraf 4300 (Cmentarze, zakup usług pozostałych) - 6 000,00 - dział 851 rozdział 85149 paragraf 4300 

(Programy polityki zdrowotnej, zakup usług pozostałych)  - 570,00 - dział 900 rozdział 90001 paragraf 4300 

(Gospodarka ściekowa i ochrona wód, zakup usług pozostałych)  - 2 400,00 - dział 900 rozdział 90015 paragraf 

4300 (Oświetlenie ulic, placów i dróg, zakup usług pozostałych)  - 4 170,00 - dział 900 rozdział 90026 paragraf 

4300 (Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami, zakup usług pozostałych) - 60,00 Do działu 921 

Rozdział 92109 § 6050 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz,  

Paweł  Perko, Tomasz Popławski, Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-Kisielewska,  

Marek Zajączkowski 

PRZECIW (2) 

Wojciech Hołdyński, Zofia Syperek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Gala talentów 

kwota  49 350,00 Źródła finansowania: - dział 900 rozdział 90095 paragraf 4210 (Pozostała działalność, zakup 

materiałów i wyposażenia) - 2 000,00 - dział 921rozdział 92195 paragraf 4210 (Kultura, Pozostała działalność, 

zakup materiałów i wyposażenia) - 13 600,00 - dział 926 rozdział 92601 paragraf 4210 (Kultura fizyczna, obiekty 

sportowe, zakup materiałów i wyposażenia) - 28 450,00 - dział 926 rozdział 92604  paragraf 4210 (instytucje 

kultury fizycznej, zakup materiałów i wyposażenia) - 3 000,00 - dział 926 rozdział 92695 paragraf 4210 (Kultura 

fizyczna, zakup materiałów i wyposażenia) - 2 300,00 Do działu 750 Rozdział 75095 §  3040. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

15. Gala talentów kwota  49 350,00 Źródła finansowania: - dział 900 rozdział 90095 paragraf 4210 (Pozostała 

działalność, zakup materiałów i wyposażenia) - 2 000,00 - dział 921rozdział 92195 paragraf 4210 (Kultura, 

Pozostała działalność, zakup materiałów i wyposażenia) - 13 600,00 - dział 926 rozdział 92601 paragraf 4210 

(Kultura fizyczna, obiekty sportowe, zakup materiałów i wyposażenia) - 28 450,00 - dział 926 rozdział 92604  

paragraf 4210 (instytucje kultury fizycznej, zakup materiałów i wyposażenia) - 3 000,00 - dział 926 rozdział 

92695 paragraf 4210 (Kultura fizyczna, zakup materiałów i wyposażenia) - 2 300,00 Do działu 750 Rozdział 

75095 §  3040 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski, Zbigniew Makarewicz,  

Paweł  Perko, Tomasz Popławski, Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (5) 
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Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Wałejko 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie Szlaki turystyczne 

utrzymanie i doznakowanie kwota 30 100,00 Źródła finansowania: - dział 700 rozdział 70007 paragraf 4260 

(Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup energii) - 1 080,00 - dział 700 rozdział 70095 paragraf 

4260 (Pozostała działalność, zakup energii) - 900,00 - dział 710 rozdział 71035 paragraf 4260 (Cmentarze, 

Działalność usługowa, zakup energii)- 1 000,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 4260 (pozostała działalność, 

zakup energii) - 120,00 - dział 801 rozdział 80101 paragraf 4260 (Szkoły podstawowe, zakup energii) - 27 000,00 

Do działu 630 – Rozdział 63003 § 4300. 

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

16.  Szlaki turystyczne utrzymanie i doznakowanie kwota 30 100,00 Źródła finansowania: - dział 700 rozdział 

70007 paragraf 4260 (Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, zakup energii) - 1 080,00 - dział 700 

rozdział 70095 paragraf 4260 (Pozostała działalność, zakup energii) - 900,00 - dział 710 rozdział 71035 paragraf 

4260 (Cmentarze, Działalność usługowa, zakup energii)- 1 000,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 4260 

(pozostała działalność, zakup energii) - 120,00 - dział 801 rozdział 80101 paragraf 4260 (Szkoły podstawowe, 

zakup energii) - 27 000,00 Do działu 630 – Rozdział 63003 § 4300. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Kamil Markowski, Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Monika Wałejko, Sylwia Wrzesień-

Kisielewska 

PRZECIW (3) 

Wojciech Hołdyński, Janina  Pietrewicz, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zofia Syperek 

  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 17. Utwardzenie 

odcinka ul. Jeziorowej - wykonanie nawierzchni bitumicznej kwota 305 880 Źródła finansowania: - dział 801 

rozdział 80103 paragraf 4260 (Oddziały przedszkolne, zakup energii) - 8 800,00 - dział 801 rozdział 80104 

paragraf 4260 (Przedszkola, zakup energii) -7 050,00 - dział 801 rozdział 80148 paragraf 4260 (Stołówki szkolne 

i przedszkolne, , zakup energii) - 2 200,00 - dział 852 rozdział 85205 paragraf 4260 (Zadanie w zakresie 

przeciwdziałania przemocy, , zakup energii) - 60,00 - dział 852 rozdział 85215 paragraf 4260 (Dodatki 

mieszkaniowe, , zakup energii) - 120,00 - dział 852 rozdział 85219 paragraf 4260 (Ośrodki pomocy społecznej, 

zakup energii) – 1 400,00 - dział 855 rozdział 85502 paragraf 4260 (Rodzina, zakup energii) - 240,00 - dział 900 

rozdział 90004 paragraf 4260 (Utrzymanie zieleni, zakup energii) - 60,00 - dział 900 rozdział 90015 paragraf 

4260 (Oświetlenie ulic, placów, dróg, zakup energii) - 63 700,00 - dział 900 rozdział 90095 paragraf 4260 

(Pozostała działalność, zakup energii) - 2 700,00 - dział 921 rozdział 92195 paragraf 4260 (Pozostała działalność, 

zakup energii) - 3 000,00 - dział 926 rozdział 92601 paragraf 4260 (Obiekty sportowe, zakup energii) - 13 350,00 

- dział 926 rozdział 92604 paragraf 4260 ( Instytucje kultury fizycznej, zakup energii) -2 100,00 - dział 926 

rozdział 92695 paragraf 4260 (Kultura fizyczna, Pozostała działalność, zakup energii) -1 100,00 - dział 750 

rozdział 75095 paragraf 4210 (Pozostała działalność, , zakup materiałów i wyposażenia) – 29 000,00 - dział 750 

rozdział 75095 paragraf 4300 (Administracja publiczna, pozostała działalność, zakup usług pozostałych) - 60 

000,00 - dział 900 rozdział 90095 paragraf 4300 (Gosp. Komunalna, Pozostała działalność, zakup usług 

pozostałych)- 111 000,00 Do działu 600 Rozdział 60016 § 4300. 

W głosowaniu jawnym głosami 10 za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

17. Utwardzenie odcinka ul. Jeziorowej - wykonanie nawierzchni bitumicznej kwota 305 880 Źródła 

finansowania: - dział 801 rozdział 80103 paragraf 4260 (Oddziały przedszkolne, zakup energii) - 8 800,00 - dział 

801 rozdział 80104 paragraf 4260 (Przedszkola, zakup energii) -7 050,00 - dział 801 rozdział 80148 paragraf 

4260 (Stołówki szkolne i przedszkolne, , zakup energii) - 2 200,00 - dział 852 rozdział 85205 paragraf 4260 

(Zadanie w zakresie przeciwdziałania przemocy, , zakup energii) - 60,00 - dział 852 rozdział 85215 paragraf 

4260 (Dodatki mieszkaniowe, , zakup energii) - 120,00 - dział 852 rozdział 85219 paragraf 4260 (Ośrodki 
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pomocy społecznej, zakup energii) – 1 400,00 - dział 855 rozdział 85502 paragraf 4260 (Rodzina, zakup energii) 

- 240,00 - dział 900 rozdział 90004 paragraf 4260 (Utrzymanie zieleni, zakup energii) - 60,00 - dział 900 rozdział 

90015 paragraf 4260 (Oświetlenie ulic, placów, dróg, zakup energii) - 63 700,00 - dział 900 rozdział 90095 

paragraf 4260 (Pozostała działalność, zakup energii) - 2 700,00 - dział 921 rozdział 92195 paragraf 4260 

(Pozostała działalność, zakup energii) - 3 000,00 - dział 926 rozdział 92601 paragraf 4260 (Obiekty sportowe, 

zakup energii) - 13 350,00 - dział 926 rozdział 92604 paragraf 4260 ( Instytucje kultury fizycznej, zakup energii) 

-2 100,00 - dział 926 rozdział 92695 paragraf 4260 (Kultura fizyczna, Pozostała działalność, zakup energii) -1 

100,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 4210 (Pozostała działalność, , zakup materiałów i wyposażenia) – 29 

000,00 - dział 750 rozdział 75095 paragraf 4300 (Administracja publiczna, pozostała działalność, zakup usług 

pozostałych) - 60 000,00 - dział 900 rozdział 90095 paragraf 4300 (Gosp. Komunalna, Pozostała działalność, 

zakup usług pozostałych)- 111 000,00 Do działu 600 Rozdział 60016 § 4300 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Zofia   Syperek, Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (1) 

Janina  Pietrewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

 

2)  

Radny Kamil Markowski odczytał stanowisko klubu Przyszłość dla Gołdapi: „Prawdziwa współpraca w 

radzie miejskiej powinna opierać się na wzajemnym szacunku, dialogu i uwzględnieniu różnorodnych głosów. 

Niestety od początku obecnej kadencji, trudno zauważyć takie podejście ze strony Klubu Dobro i Współpraca. 

Działania klubu coraz częściej sprawiają wrażenie, że koncentrują się oni głównie na realizacji własnych 

interesów, zamiast działać w duchu troski o dobro całej gminy i jej mieszkańców. Propozycje zmian budżetowych 

Klubu Dobro i Współpraca, dotyczą głównie rejonów, w których zamieszkują radni tego klubu. Tymczasem 

budżet gminy powinien być wyrazem troski o rozwój całej jej wspólnoty każdej miejscowości i każdego 

mieszkańca. Nasz Klub Przyszłość dla Gołdapi, zdecydował się poprzeć projekt budżetu Gminy Gołdapi na 2025 

rok, przedłożony przez Burmistrza Gołdapi. Mimo tego, iż nie przewidywał on na ten moment realizacji wielu 

słusznych wniosków radnych, wyszliśmy z założenia, że sukcesywnie byłoby, aby one realizowane były przy 

współpracy wszystkich radnych po pozyskaniu, a nie środków zewnętrznych, jak i innych pojawiających się w 

trakcie roku budżetowego. Niestety Klub Dobro i Współpraca wykorzystując swoją liczebną przewagę, nie liczy 

się z głosem pozostałych radnych. Uwzględnił jedynie swoje wnioski, nasze inicjatywy zostały całkowicie 

pominięte, mimo iż miały służyć poprawie jakości życia mieszkańców w różnych częściach gminy. Wskazuje na 

to brak rzeczywistego dialogu i chęci współpracy. To podejście jasno pokazuje, że Klub Dobro i Współpraca 

działa jednostronnie, nie uwzględniając potrzeb i pomysłów innych radnych, a co za tym idzie, również 

mieszkańców. Poza wybranych obszarów, podczas obrad często pojawiają się nieodpowiednie stwierdzenia, 

takie jak, nas jest więcej i tak bez przegłosujemy, czy my, czy wy. Też podnieśliśmy podatki maksymalnie,  

to mamy z czego brać. Tak zabrzmiało to z waszych ust. Uważamy, że takie wypowiedzi nie tylko nie przystoją 

radnym ale również szkodzą atmosferze współpracy. Tego rodzaju postawa nie sprzyja budowaniu jedności, lecz 

pogłębia podziały. Sesje rady miejskiej to nie miejsce odpowiedzialnych decyzji. Działania muszą być skupione 

na realnych potrzebach mieszkańców oraz równomiernym rozwoju całej gminy. Dlatego apelujemy do Klubu 

Dobro i Współpraca o rzetelny dialog, uwzględnienie wszystkich głosów w radzie. Tylko w ten sposób możemy 

wspólnie osiągnąć to, co najważniejsze, dobro i rozwój naszej gminy. Wierzymy, że mieszkańcy zasługują na 

budżet tworzony w sposób uczciwy, transparentny, uwzględniający interesy całej wspólnoty. Z wyrazami 

szacunku, Przyszłość dla Gołdapi. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że w duchu współpracy nie będzie się odnosił do insynuacji wkładanych 

w członków klubu usta słów, których nie powiedzieli. 6 z 17 propozycji, które zostały właśnie przyjęte, są 

propozycjami klubu Przyszłość dla Gołdapi, którymi się chwalą. Do dialogu potrzebna jest rozmowa, a ze  strony 

klubu nie słychać za bardzo chęci wyrażania jakichkolwiek głosów i dyskusji. Nie zaangażowali się w pracę, nie 

zaangażowali się w dyskusję, ewentualnie wytykają błędy ale to jest najprostsze działanie, bo łatwiej wskazać 

czyjś błąd niż samemu cokolwiek zrobić. Są otwarci na współpracę i zachęcają do niej i liczą, że radni się 

uaktywnią.. 
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Radny Kamil Markowski odpowiedział, że nie życzy sobie  aby zawsze zasługi brać sobie. Na wspólnych 

komisjach poprawiali baboły i nie było słowa dziękuję, tylko całe zasługi wzięli sobie.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski zgłosił zmianę odnośnie finansowania zakładu 

przyrodoleczniczego w 2026 roku, przenieść na dodatkowy punkt modernizacja i remont oczyszczalni ścieków. 

Radca Prawny Marcin Bogdan odpowiedział, że tak sformułowana poprawka jest zbyt mało konkretna. 

Powinno być wskazane konkretne miejsce w wieloletniej prognozie, w których dochodzi do zmian.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że zmiana dotyczy zapisu w punkcie 1.3.2.7, w załączniku numer 2, mamy 

tam zapisaną kwotę 11100000,00 zł. Proponuje zapis 0,00 zł. Dodanie punktu 1.3.2.8, modernizacja oczyszczalni 

ścieków w Gołdapi, przepompowni ścieków przy ulicy Żeromskiego i zapisanie tam kwoty w roku 2026, 11 100 

000,00 zł. 

Radca prawny Marcin Bogdan zapytał, czy to tylko będzie jeden rok, bo to jest okres realizacji, więc prosiłaby 

o wskazanie lat konkretnie. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że na chwilę obecną to jest rok 2026. Ta zmiana wynika z tego, że 

została wprowadzona  po komisjach. Była sygnalizowana że będzie ta zmiana, tylko nie było kwoty i roku 

podanego. Jest to zapis sprzeczny ze stanowiskiem rady. Stanowisko jasno określa sytuację, kiedy rada będzie 

pozytywnie nastawiona do kontynuacji finansowania.. 

Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że wczoraj odbyło się spotkanie z posłem Cichoniem, szefem Komisji 

Finansów Publicznych oraz Jarosławem Słomą, radnym wojewódzkim. Z ust radnego Słomy padł głos do 

radnych żeby kontynuować budowę tego zakładu. Zwrócił się do radnego o wycofanie tego wniosku.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy radny wycofuje wniosek o zmianę. 

Radny Maciej Kordjak odpowiedział, że nie wycofuje. Dobrze, że może padły takie zapewnienia, tylko oprócz 

tych zapewnień to chciałbuy otrzymać realne rozwiązania, które zaproponuje dla województwo. Ta zmiana jest 

wynikiem braku przedstawienia rozwiązań przez burmistrza, braku postępu w różnych działaniach. 

Radca prawny Marcin Bogdan powiedział, że ma się pojawić nowa pozycja w tabeli i jest kilka kolumn. Okres 

realizacji jest potrzebny do podania tej nowej inwestycji.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że 2025 r. - 0,00 zł, 2026 r. – 11 100 000,00 zł. 

Marcin - A okres realizacji od do? 

Radny Maciej Kordjak powiedział, że pozycja 1.3.2.7 w załączniku numer 2, okres realizacji limit 2026 z 

11100000,00 zł na 0,00 zł oraz zmniejszenie o tą kwotę limitu zobowiązań, jak również utworzenie nowej pozycji 

w załączniku numer 2, 1.3.2.8 modernizacja oczyszczalni ścieków w Gołdapi i przy pompowni ścieków przy 

ulicy Żeromskiego. Realizacja 2026 rok do 2026 roku. Limit 2026 rok w wysokości 11 100 000,00 zł i limit 

zobowiązań w kwocie 11100000,00 zł.Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie 

Mamy głosowanie w sprawie zmiany pozycji 1.3.2.7 w załączniku numer 2, okres realizacji limit 2026 z 

11100000,00 zł na 0,00 zł oraz zmniejszenie o tą kwotę limitu zobowiązań, jak również utworzenie nowej pozycji 

w załączniku numer 2, 1.3.2.8 modernizacja oczyszczalni ścieków w Gołdapi i przy pompowni ścieków przy 

ulicy Żeromskiego. Realizacja 2026 rok do 2026 roku. Limit 2026 rok w wysokości 11 100 000,00 zł i limit 

zobowiązań w kwocie 11100000,00 zł. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany pozycji  1.3.2.7 w załączniku nr 2, okres 

realizacji 2026- w Limit 2026 z  11 100 000,00 zł na 0,00 oraz zmniejszenie o tą kwotę limitu zobowiązań, jak 

również utworzenie nowej pozycji w załączniku nr 2  - 1.3.2.8 - modernizacja oczyszczalni ścieków w Gołdapi 

i przepompowni ścieków przy ul. Żeromskiego, realizacja 2026 r. do 2026 r. ; limit 2026 roku w wysokości 11 

100 000,00 zł i limit zobowiązań w kwocie 11 100 000,00 zł. 

W głosowaniu jawnym głosami 9za, 4 przeciw i 2 wstrzymującymi się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany pozycji  1.3.2.7 w załączniku nr 2, okres realizacji 2026- w Limit 2026 z  11 100 000,00 zł na 0,00 

oraz zmniejszenie o tą kwotę limitu zobowiązań, jak również utworzenie nowej pozycji w załączniku nr 2  - 

1.3.2.8 - modernizacja oczyszczalni ścieków w Gołdapi i przepompowni ścieków przy ul. Żeromskiego, 

realizacja 2026 r. do 2026 r. ; limit 2026 roku w wysokości 11 100 000,00 zł i limit zobowiązań w kwocie 11 

100 000,00 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (4) 
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Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-2036. 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 2 przeciw, 4 wstrzymującymi się uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2025-2036 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak, Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz,  

Paweł  Perko, Tomasz Popławski, Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (2) 

Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XVI/99/2025 

 3)  

Wiceprzewodniczący rady Andrzej Gutowski złożył wniosek o wykreślenie §14 pkt 2 ppkt 2, wykreślenie 

myślnik planowane wydatki inwestycyjne pomiędzy zmianami niepowodujące ich zwiększenia w danym dziale i 

niepowodujące likwidacji tego zadania do 10% wartości zadania. Dopisek, do 10% wartości zadania oraz 

wykreślenie drugiego podpunktu myślnikowego tego w całości. 

Radny Maciej Kordjak zgłosił wniosek w §5: limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek 

oraz emitowanych papierów wartościowych zaciąganych na sfinansowanie przejściowego deficytu w kwocie  

4 000 000,00 zł na  2 000 000,00 zł. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zarządziła przerwę w obradach -  godz.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz wznowiła obrady – godz.  

Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że ma wątpliwości co do tego, aby upoważnienie dla burmistrza 

dokonywania przeniesień między planowanymi wydatkami inwestycyjnymi i tutaj zaproponowane ograniczenie, 

jest do 10% tego zadania. Jest to raczej niespotykany w praktyce zapis w tego rodzaju uchwałach budżetowych. 

Nie jest w stanie wskazać, czy w praktyce będzie to łatwe do zastosowania, czy będzie budzić wątpliwości,  

a jeśli będzie budzić wątpliwości, to pewnie burmistrz nie będzie chciał dokonywać takich przeniesień. 

Odradzałby takiego brzmienia, bo budzi ono wątpliwości praktyczne. 

Wiceprzewodniczący rady Andrzej Gutowski  zaproponował wykreślenie całego punktu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że zmiany takich punktów będą też powodowały częstsze 

spotykanie się na sesjach nadzwyczajnych.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że jeżeli w tym momencie by to wykreślili, wypracują konsensus, jak 

miałby brzmieć ten zapis i burmistrz złoży wniosek, rada pochyli się nad tym na kolejnej sesji, żeby dokonać 

zmiany zgodnie z wskazaniem radcy prawnego,  aby był zapis taki, który nie będzie powodował sesji co chwila, 

a jednocześnie jednak będzie większa kontrola. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zaproponował zostawienie takiego zapisu i wypracowanie w 16  osób 

wspólny konsensus i wtedy taką propozycję złoży.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że zmiany można tylko wprowadzić wtedy, kiedy 

burmistrz umożliwi radnym. Zaapelowała do burmistrza, żeby wypracować to na kolejnych posiedzeniach a 

dzisiaj przegłosować to w takiej formie jak mają. Radca prawny nie jest w stanie pozytywnie zaopiniować tego 

rozwiązania.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że  to jest kompetencja rady, którą oddają burmistrzowi. Aby móc się nad 

tym pochylić, proponuje wykreślenie całkowicie tego zapisu. Usiądą, pochylą się wspólnie z burmistrzem i 

pozostałymi radnymi, wypracują zapis, który będzie konsensusem. 

Radca prawny Marcin Bogdan powiedział, że jest to uprawnienie rady do przekazania upoważnienia, po 

prostu burmistrz nie będzie miał upoważnienia do dokonywania takich zmian i zapewne, tak jak pan burmistrz 

powiedział, będzie to się wiązało z koniecznością pytania o zgodę rady przy tego rodzaju zmianach. Wykreślenie 

obu myślników w punkcie drugim, powoduje, że cały punkt drugi traci sens, więc należałoby od strony 
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technicznej raczej wnioskować o usunięcie całego punktu drugiego i rozważanie, czy ma sens punkt trzeci ale to 

wymagałoby konsultacji ze skarbnik. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, co się zadzieje po wyrzuceniu tego punktu, czego  

burmistrz nie będzie mógł wykonywać bez zgody rady. 

Radca prawny Marcin Bogdan odpowiedział, że przeniesień o których mowa w tych wykreślanych punktach, 

czyli przeniesień wydatków między działami, między planowanymi wydatkami inwestycyjnymi pomiędzy 

zadaniami, niepowodującymi ich zwiększenia w danym dziale i niepowodujących likwidacji tego zadania. To 

takich zmian burmistrz bez tego upoważnienia nie będzie mógł prowadzić.  

Radny Maciej Kordjak zaproponował przychylenie się do wniosku burmistrza, licząc na współpracę i 

wypracowanie właściwego modelu. Złożył wniosek wykreślenia zapisu w §14 ustęp 2. punkt 2) tiret drugi o 

brzmieniu: " - wynagrodzeniami i składkami od nich naliczanymi nie powodujących zwiększenia limitu 

wynagrodzeń.".  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do radnego Andrzeja Gutowskiego o wycofanie 

tego wniosku w związku, że zaistniały inne możliwości. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Gutowski wycofał złożony wniosek.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie wykreślenia 

zapisu w §14 ustęp 2. punkt 2) tiret drugi o brzmieniu: " - wynagrodzeniami i składkami od nich naliczanymi nie 

powodujących zwiększenia limitu wynagrodzeń." 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujące się wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wykreślenia zapisu w §14 ustęp 2. punkt 2) tiret drugi o brzmieniu: " - wynagrodzeniami i składkami od nich 

naliczanymi nie powodujących zwiększenia limitu wynagrodzeń." 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (2) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie wykreślenia 

zapisu w §14 ustęp 2. punkt 2) tiret drugi o brzmieniu: " - wynagrodzeniami i składkami od nich naliczanymi nie 

powodujących zwiększenia limitu wynagrodzeń." 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujące się wniosek został przyjęty. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany w §5. w punkcie 1) kwoty 4 000 000,00 zł na 2 000 000,00 zł 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (5) 

Wojciech Hołdyński, Kamil Markowski, Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Wałejko 

 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wykreślenia zapisu w §14 ustęp 2. punkt 2) tiret drugi o brzmieniu: " - wynagrodzeniami i składkami od nich 

naliczanymi nie powodujących zwiększenia limitu wynagrodzeń." 

W głosowaniu jawnym głosami 9 za, 1 przeciw, 5 wstrzymujących się uchwała została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2025 rok 

Wyniki głosowania 
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ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Maciej  Kordjak , Wioletta Anuszkiewicz, Andrzej  Dołęga, Andrzej  Gutowski , Zbigniew Makarewicz, 

Paweł  Perko , Tomasz Popławski , Marcin Urzędowski, Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

PRZECIW (1) 

Kamil Markowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Wojciech Hołdyński, Janina  Pietrewicz, Zofia   Syperek, Monika Wałejko, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr XVI/100/2025 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki podziękował pracownikom Urzędu Miejskiego oraz kierownikom 

jednostek podległych za wielotygodniową pracę nad budżetem, nad przygotowaniem tego budżetu, za ogrom ich 

pracy, ogrom wyzwań i godziny rozmów spędzone nad projektem budżetu.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz podziękowała całej radzie za wykonaną pracę, za dzisiejsze 

posiedzenie, za wzajemny szacunek i wypowiedzi merytoryczne. Podziękowała również pracownikom urzędu.  

Zostały złożone 2 wnioski o zabranie głosu ale na Sali jest tylko jeden wnioskodawca - Andrzej Tobolski.  

Mieszkaniec Andrzej Tobolski powiedział, że wszyscy, którzy biorą udział w życiu publicznym, powinni 

ponieść, i cechować tych ludzi powinna, odpowiedzialność za słowa i czyny. Dla niego najważniejszą w tej chwili 

kwestią jest zakład przyrodoleczniczy, od którego zaczęła się cała ta zła sytuacja Gminy Gołdap. Ukazała się 

tegoroczna edycja czarnej księgi, wydatków publicznych. Wydawcą jest Fundacja Warsaw Enterprise Institute. 

W publikacji znajduje się 49 przykładów zmarnowanych przez samorządy publicznych pieniędzy i Gołdap jest 

na tej liście. Do końca czerwca zeszłego roku był ostateczny termin zakończenia inwestycji. Nie udało się. Zarząd 

województwa podjął decyzję o przedłużeniu o kolejny rok, czyli do czerwca bieżącego roku zakończenie tej 

inwestycji. Do końca czerwca Gmina Gołdap ma obowiązek wręcz, przedstawienia umowy z wykonawcą, czyli 

przetargi, zabezpieczenia środków na dokończenie inwestycji. Po tym terminie niestety Urząd Marszałkowski 

zamyka definitywnie projekt ZPL i wezwie do zapłaty tych 10 700 000,00 zł plus odsetki. Będzie to około 17 

000 000,00 zł, 18 000 000,00 zł. Będzie to dowodziło i świadczyło, że gmina jest totalnym bankrutem. 

Zaapelował, aby przemyśleli to na następną sesję, żeby zmienili Wieloletnią Prognozę Finansową i żeby 

pomyśleli, czy nie warto byłoby usiąść do tego okrągłego stołu, o który apelował w liście otwartym. Dzisiaj 

padały górnolotne słowa, że realizują projekcje mieszkańców społeczeństwa, że słuchają ich. Na ustach mieli rok 

temu wzniosłe hasła, że stawiają na współpracę itd. Niestety to tylko były słowa. Nie ma tego. W 2015 roku, 

mija już równo 10 lat odnośnie tej sprawy związanej z PBROL na ulicy Polnej. Ani burmistrz jako organ 

wykonawczy, ani radni, czy Komisja Rewizyjna, mimo że deklarowali, że już się tym zajmują, nic z tym nie 

zrobili. Dziś pozwolił sobie zadzwonić do komornika w Olecku, pytał czy cokolwiek wpłynęło, czy są jakieś 

inicjatywy, czy jakieś sprawy związane z Gminą Gołdap, która chciałaby uzyskać kilka milionów z tej 

nieruchomości. Niestety biuro komornika powiedziało, że w ogóle nie ma żadnych inicjatyw. Przesuwają radni   

kilka tysięcy z tego działu na ten dział, z tej inwestycji na tę inwestycję, a miliony leżą na ulicy Polnej. organ 

wykonawczy, czyli burmistrz i radni, którzy zadeklarowali, że już tę sprawę ruszyli. Nic nie ruszyli. Okłamali 

go i dlatego to mówi wyraźnie i dobitnie. Okłamują społeczeństwo i jego, a nie pozwoli na takie traktowanie. 

Jest zbyt dojrzałym człowiekiem, żeby ktoś mu mówił, że już poszły pisma, że już wszystko jest. Nic nie poszło. 

Także to jest jedna sprawa i ostatnia już. Czasu już niewiele. Złożył osobiście chyba dziewięć zawiadomień do 

Prokuratury Rejonowej w Olecku oraz wielu innych przedsiębiorców i instytucji złożyło również zawiadomienia 

do prokuratury (cenzura).  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że zgodnie z §10 pkt 4 zgłoszenie, o którym mowa 

w ust. 3, we wniosku powinno się określać tematykę wystąpienia, które ma się odbyć i ma być to forma prośby, 

a nie informacji. To przewodnicząca rady decyduje o tym, czy dany mówca będzie mógł zabrać głos czy nie.  

Do pkt 12 

Po wyczerpaniu porządku Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz dokonała zamknięcia XVI sesji Rady 

Miejskiej w Gołdapi.  

 

                             

  

  Przewodnicząca Rady Miejskiej 

  

 

 Wioletta Anuszkiewicz 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 


